
گذرنامه هایی که یک ماه اعتبار دارند، قابل تردد به عراق هستند

آغاز ثبت نام قطعی زوار اربعین در سامانه سماح
فقط ثبت نام شدگان حق خروج از مرز دارند

 امام جمعه جیرفت: استقلال جنوب کرمان با فوریت عملیاتی شود

  ادامه جنگ وزارت راه با ایرلاین ها
  زمین گیر شدن عمدی هواپیماهای مسافربری با طعم رشد قیمت بلیط

فرمانده کل نیروی انتظامی جمهوری اسلامی گفت: با 
هماهنگی های به عمل آمده با طرف عراقی مقرر شد تا مردم 
با گذرنامه هایی که تاریخ آن گذشته )کمتر از شش ماه اعتبار 
دارد(، با مهر نیروی انتظامی امکان حضور در مراسم اربعین 
برای زائران حسینی را داشته باشند. سردار حسین اشتری ظهر 
یکشنبه ۲۳ مردادماه  در حاشیه برپایی مراسم یادواره ۱۴۰ شهید 
نیروی انتظامی شرق استان تهران که در صحن مطهر امامزاده 
جعفر)ع( پیشوا برگزار شد در جمع خبرنگاران گفت: فرماندهی 
نیروی انتظامی برای برگزاری مراسم باشکوه اربعین حسینی، 
در آمادگی کامل است و تلاش دارد تا مأموریت های محوله را به 

درستی انجام دهد.
او تصریح کرد: از ماه های گذشته قرارگاه اربعین فراجا راه اندازی 
شده و با تقسیم کارها و وظایف، اقدامات لازم برای تسهیل تردد 
زائران و خدمات رسانی به شرکت کنندگان در مراسم اربعین انجام 
می شود ضمن این که تمامی عوامل پلیس آمادگی کامل دارند تا 
با استقرار در مرزهای رسمی کشور ، خدمات مورد نیاز زائران را با 

همکاری خوب مردم با پلیس ارائه دهند. سردار اشتری گفت: با 
توافق صورت گرفته، گذر نامه هایی که یک ماه اعتبار دارند، قابل 
تردد به عراق خواهند بود ضمن این که دنبال این امر هستیم 
که با هماهنگی های صورت گرفته بتوانیم با مهری که روی 
گذرنامه های تاریخ گذشته )گذرنامه هایی که کمتر از شش ماه 
اعتبار دارد( زده می شود، پلیس عراق اجازه عبور زائران را داده و 
نگرانی مردم را برطرف کند. او تأکید کرد: به مردم توصیه می شود 
که سفر زیارتی خود را به کربلای معلی هر چه زودتر شروع کرده و 
برای بازگشت نیز برنامه ریزی لازم را داشته باشند تا طی روزهای 
مختلف به کشور بازگردند تا فقط در یک روز، شاهد بازگشت 
زائران نباشیم. فرمانده کل نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
گفت: عوامل پلیس در تمامی جاده ها، مسیرها، شهرها و پایانه های 
مرزی استقرار دارند و با آمادگی کامل به زائران امام حسین)ع( 
خدمات را ارائه می کنند، در مقابل ازمردم نیز درخواست می شود 
تا با همکاری مناسب با پلیس، بر عظمت پیاده روی اربعین همراه 

با شعور حسینی بیافزایند.

توصیه دبیر ستاد اربعین حسینی استان کرمان این است که 
زائران باید حتما در سامانه سماح ثبت نام کرده باشند و بیمه 

خود را نیز پرداخت کنند.
حمید شمس الدینی اظهار کرد: طبق مصوبات ستاد ملی 
اربعین جابجایی حدود ۳۰ درصد زائرین اربعین از طریق 
خط ریلی خواهد بود و براساس آخرین تصمیمات مقرر شد 
به صورت متمرکز خطوط مستقیم از تهران به سمت مبادی 
مرزی گذاشته شود لذا زوار از تهران با قطار به طرف مبادی 

می روند.
به گفته او، چند سالی اربعین حسینی مقارن با پیک سفرهای 
تابستانی شده، بنابراین در حوزه حمل و نقل در این ایام با 
مشکلاتی استان مواجه است. زیرا ظرفیت ناوگانی کرمان 
محدود بوده و از طرف دیگر تعداد مشتاقین زیارت اباعبدالله 
الحسین )ع( زیاد اما با تدابیر اتخاذ شده این مسائل به حداقل 
ممکن می رسد. دبیر ستاد اربعین حسینی استان کرمان با 
بیان این مطلب که فشار مضاعفی در این ایام به بخش حمل 
نقل جاده ای، ریلی و هوایی وارد می شود، تصریح کرد: موکبی 
در ماهان برای پشتیبانی و پذیرایی از زائرانی که از کشورهای 
دیگر از جمله پاکستان می آیند در نظر گرفته شده و در فهرج و 

سیرجان نیز موکب هایی برای پذیرایی از زوار برپا خواهد شد.
»برای زوار اربعینی که قصد زیارت مرقد سردار شهید حاج 
قاسم سلیمانی را دارند نیز تسهیلاتی در نظر گرفته خواهد 
شد که در آینده جزئیات آن اعلام می شود.« این مطلب بخش 

دیگری از سخنان شمس الدینی بود.
۱۸۰۰۰ تومان؛ حق بیمه زائران اربعین حسینی

محمود عرب نژاد مدیر حج و زیارت استان کرمان نیز از پیش 
ثبت نام حدود ۹۰ هزار کرمانی برای اربعین حسینی خبر داد و 
در ادامه می گوید: احتمالا از عصر امروز یا نهایتا فردا صبح ثبت 
نام قطعی زوار در سامانه سماح آغاز می شود و متقاضیان باید 

۱۸۰۰۰ تومان حق بیمه پرداخت کنند.
طبق اعلام مدیرکل حج و زیارت استان کرمان طول مدت 
اعزام زائرین از بیستم ماه محرم تا ۲۳ ماه صفر است و زائران می 

توانند ۱۴ روز در کشور عراق اقامت داشته باشند.

او تاکید می کند که زائران باید دو دوز واکسن کرونای خود را 
دریافت کرده باشند و اگر ۶ ماه از تزریق دوز آخر واکسیناسیون 

آن گذشته، باید نوبت یادآوری را دریافت کنند.
»کرمانی ها می توانند از طریق مرزهای شلمچه و چذابه به 
صورت گروهی یا کاروانی به زیارت اباعبدالله الحسین )علیه 
السلام( مشرف شوند و فقط افرادی می توانند از مرز خارج 
شوند، که در سامانه سماح ثبت نام کرده باشند و نام نویسی در 
این سامانه بعد از مدت یک هفته که ثبت نام قطعی زوار است 
قطع می شود و دوباره برای نام نویسی متقاضیان تا سه روز قبل 

اربعین باز است.« 
درخواست ۳۰ سورت پروازی

 برای اربعین حسینی
علی قاسم زاده مدیرکل فرودگاه های استان کرمان نیز گفت: 
به صورت مکتوب درخواست ۳۰ سورت پروازی از شرکت های 
مختلف هواپیمایی برای این ایام داده ایم اما هنوز توزیع پروازها 
صورت نگرفته و وقتی برنامه ریزی کلی شود، زمان و تاریخ 

پروازها اعلام خواهد شد.
طبق اعلام قاسم زاده، قیمت بلیط هنوز از طرف مراجع مربوطه 
اعلام نشده است.  او در پاسخ به این سوال که آیا پیش بینی 
می کنید ظرفیت ۳۰ سورت پروازی در کرمان کامل می شود؟ 
بیان کرد: این تعداد درخواست کردیم که حداقل ۱۵ سورت 

پرواز در کرمان برقرار شود.
نرخ بلیط هنوز اعلام نشده است

مسلم سمندری معاون حمل و نقل اداره کل استان کرمان نیز 
می گوید: هنوز نرخ بلیط ها مشخص نیست و تعداد ناوگان 
اتوبوس براساس تعداد ثبت نام شدگانی است که سازمان حج 

و زیارت در اختیار ما قرار می دهد.
سمندری ادامه می دهد:اربعین امسال مصادف با پیک سفرهای 
تابستانی شده، ضمن آنکه افرادی که توانایی رفتن به کربلا 
ندارند به مشهد سفر می کنند لذا در این ایام با حجم زیاد 
سفرها مواجه هستیم که مقرر شد بخشی از طریق ناوگان 

شرکت های معدنی تامین شود.

جیرفت - ایرنا - امام جمعه جیرفت با اشاره به 
سفر رییس جمهور به این شهرستان و اعلام 
اینکه استان کرمان جنوبی تشکیل می شود 
گفت: دولت و مجلس انقلابی با قید فوریت 
لایحه استقلال جنوب کرمان را عملیاتی 

کنند.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام میثم تارم روز 
یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ۲۱ 
مرداد روز تاریخی و به یاد ماندنی برای مردم 
استان کرمان محسوب  جیرفت و جنوب 
خواهد شد زیرا  با سفر رییس جمهور به استان 
کرمان و جیرفت و خبر مسرت آفرین تشکیل 
استان کرمان جنوبی، اشک شوق بر دیدگان 

همگی جاری شد.

وی با بیان اینکه مردم جیرفت در استقبال از 
دولت سنگ تمام گذاشتند، تصریح کرد:به 
روح سردار دل ها حاج قاسم سلیمانی سلام و 
درود می فرستیم که همواره سفارش جیرفت 

و جنوب کرمان را به رییس جمهور داشت.
امام جمعه جیرفت به علاقه سردار دل ها به 
مردم این منطقه اشاره کرد و گفت: علاقه 
شهید سلیمانی به مردم جنوب کرمان هم 
برگرفته از رشادت  های فرزندان این مرز و 
بوم در هشت سال جنگ تحمیلی بود که از 

خودشان بروز کردند.
دیگر  کنار  در  منطقه  این  فزود:  ا وی 
ظرفیت های  ارزشمند و قابل دفاع در سطح 
ملی از هر جهت شایستگی پیشرفت بیش از 

این را دارد که به مدد نیروهای انسانی توانمند 
در هفت گنج جنوبی این مهم محقق شد.

تارم با بیان اینکه به زودی ۲ شهرستان دیگر 
به منطقه جنوب کرمان اضافه می شود، گفت: 
با اضافه شدن این شهرستان ها توانمندی های 
و  همدلی ها  و  تر  فزون  ا سرزمین  این 
همراهی ها یقینا در روی یک ریل و آن ریل 

اتحاد جنوب کرمان قرار خواهد گرفت.
امام جمعه جیرفت افزود: با تاسیس و استقلال 
استانی مستقل در این منطقه با توجه به وجود 
ر مجموعه استانداری  رات کل و استقرا دا ا
بازدهی نیروهای انسانی نیز افزایش خواهد 
یافت و این بعد فاصله کنونی تا مرکز استان 

حذف خواهد شد.

در حالیکه ناوگان هوایی کشور دارای حدود 
۴۰۰ فروند هواپیماست تنها ۱۱۵ فروند از ناوگان 
مسافری کشور فعال است. اما سوال این است 
که چه عمدی در زمین گیر کردن هواپیماها 

وجود دارد.
اعمال تحریم های ظالمانه صنعت هوایی را 

مدتهاست که دچار چالش کرده است. 
از نبود قطعه تا فرسوده شدن ناوگان هوایی را 
 باید جزء چالش های اصلی این صنعت بر شمرد.
اگر چه رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی مدعی 
است که هواپیماهای ایرباس بعضی کشورها را 
در ایران تعمیر می کنیم و نهضت قطعه سازی در 
کشور آغاز شده است اما بر همگان مشخص است 
که صنعت هوایی ایران و ایرلاین ها با مشکلات 

عدیده ای مواجه هستند. 
شرکت های  هزینه های  درصد   ۶۰ که  چرا 
هواپیمایی ارزی است که شامل خرید هواپیما 
و قطعه، روغن، گریس، موکت کف، تایر، روکش 

صندلی، بیمه مسافران داخلی و خارجی، آموزش 
ادواری خلبانان، حق عضویت سازمان های بین 
المللی، هزینه های نشست و برخاست هواپیما در 
فرودگاه های خارجی و مواردی از این دست است.
اما اصلی ترین چالش این روزهای ناوگان هوایی و 

ایرلاین ها تعیین قیمت بلیط است.
عالی  که شورای  بود  پیش  ماه   حدود سه 
هواپیمایی مصوب کرد قیمت بلیط هواپیما ۳۰ 
درصد افزایش یابد اما توقف این مصوبه باعث شد 
تا بحث زمین گیر شدن عمدی هواپیماها از سوی 

برخی ایرلاین ها مطرح و رسانه ای شود.
محمدرضا رضایی کوچی رئیس کمیسیون عمران 
مجلس چندی پیش در گفتگویی اعلام کرد 
که دلیل زمین گیر شدن هواپیماها ترکیبی از 
اقدامات عمدی و غیرعمدی است. به عبارت دیگر 
ایرلاین ها از یک طرف می گویند قطعه نداریم و 
قطعات معیوب شده است و هم این که به دنبال 

افزایش قیمت بلیط پروازها هستند.

حال سوال این است که گروکشی ایرلاین ها با 
زمین گیر کردن هواپیماها چه دلیلی می تواند 
داشته باشد؟ آیا زمین گیر کردن عمدی هواپیماها 
چیزی جز گران کردن قیمت بلیط نخواهد بود؟ 
این اقدام موجب این خواهد شد که بلیط پرواز 
به سختی تهیه شود و همین موضوع می تواند 
موجبات کاهش عرضه و افزایش تقاضا و در نهایت 

نارضایتی متقاضیان پرواز و گرانی بلیط ها شود.
در حال حاضر حدود ۱۱۵ فروند از ناوگان 
مسافری کشور فعال است. این در حالی است 
که ناوگان هوایی مسافربری کشور دارای حدود 
۴۰۰ فروند هواپیماست. این آمار نشان می دهد 
که حدود ۶۰ درصد ناوگان هوایی تعطیل است و 

این آمار می تواند نگران کننده باشد.
اما اینکه شورای عالی هواپیمایی مصوب کرده تا 
قیمت بلیط هواپیما ۳۰ درصد افزایش یابد دلیل 
مقاومت چیست؟ مگر نه اینکه این مقاومت می 

تواند نتیجه عکس بدهد؟
رضایی کوچی در پاسخ به این پرسش که مجلس 
تا چه زمانی می تواند در برابر افزایش قیمت بلیط 
پروازها مقاومت کند گفته است که این افزایش ۳۰ 
درصدی در شورای عالی هواپیمایی تصویب شده 

و ایرلاین ها در انتظار ابلاغ آن هستند.
اما ناراضی بودن ایرلاین ها درباره قیمت اعلام 
شده سفر اربعین را می توان تازه ترین شاهکار 
وزارت راه و شهرسازی برشمرد. چرا که ایرلاین 
ها معتقد هستند که اعلام نرخ بلیط ۶ میلیون 
تومانی برای پروازهای اربعین بدون هماهنگی 
با ایرلاین ها و فعالان صنعت هوانوردی صورت 

گرفته است.

از اظهارات مقصود اسعدی سامانی دبیر انجمن 
شرکت های هواپیمایی می توان متوجه شد که 
جنگ وزارت راه و شهرسازی و ایرلاین ها بر سر 

تعیین قیمت بلیط هواپیما ادامه دارد.
اسعدی سامانی در این خصوص معتقد است: 
تصمیمی که بابت تعیین قیمت بلیط هواپیما 
گرفته شد بدون توجه به سوابق آن در سال های 
گذشته بود؛ چرا که سابق بر این براساس توافقی 
که با سازمان هواپیمایی کشوری داشتیم نرخ 
را تعیین می کردیم و امسال هم این آمادگی در 
ایرلاین ها وجود داشت اما وزیر راه و شهرسازی 
بدون هماهنگی ما و مشورت با فعالان این صنعت 
نرخ شش میلیون تومانی را بابت پروازهای اربعین 

اعلام کرد.
اسعدی سامانی می گوید: حداقل در ایام اربعین 
باید ۳۰۰ پرواز انجام شود که برای حدود ۱۸۰ 
پرواز باید هزینه رویالیتی به فرودگاه نجف 
پرداخت شود که اینها هزینه های اضافی است که 

بر دوش ایرلاین ها تحمیل می شود.
در واقع باید گفت که شرکت های هواپیمایی 
در پروازهای اربعین به دنبال سود نیستند و 
همه می خواهند حداکثر توان را به کار گیرند تا 
زائران راحت ترین پرواز را تجربه کنند اما قبل 
از اعلام نرخ پروازهای اربعین باید با ایرلاین ها 

هماهنگی های لازم صورت می گرفت.
دود این لفاظی ها میان وزارت راه و شهرسازی و 
ایرلاین ها در نهایت به چشم مصرف کننده نهایی 
یعنی مردم و متقاضیان ثابت خرید بلیط هواپیما 
که به هر دلیلی هر روز مجبور به استفاده از پرواز 

هستند خواهد رفت.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید
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۲۲ بانک یک ریال وام 
 ساخت مسکن ندادند

عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات ساخت مسکن تقریبا هیچ

 همزمان با سفر ریاست جمهور به استان کرمان:

پاسخگویی مستقیم نماینده وزیر نفت 
 به مردم در استان کرمان

مدیرکل میراث فرهنگی وگردشگری استان کرمان: 

 ضرغامی به دلیل کسالت به کرمان نیامد
فرهنگی،صنایـع  میـراث  فعالی،مدیـرکل  فریـدون 
دسـتی و گردشـگری اسـتان کرمـان در مـورد غیبـت 

وزیـر میـراث  فرهنگـی و گردشـگری در سـفر هیـات دولـت بـه کرمـان گفـت:  »وزیـر میـراث 
فرهنگـی بـه دلیـل کسـالت نتوانسـتند بـه کرمـان سـفر کننـد امـا قـول یـک سـفر سـه روزه بـه 
اسـتان کرمـان بـرای بازدیـد از پروژه هـای میراثـی اسـتان را داده انـد«. بـه گـزارش »کرمان نـو« 
فعالـی بـا اشـاره بـه مصوبـات سـفر هیـات دولـت و نماینـده وزیـر میـراث فرهنگـی بـه اسـتان 
کرمـان گفـت:» پـس از ۳ سـفر کـه در دوره هـای قبـل هیـچ دسـتاوردی بـرای میـراث فرهنگـی 
کرمـان نداشـتند ایـن سـفر بسـیار پرفایـده بـود و بـا تخصیـص ۳۵۰ میلیـارد تومـان اعتبـار 
 می توانیـم دو سـال آینـده بخـش مهمـی از پروژه هـای میراثـی اسـتان کرمـان را جلـو ببریـم«.

رئیـس سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی اسـتان کرمـان 
از تعهـد ایـن سـازمان بـه ایجـاد ۶۰۳۷۴ فرصـت شـغلی 

جدیـد در اسـتان طـی سـال جـاری خبـر داد. رئیـس سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی اسـتان 
کرمـان اظهـار کـرد: رشـد اقتصـادی ۷/۷ درصـدی هدف گـذاری شـده بـرای ایـن اسـتان 
در سـال ۱۴۰۱، بـا اتـکا بـه روش هـای دانش بنیانـی، اسـتفاده از روش هـای جدیـد علمـی 
بـرای افزایـش تولیـد در اسـتان و ارتقـای بهـره وری و همچنیـن مبتنـی بـر اشـتغالزایی 
بـا رویکـرد افزایـش سـهم اشـتغال در فعالیت هـای نویـن اقتصـادی و دانش بنیـان و 
 تغییـر رویکـرد از اشـتغال کارمنـدی و مسـتخدمی بـه کارآفرینـی، تحقـق خواهـد یافـت.

همزمان با سـی و یکمین سـفر اسـتانی رئیس جمهور به دیـار کریمان، 
پایتخـت مقاومـت جهان اسـام )کرمـان( نماینده تـام الاختیـار وزیر 

نفـت در محل میـز ارتباطات مردمی شـرکت گاز اسـتان کرمـان حضـور یافته و بـه مطالبات 
مردمـی در حـوزه گاز و نفت پاسـخ داد.

۶۰ هزار فرصت شغلی جدید؛ 
تعهد سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان 
هر
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مدیرکل مدیریت بحران 
 استانداری کرمان:

۸۹۴۲ میلیارد تومان 
خسارت سیل و طوفان به 

استان کرمان 
مدیرکل مدیریت بحران 
استانداری کرمان گفت:از 
سوم تا ۹ مردادماه جاری 

ســیل و طوفان حــدود ۸۹۴۲ میلیــارد تومان 
خسارت به استان کرمان وارد کرده است.

مجیــد ســعیدی دربــاره خســارت های ســیل 
تابســتانی به اســتان کرمان اظهار کرد: براساس 
بــرآورد کارشناســان دســتگاه های اجرایــی و 
فرمانداری ها، از سوم تا ۹ مردادماه جاری سیل و 
طوفان حدود ۸۹۴۲ میلیارد تومان خسارت به 

استان کرمان وارد کرده است.

بالغ بر ۱۳۰۰ درخواست 
مردمی در میز ارتباطات 

مردمی وزارت جهادکشاورزی 
در جنوب استان کرمان 

رسیدگی شد

رئیس جنگلداری منابع طبیعی 
 جنوب کرمان اعلام کرد

پایش هر ساله مهمترین 
منطقه گردشگری جنوب 

کرمان
رئیس اداره جنگلداری منابع طبیعی و آبخیزداری 
جنـوب کرمـان گفـت: بـا توجـه بـه اهمیـت 
گردشـگری و اینکـه دره دلفـارد از مهمتریـن 
ییاقـات جنـوب کرمـان محسـوب مـی شـود، 

پایـش آن بـه صـورت جـدی در دسـتور 
کار اسـت.

صفحه 2
را بخوانید 

صفحه ۸ را 
بخوانید

۸

۸2

۳

ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

با آغاز طرح ملی نذر آب از سال ۱۳۹۷ فعالیت های محرومیت زدایی در روستاهای درگیر تنش های آبی آغاز شد.

نذرآبطرحیبرایمحرومیتزدایینذرآبطرحیبرایمحرومیتزدایی

نماینـده ولی فقیـه در اسـتان و امام جمعـه کرمان گفـت: فعالان 
و فرهیختـگان اجتماعـی بـه عنـوان بـازوان توانمند دولـت، یکی 
از مصادیق عینی توسـعه و مشـارکت های مردمی کشـور هستند 

کـه بـا بسترسـازی و ایجـاد شـرایط سـاختاری مناسـب در قالـب 
سازمان های مردم نهاد و تشـکل های اجتماعی، در زمینه کاهش 

آسـیب های اجتماعـی فعالیـت می کننـد.
تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  مــرداد   ۲۴ دوشــنبه        ۱۲۹۶ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

نماینده ولی فقیه در استان کرمان:

سازمان های مردم نهاد در کاهش
  آسیب های اجتماعی فعالیت می   کنند

رئیس سازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر: »تمام استان های 
کشور در طرح ملی نذر آب مشارکت دارند، تمرکز بر ۴استان 

سیستان و بلوچستان، کرمان، خراسان جنوبی و هرمزگان داریم«
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 مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:
اردوهای راهیان نور در زمینه 
تقویت ارزش های اعتقادی و 

انقلابی بسیار اثربخش است
 مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: اردوهای راهیان نور در 
زمینه تقویت ارزش های اعتقادی، انقلابی و ارزشی بسیار اثربخش است.

رضا رضایی در اولین جلسه ستاد هماهنگی و پشتیبانی بسیج دانش 
آموزی و فرهنگیان استان کرمان اظهار کرد: آموزش و پرورش با کمک 
سپاه می تواند در زمینه پرورش نیروی انسانی متعهد و آینده ساز بسیار 
نقش آفرین باشد. او گفت: در حوادث غیرمترقبه همیشه اولین گروه هایی 
که به کمک مردم می آیند، گروه های جهادی، بسیجی و انقلابی هستند 
که این موضوع در خور تحسین است. مدیرکل آموزش و پرورش استان 
کرمان با بیان اینکه اگر روحیه بسیجی رزمندگان ما نبود در دوران دفاع 
مقدس به هیچ موفقیتی نمی رسیدیم، تصریح کرد: اردوهای راهیان نور 
در زمینه تقویت ارزش های اعتقادی، انقلابی و ارزشی بسیار اثربخش است 
و می تواند آثار تربیتی فوق العاده ای برای دانش آموزان داشته باشد. رضایی 
گفت: برای اول مهر سال تحصیلی جدید در زمینه معرفی علی عرب شهید 
شاخص دانش آموز کشور اهل شهرستان زرند باید برنامه ریزی های لازم 
صورت گیرد . او بر احداث اردوگاه شهید قاسم سلیمانی تاکید کرد و افزود: 
این اردوگاه با بهترین امکانات باید ساخته شود که حداقل ۷۰ پست هم در 
ساختار تشکیلاتی آن باید دیده شود که امیدواریم فردای قیامت شرمنده 
شهدا نباشیم. بر پایه این گزارش، اولین جلسه ستاد هماهنگی و پشتیبانی 
بسیج دانش آموزی و فرهنگیان استان کرمان با حضور فرمانده سپاه 
ثارالله استان، مدیرکل، مشاور اجرایی، معاونان آموزش ابتدایی، متوسطه 
و پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش استان، مسئول نمایندگی مقام 
معظم رهبری در سپاه ثارالله استان، روسای سازمان های بسیج دانش 

آموزی و فرهنگیان و ... برگزار شد.

نماینده ولی فقیه در استان کرمان:
سازمان های مردم نهاد در کاهش 

آسیب های اجتماعی فعالیت می کنند
نماینده ولــی فقیه در اســتان و امام جمعه کرمان گفــت: فعالان و 
فرهیختگان اجتماعی به عنوان بازوان توانمند دولت، یکی از مصادیق 
عینی توسعه و مشارکت های مردمی کشور هستند که با بسترسازی 
و ایجاد شرایط ساختاری مناســب در قالب سازمان های مردم نهاد و 
تشکل های اجتماعی، در زمینه کاهش آسیب های اجتماعی فعالیت 

می کنند.
حجت الاسلام و المسلمین حسن علیدادی سلیمانی امروز ۲۳ مردادماه 
در نشست هم اندیشی سازمان های مردم نهاد استان کرمان به مناسبت 
هفته ملی تشکل ها و مشارکت های اجتماعی اظهار کرد: طبق قانون 
اساسی کشور، در فعالیت های اقتصادی یک بخش دولت و دو بخش دیگر 
یعنی »بخش خصوصی« و »مردم و تعاونی ها« هستند که خود بیانگر 

آن است که نقش مردم در این سازمان ها چندین برابر از دولت است.
او با اشاره به اهمیت نقش و حضور مردم در تشکل ها گفت: بدون مردم 
هیچ حرکتی به نتیجه نخواهد رسید و ویژگی تشکل ها خودجوش بودن 
و با انگیزه بودن آنهاست که با وجود تمام سختی ها انگیزه رسیدن به 

هدف و حل کردن مشکلات در آنها ادامه دار است.
امام جمعه کرمان با تاکید بر اینکه تشکل های مردمی در هر ملتی نماد 
توسعه یافتگی آن جامعه است، افزود: فعالان و فرهیختگان اجتماعی به 
عنوان بازوان توانمند دولت، یکی از مصادیق عینی توسعه و مشارکت های 
مردمی کشور هستند که با بسترسازی و ایجاد شرایط ساختاری مناسب 
در قالب سازمان های مردم نهاد و تشکل های اجتماعی، در زمینه کاهش 

آسیب های اجتماعی فعالیت می کنند.
علیدادی سلیمانی با تاکید بر اینکه باید بستری برای ورود خیرین به 
سازمان های مردم نهاد به منظور افزایش هم افزایی در این مجموعه ها 
فراهم شود، گفت: این حضور خیرین در تشکل ها سبب خواهد شد که 
هر دو گروه با کمک یکدیگر یک مسیر را برای رسیدن به هدف طی کنند 
و امیدواریم مراکز تصمیم ساز و تصمیم گیر با همتی بالا همه تشکل ها 

را همراه و منسجم کنند.

امسـال پنجمین سـالی اسـت کـه بزرگ ترین 
طرح داوطلبانه در کشـور اجرا می شـود؛ طرح 
ملـی نـذر آب کـه از آبرسـانی در روسـتاهای 
محـروم و درگیـر تنش هـای آبـی آغاز شـد و 
کم کـم بـه فعالیت هـای گسـترده تری تحـت 
عنـوان محرومیت زدایـی انجامید. در ۲ سـال 
گذشـته، مؤسسـات خیریـه و انجمن هـای 
مردم نهـاد مختلـف کشـور هـم بـا ایـن طـرح 
همـراه شـده بودنـد تـا بـا یک کاسـه شـدن 
ظرفیت هـای داوطلبانـه و مشـارکت های 
اجتماعـی، اقدامـات هدفمندتـری در مناطق 
هـدف انجام شـود. طرح ملـی نذر آب تا سـال 
گذشـته تنها در اسـتان های جنوبـی و جنوب 
شـرقی کشـور اجـرا می شـد، امـا امسـال بـه 
 دلیـل درگیـری اغلـب اسـتان های کشـور 
بـا مشـکلات آبـی، پـای ایـن طـرح بـه تمـام 
اسـتان ها بـاز شـده و روسـتاهای محـروم این 
اسـتان ها از خدمـات داوطلبانـه آن برخوردار 
می شـوند. بـا این حـال طـرح نـذر آب ۵، نگاه 

ویـژه ای بـه ۴ اسـتان جنوبـی کشـور دارد.
ز روسـتاهای خشـکیده سیسـتان  ماجـرا ا
و بلوچسـتان و خراسـان جنوبی آغـاز شـد؛ 
مناطقـی کـه زمین هـای کشـاورزی از دسـت 
رفتـه اش، بـه بیابان هـای بـی آب و علفـی 
تبدیـل شـده کـه در ۱۸سـال گذشـته کمتـر 
رنـگ آب و سـرزندگی را بـه  خود دیده اسـت. 
خشکسـالی، ۲دهـه اسـت کـه روی زندگـی 
اغلـب مـردم ایـن اسـتان ها سـایه افکنـده و 
خبـری از اشـتغال، امکاناتـی بـرای زندگـی 
و حتـی تامیـن نیازهـای اولیـه سـاکنان ایـن 

مناطـق نیسـت.
»وحید سـلیمی«، رئیـس سـازمان داوطلبان 
جمعیـت هـلال احمـر که مجـری طـرح ملی 
نـذر آب اسـت، می گویـد: »امسـال تمـام 
اسـتان های کشـور در طـرح ملـی نـذر آب 
مشـارکت دارنـد. از طرفـی تمرکـز و توجـه 
ویـژه ای بـر ۴اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان، 
کرمـان، خراسـان جنوبـی و هرمـزگان داریم. 
بایـد اشـاره کنـم مشـکلاتی کـه خشکسـالی 
و تغییـرات اقلیمـی امسـال به وجـود آورده، 
باعـث شـده تـا حتـی برخـی روسـتاهای 
تحت تأثیـر در اسـتان گیـلان و مازنـدران هم 
به عنـوان روسـتاهای هـدف انتخاب شـوند.«
آبرسـانی بـه روسـتاهای درگیـر خشکسـالی، 
بهانه ای شـد بـرای انجـام برخـی فعالیت های 
مشـارکتی در این روسـتاها؛ از اعزام پزشـکان 
داوطلـب بـه روسـتاهای محـروم گرفتـه تـا 
قـلام اضطـراری،  یـی و ا توزیـع مـواد غذا
لوازم التحریـر، سـاخت مدرسـه و کمـک بـه 
. . سـلیمی  . سـاخت خانه هـای روسـتایی و.
می گوید: »مشـکلات مردم در مناطـق درگیر 
خشکسـالی، تنهـا نبود آب آشـامیدنی سـالم 
نیسـت؛ ایـن اتفـاق ابعـاد مختلفـی از زندگی 
مـردم در ایـن روسـتاها را تحت تأثیـر قـرار 
داده اسـت؛ از بهداشـت و اشـتغال گرفتـه تـا 

تحصیـل کـودکان و... .«
سـلیمی می گویـد: »کار داوطلبانـه، گسـتره 
بسـیار زیـاد و متنوعـی دارد و بـه هـر اقدامی 
بـرای کمک بـه بهبـود کیفیـت زندگـی افراد 
مربـوط می شـود. مـا در طـرح ملـی نـذر آب 
ابتـدا روسـتاهای مـورد هـدف را شناسـایی 
لازم،  بررسـی های  ز  ا بعـد  می کنیـم. 
نیازسـنجی می کنیـم تا متناسـب بـا نیازهای 
روسـتا خدمـات به دستشـان برسـد. بعـد این 
نیازهـا را در جلسـاتی کـه بـا انجمن هـای 

مردمـی داریـم مطـرح می کنیم و تقسـیم کار 
صـورت می گیـرد.«

روستایی که پای هیچ پزشکی به آن 
نرسیده بود

مهم تریـن  ز  ا یکـی  پزشـکی  خدمـات 
فعالیت هایـی اسـت کـه در طرح ملـی نذر آب 
به سـاکنان روسـتاهای محروم ارائه می شـود. 
»عـادل فریمانـی«، متخصـص داخلـی و از 
پزشـکان داوطلبـی اسـت کـه در ۳سـال 
گذشـته طـرح نـذر آب را همراهـی می کنـد.
در  محرومیـت  ز  ا »وقتـی  می گویـد:  و  ا
روسـتاهای کشـور صحبـت می کنیم، بـا همه 
ابعـاد محرومیت روبه رو هسـتیم؛ روسـتاهایی 
که حتـی جـاده صـاف و ماشـین رو به سـمت 
آنهـا وجـود نـدارد، خبـری از لوله کشـی یـا 
دسترسـی بـه آب آشـامیدنی سـالم نیسـت. 
پزشـک یـا مرکـز بهداشـتی در روسـتا وجود 
رد. حتـی مدرسـه ای هـم در روسـتا  نـدا
نیسـت. خیلـی عجیـب به نظـر می رسـد امـا 
روسـتاهایی در اسـتان های مختلـف کشـور 
وجـود دارنـد کـه حتـی حمـام و سـرویس 

بهداشـتی هـم در آنهـا پیـدا نمی شـود.«
فریمانـی می گویـد: سـال گذشـته بیـش از 
یـک هفتـه در روسـتاهای نهبندان بـه ویزیت 
رایـگان مراجعـان پرداخته بـود و امسـال هم 

قصـد دارد دوبـاره راهـی ایـن مناطق شـود.
مشکلات از بی آبی شروع می شود

روسـتاهای  در  مشـکلات  اغلـب  سـرنخ 
محـروم، بـه خشکسـالی و کم آبـی می رسـد. 
طـرح  بزرگ تریـن  هـم  همیـن  بـرای 
کشـور  در  داوطلبانـه  یـی  محرومیت زدا
همچنـان تمرکـز خـود را روی تامیـن آب و 
به خصـوص تامیـن آب پایـدار در ایـن مناطق 

گذاشـته اسـت. طرحـی کـه در سـال های 
بـه  آب  منبع هـای  تخصیـص  ز  ا نخسـت 
روسـتاها آغاز شـده بـود ایـن روزها بـا کمک 
مهندسـان و متخصصـان، بـه آبرسـانی پایدار 
و یـا تامیـن آب شـرب بـرای مـدت طولانـی 

نگاهـی ویـژه دارد.
سـلیمی با اشـاره بـه اینکه نـذر آب تـا ۵ مهر 
مـاه امسـال ادامـه خواهـد داشـت، می گوید: 
ز  ا گرفتـن  کمـک  بـرای  مـا  »مطالعـات 
جمعیت هـای ملی دیگـر آغاز شـده. در تلاش 
هسـتیم تا اگر مطالعـات و بررسـی ها به زودی 
به پایـان برسـد، امسـال از جمعیت هـای ملی 

دیگـر در طـرح نـذر آب اسـتفاده کنیم.«
مرحمی بر دردهای چندین ساله

در ۲ سـال گذشـته روسـتاهای مختلفـی 
شناسـایی شـده اند که در نزدیکی آنها منبعی 
برای تامین آب شـرب سـالم وجود داشـت؛ از 
چشـمه و چـاه گرفتـه تـا قنات هایـی کـه نیاز 
به احیـا و مرمـت داشـتند. »زهـرا مشـتاق«، 
یـی  ز فعـالان حـوزه محرومیت زدا یکـی ا
کـه در خیریـه نیک اندیشـان ایـران زمیـن 
»بـا  می گویـد:  اسـت،  بـه  کار  مشـغول 
گروه هـای تخصصـی ای وارد کار شـدیم کـه 
می توانسـتند بـا مطالعـه دقیـق هـر منطقـه، 

منابع بالقوه موجود را بررسـی  کننـد تا راهکار 
مناسـبی بـرای تأمیـن آب پیـدا کنیـم. بعـد 
هـم تجهیـزات لازم توسـط خیریـن تهیـه و 
بـرای انجـام کارهـای عمرانـی و عملیاتـی به 

روسـتاهای هـدف ارسـال می شـود.«
وظایف فراموش شده

فعالیت هـای تامیـن آب بـرای روسـتاهای 
ز و  ندا محـروم همیشـه هـم بـدون دسـت ا
بی مانـع جلـو نمـی رود و دردسـرهای زیـادی 
بـرای داوطلبـان ایـن حـوزه داشـته اسـت. 
»فـاروق معروفـی«، از متخصصانـی اسـت 
کـه بـرای نقطه زنـی و پیـدا کـردن محـل 
دقیـق و مناسـب بـرای حفـر چـاه بـا خیریـه 
نیک اندیشـان همـکاری می کنـد. او از تجربـه 

بیـش از ۴سـاله خود در ایـن زمینـه می گوید: 
»حقیقتـش را بخواهید کاری که مـا می کنیم 
تامین آب پایـدار صددرصدی نیسـت؛ اقدامی 
اسـت که شـاید برای مدت چند سـال مشکل 
آب در یـک روسـتا را برطـرف کنـد، بـا ایـن 
حـال بـا کـم شـدن بارش هـا و اتمـام منابـع 
آبـی اصلـی، دیگـر کارکـرد نخواهـد داشـت. 
امـا حداقـل بحران هـای فعلـی را از مناطـق 
درگیـر خشکسـالی دور می کنـد. ایـن یعنـی 
بـرای مدتی، حتی شـاید ۲۰سـال، مشـکلات 
اجتماعی و معیشـتی ناشـی از خشکسـالی در 

ایـن مناطـق از بیـن مـی رود.«
و بیشـترین تأثیـر خشکسـالی در زندگـی  ا
سـاکنان روسـتاهای درگیر را، تغییر در سبک 
زندگـی می دانـد و می گویـد: »بدتریـن تأثیـر 
خشکسـالی این اسـت کـه می بینیم مـردم در 
ایـن روسـتاها کم کـم کشـاورزی را فرامـوش 
می کننـد. کم کـم دامـداری را از یـاد می برنـد 
و نسـل های جدیـد دیگـر هیچ چیـزی درباره 
سـبک زندگـی گذشـتگان خـود نمی داننـد. 
شـغل و درآمـد دیگـری هـم وجـود نـدارد 
و در نتیجـه سـوخت بری و قاچـاق انسـان 
می شـود شـغل شـایع در منطقـه. از طـرف 
دیگـر نبـود دسترسـی بـه آب سـالم، باعـث 
می شـود کم کـم بهداشـت مـردم سـاکن در 

ایـن مناطـق در معـرض خطـر باشـد وهیـچ 
چشـم اندازی بـرای توسـعه و بهبـود در ایـن 

مناطـق وجـود نـدارد.«
او یکـی از مهم تریـن مشـکلات پیـش روی 
گروه های خیریـه را کـه در حوزه آبرسـانی به 
مناطـق درگیر خشکسـالی فعالیـت می کنند، 
کنـد بـودن رونـد اداری می دانـد و می گویـد: 
»مـا در سـال گذشـته، در ۳روسـتا پروژه های 

آبرسـانی انجـام دادیم.
 ایـن پروژه هـا در مجمـوع ۵مـاه از مـا وقـت 
گرفـت. امـا در یکـی از ایـن پروژه هـا کـه 
در خراسـان جنوبـی در حـال اجراسـت، از 
مسـئولان و مدیـران محلـی کمـک گرفتیـم، 
۱۱مـاه از آغـاز پـروژه می گـذرد، امـا هنـوز 
نـی در کار حاصـل نشـده  پیشـرفت چندا

» اسـت.
او سـوی دیگـر ایـن سـرعت آهسـته در روند 
اداری بـه سـرانجام رسـیدن هـر پـروژه ای را، 
مردمـی می بینـد کـه بی صبرانـه در انتظـار 
ولیه تریـن نیازهـای خـود بـرای حیـات  ا
هسـتند: »بارهـا شـاهد ایـن بـودم کـه در 
روسـتاهای محـروم، مـردم بعـد از اینکـه آب 
از فاصلـه چنـد کیلومتـری آنهـا بـه داخـل 
روسـتا رسـیده و در دسـترس آنها قرار گرفته، 
خوشـحالی کرده اند.ایـن مـردم بـرای چیزی 
خوشـحالی می کننـد کـه از نیازهـای اولیـه 
آنهـا بـرای زندگـی اسـت، امـا از آن محـروم 

» نـد. بوده ا
طرح ملـی نـذر آب امسـال در ۱۰۰روسـتای 
سراسـر کشـور انجـام می شـود تـا کمک های 
خیریـن و خیـرِ مشـارکت های اجتماعـی بـه 
سطح گسـترده تری از شهرهای کشـور برسد. 
البته نـه بـا این هـدف که بـاری از مسـئولیت  
دولت هـا در قبـال مناطـق محـروم را بـه 
دوش بکشـد. معروفـی می گویـد: »مـا بـا این 
نیـت سـراغ ایـن نقـاط محـروم می رویـم که 
به صـورت مسـکنی موقتی، مشـکلات روسـتا 
را حل کنیـم تـا دولـت راهـکاری بلندمدت و 
مؤثـر در آنجا اجـرا کنـد، امـا عمـلا می بینیم 
کـه در بسـیاری از مناطـق، روسـتایی کـه مـا 
خدمات رسـانی اولیـه ای در آن انجـام داده ایم 
از اولویت هـای طرح هـای توسـعه ای خـارج 
می شـود چراکـه تصـور اشـتباهی دربـاره 
مشـارکت های  و  خیریه هـا  فعالیت هـای 
مردمـی در ایـن مناطـق ایجـاد شـده اسـت. 
اساسـا مراکـز خیریـه و نهادهای مشـارکتی و 
مردمی بـرای ایـن فعالیـت می کنند کـه آلام 
ضـروری مـردم را برطـرف کننـد تـا اقدامات 

موثـر بعـدی از طـرف دولـت اعمال شـود.«

 با آغاز طرح ملی نذر آب از سال ۱۳۹۷ فعالیت های محرومیت زدایی در روستاهای درگیر تنش های آبی آغاز شد

نذر آب طرحی برای محرومیت زدایی
رئیس سازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر: »تمام استان های کشور در طرح ملی نذر آب مشارکت دارند، تمرکز بر ۴استان 

سیستان و بلوچستان، کرمان، خراسان جنوبی و هرمزگان داریم«
گزارش

همشهری

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان:
۸۹۴2 میلیارد تومان خسارت 
سیل و طوفان به استان کرمان

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان گفت:از سوم تا ۹ مردادماه 
جاری سیل و طوفان حدود ۸۹۴۲ میلیارد تومان خسارت به استان 

کرمان وارد کرده است.
مجید سعیدی درباره خسارت های سیل تابستانی به استان کرمان اظهار 
کرد: براساس برآورد کارشناسان دستگاه های اجرایی و فرمانداری ها، از 
سوم تا ۹ مردادماه جاری سیل و طوفان حدود ۸۹۴۲ میلیارد تومان 

خسارت به استان کرمان وارد کرده است.
او افزود: ۳۹۶۴ میلیارد تومان از این مبلغ مربوط به بخش زیربنایی و 
۴۹۷۸ میلیارد تومان در بخش کشاورزی و دام است و بیش از ۵۰۰ واحد 
مسکونی شهری و روستائی آسیب دیده که باید یا بازسازی یا تعمیر شود.

سعیدی تصریح کرد: ۹۱ دستگاه خودرو در سیلاب استان کرمان آسیب 
دیده و چهار نفر فوتی داشته ایم.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان گفت: این ارزیابی و برآورد 
خسارت ها به سازمان مدیریت بحران کشور ارسال شده تا در دستور 
کار هیئت دولت برای تصویب اعتبارات مربوط به بازسازی بخش های 

مختلف قرار بگیرد.
او ادامه داد: جبران خسارت سیل و طوفان جدا از مصوبات سفر رئیس 
جمهور به استان است به دلیل اینکه در استان های زیادی این خسارت ها 
رخ داده و باید جداگانه در هیئت وزیران مطرح شود؛ گرچه خسارت های 
سیل و طوفان استان کرمان به صورت مفصل به اطلاع ریاست جمهوری 

رسیده است.
سعیدی درباره وضعیت قنوات و چاه های کشاورزی متاثر از سیل بیان 
کرد: مشکلات شبکه ها و تاسیسات آبی متاثر از سیل برطرف شده، 
مگر اینکه بازسازی کلی نیاز باشد و به جهاد کشاورزی اختیار داده شد 
فعلا از منابع موجود به استناد ماده ۱۸ قانون مدیریت بحران بازسازی 
قنوات را با همکاری کشاورزان آغاز کند تا اعتباراتی که دولت می دهد، 

جایگزین شود.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان در بخش پایانی سخنانش 
تصریح کرد: تعداد بالای خودروهای خسارت دیده در سیل نشان می 
دهد برخی هم استانی ها هشدارها را نادیده گرفتند و دچار سیلاب، آب 
بردگی خودروها و خسارت شدند و حتی فوتی های سیل استان به دلیل 

نادیده گرفتن هشدارها و اخطارهای مکرر بوده است.
او تاکید کرد: متاسفانه علی رغم هشــدار و اطلاع رسانی هایی که به 
روش های مختلف صورت گرفته بود، برخی بی توجهی کرده و در سیل 

آسیب دیدند.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان 
از تعهد این سازمان به ایجاد ۶۰۳۷۴ فرصت شغلی 

جدید در استان طی سال جاری خبر داد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اظهار کرد: 
رشد اقتصادی ۷/۷ درصدی هدف گذاری شده برای این استان در 
سال ۱۴۰۱، با اتکا به روش های دانش بنیانی، استفاده از روش های 
جدید علمی برای افزایش تولید در استان و ارتقای بهره وری و 
همچنین مبتنی بر اشتغالزایی با رویکرد افزایش سهم اشتغال در 
فعالیت های نوین اقتصادی و دانش بنیان و تغییر رویکرد از اشتغال 

کارمندی و مستخدمی به کارآفرینی، تحقق خواهد یافت.
جعفر رودری، همچنین با ارائه تصویری کلی از استان کرمان و 
شاخص های کلیدی استان گفت: یکی از اقدامات کلان سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان به عنوان سازمان فرابخشی و 
تخصصی، تنظیم برنامه رشد اقتصادی سالانه است که در سال 
گذشته رشد اقتصادی استان ۴ درصد هدف گذاری شده بود و 
برآورد مرکز آمار نیز بیانگر تحقق این میزان رشد در سال گذشته 

بوده است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان در ادامه افزود: 
سهم اشتغال بخش کشاورزی در این استان بر اساس طرح نیروی 
کار مرکز آمار ایران در سال۱۴۰۰، ۳۸ درصد است که رتبه اول 
کشور را دارد. سهم بخش صنعت نیز ۲۲ درصد و سهم بخش 

خدمات ۴۰ درصد است.
او همچنین با ارائه برآورد ترکیب و ساختار جمعیت و نیروی انسانی 
استان کرمان در سال ۱۴۰۰، از افزایش ۲۱۹۷۱ نفری تعداد 
شاغلان استان در سال گذشته پس از دو سال متوالی کاهش خبر 
داد و گفت: استان کرمان پنجمین استان کشور به لحاظ خالص 

اشتغال ایجاد شده است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان سپس از تشریح 
برنامه اجرایی اقتصاد دانش بنیان در شورای راهبری فناوری و تولید 
دانش بنیان استان خبر داد و افزود: میانگین سهم ارزش افزوده 
محصولات صنعتی با فناوری بالا و متوسط به بالا از کل صنایع 
استان کرمان طی سال های ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۷ به میزان ۱۴ درصد 
بوده، در حالی که این شاخص برای کل کشور ۲۹ درصد بوده است.

فریدون فعالی،مدیرکل میراث فرهنگی،صنایع 
دستی و گردشگری استان کرمان در مورد غیبت 
وزیر میراث  فرهنگی و گردشگری در سفر هیات 
دولت به کرمان گفت:  »وزیر میراث فرهنگی به دلیل کسالت 
نتوانستند به کرمان سفر کنند اما قول یک سفر سه روزه به 
استان کرمان برای بازدید از پروژه های میراثی استان را داده اند«.

به گزارش »کرمان نو« فعالی با اشاره به مصوبات سفر هیات 
دولت و نماینده وزیر میراث فرهنگی به استان کرمان گفت:» 
پس از ۳ سفر که در دوره های قبل هیچ دستاوردی برای میراث 
فرهنگی کرمان نداشتند این سفر بسیار پرفایده بود و با تخصیص 
۳۵۰ میلیارد تومان اعتبار می توانیم دو سال آینده بخش مهمی 

از پروژه های میراثی استان کرمان را جلو ببریم«.
فعالی در خصوص اولویت بندی پروژه های میراث فرهنگی استان 
نیز افزود:» ساماندهی موزه های استان، ساماندهی محوطه های 
تاریخی کنارصندل و تپه یحیی برای ما در اولویت است و بعد از 
آن ساماندهی ارگ تاریخی بم و بازارهای تاریخی استان و البته 
قلعه های تاریخی«.  مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگری استان 
کرمان با انتقاد از رویکردی که برخی فعالان گردشگری در سفر 
رئیس جمهور اتخاذ کردند گفت:» اینکه بگوییم گردشگری 
کرمان ورشکسته است، منفی نگری است و بهتر است با این 
اعتباری که تخصیص داده شده امیدوار باشیم و تلاش کنیم، 
همچنین از رسانه ها می خواهم اخبار منفی را از گردشگری 
استان کرمان منعکس نکنند تا بتوانیم شاهد رشد میراث 
فرهنگی و گردشگری باشیم«. او با اشاره به نقش شهرداری 
کرمان در خصوص قلعه های تاریخی دختر و اردشیر نیز گفت:» 
به زودی در نشست کارگروه میراث فرهنگی طرح آماده شده 
برای قلعه دختر و قلعه اردشیر ارائه خواهد شد و اعتبار خوبی 
برای شروع ساماندهی این قلعه های تاریخی نیز اختصاص 
داده شده است«. فریدون فعالی در خصوص تصمیمات میراثی 
و گردشگری در شهر راین گفت:» مطالعات تبدیل محور 
گردشگری راین تا آبشار راین در حال انجام است و قصد داریم 
ورود سازه های سنگین را در محوطه آبشار راین ممنوع کنیم، 
پیش از این کارهایی در محوطه آبشار انجام شده که به نظر ما 

مناسب یک محوطه طبیعی نیست«.

مــی شهرســتان  نتظا نــده ا فرما
ســیرجان از اجرای طرح مقابله با 
اراذل و اوبــاش خبــر داد و گفت: 
با اجــرای این طرح تعــداد ۱۰ نفر 

اراذل و اوباش دستگیر شدند.
ســرهنگ مرتضی امیرســبتکی با 
اشــاره به اجرای طرح ضربتی و دو 
روزه مقابلــه بــا اراذل و اوباش در 
شهرستان ســیرجان اظهارداشت: 

طرح امنیت و مقابله با اراذل و اوباش با رویکرد تامین آســایش و آرامش 
عمومی در محله های جرم خیز ســیرجان با هماهنگی مرجع قضائی اجرا 

و ۱۰ نفر اوباش که به شــرارت می پرداختند، شناسایی و دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی شهرســتان سیرجان با اشــاره به اینکه متهمان جرایمی 
از قبیل شــرارت، تخریب اموال عمومی، ایجاد مزاحمت، استفاده از سلاح 
سرد، نگهداری و توزیع مواد مخدر، شــرکت در نزاع های دسته جمعی و 
... را در پرونده کیفــری خود دارند، تصریح کرد: متهمــان پس از تکمیل 

پرونده به مراجع قضایی معرفی شدند.
امیرســبتکی در پایان با بیان اینکه پلیس اجازه هیچ گونه قدرت نمایی به 
اراذل و اوباش را نخواهد داد، خاطرنشان کرد: با مجرمان، اراذل و اوباش 
و افرادی که بخواهند در جامعه نظم و امنیت عمومی را مختل کنند برابر 

قانون و شدت لازم برخورد خواهد شد.

نماینده مردم ســیرجان و بردسیر در 
مجلس یازدهم با اشاره به سفر رئیس 
جمهور به استان کرمان گفت: بعضی از 
مصوبات دولت به استان کرمان دقیقا 
خلاف قانون بود و آیا چه کســی باید 
از قانون غیر از هیات رئیسه مجلس و 

نمایندگان پاسداری کند.
شــهباز حســن پور در صحــن علنی 
مجلس با انتقــاد از عــدم اختصاص 

بودجه بــه بحث های عمرانــی گفت:تا به امــروز یک ریال به بخــش عمرانی 
اختصاص داده نشده است،همچنین بانک ها قفل شده و ریالی به مردم پرداخت 
نمی شــود. همین طور آیا وام بنیاد مســکن هم باید با بقیه کارها گره بخورد و 
یک وام ۲۰۰ میلیونی نیز انجام نمی شــود. ضمن تشکر از رئیس بانک مرکزی 
که گفته اند حق ندارند بانک ها پیش پرداخت ۲۰ درصــدی دریافت کنند، اما 
همانطور که گفته شــد مردم از دریافت وام عاجز هســتند و استدعا دارم شما 

روشن و واضح نظر خود را بفرمایید.
او خطاب به رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: شــما را به خدا بفرمایید آیا 
مجلس براســاس گفته امامین انقلاب هنوز در رأس امور اســت یا نه و اگر در 
رأس امور است مصوبات نشست سران قوا چرا خلاف مصوبات مجلس است. ما 
شنیده ایم در بحث قیمت ها قرار اســت در جلسه سران تصمیم گیری شود، اما 
باید این در مجلس تصمیم گیری شود، چرا که ما پاسخگوی مردم هستیم و در 

تمام روز در بین آن ها هستیم.

به گزارش کرمان نو، مشکلات بیمارستان 
اعصاب و روان نوریــه کرمان نماینده عالی 
دولت در استان را به این مرکز درمانی کشاند.

بیمارستان نوریه از سال ۹۳ راه اندازی شده و 
فداکار چهارمین استاندار کرمان است که در 
این سال ها از این بیمارستان بازدید می کند.

هزینه های بالا در درمان و خدمات، مشکلات 
بیمه ای، تامیــن اجتماعــی و مالیاتی از 
عمده ترین مشکلات این مرکز درمانی است 

و این زنگ خطری برای تعطیلی آن و بیکاری ۱۵۰ پرسنل است.
زینی وند استاندار پیشین کرمان راهکار حل مشکلات این بیمارستان  را ورود بخش خصوصی، 
خیران و اعتبار دولتی عنوان کرده بود که به نظر می رسد این راهکار ها در عمل اتفاق نیفتاده 
است. حالا فداکار برای عبور از مشکلات این مرکز درمانی از ادارات مربوطه می خواهد که 

به آن ها زمان دهد.
او گفت: بیمه های تکمیلی چون عموما سقف پرداخت دارند پاسخگوی هزینه های این 
بیماران نیستند اما در خصوص تأمین اجتماعی و مالیات ها باید تأملی شده و حل شود؛ از 
جمله تأملات می تواند این باشد که به همان میزانی که وقفه در پرداخت به وسیله بیماران 

وجود دارد ارگان ها نیز به بیمارستان فرصت دهند.
استاندار کرمان افزود: تعطیل کردن بیمارستان کاری منطقی نیست و بیمارستان چون 
بخش خصوصی است باری از روی دوش دولت برداشته است؛ تعرفه ها و تورم با یکدیگر 
بسیار متفاوت است و اگر نیت واقعی درمان است باید همه مشارکت و به نحوی کمک کنیم.

او افزود: برای مسئله وام نیز پیگیری شده و با بانک ها صحبت می شود.

دستگیری ۱۰ نفر
 اراذل و اوباش در سیرجان

حسن پور نماینده سیرجان و بردسیر در مجلس:

بعضی مصوبات دولت در استان کرمان 
خلاف قانون بود

خطر تعطیلی در کمین بیمارستان نوریه

۶۰ هزار فرصت شغلی جدید؛ 
تعهد سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان 

مدیرکل میراث فرهنگی وگردشگری استان کرمان: 

ضرغامی به دلیل کسالت 
به کرمان نیامد

خبر

خبر

خبر

»وحید ســلیمی«، رئیس ســازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر که مجری طرح ملی نذر آب است، 
می گوید: »امسال تمام استان های کشور در طرح ملی نذر آب مشارکت دارند. از طرفی تمرکز و توجه 
ویژه ای بر ۴استان سیستان و بلوچستان، کرمان، خراســان جنوبی و هرمزگان داریم. باید اشاره کنم 
مشکلاتی که خشکسالی و تغییرات اقلیمی امسال به وجود آورده، باعث شده تا حتی برخی روستاهای 

تحت تأثیر در استان گیلان و مازندران هم به عنوان روستاهای هدف انتخاب شوند.«

ری
شه

هم
س: 

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

به گزارش ایلنا، رییس پلیس راهور فراجا 
گفت: مــی گویند ۱۶۴ برنامــه ایمنی و 
کیفیت دارند اما مــا در عمل هیچ چیزی 
نمی بینیم. ورق فــولاد ایربگ ترمز نقص 
فنی هیچ کدام اصلاح نمی شــود و فقط 
تولید می کنند. باید به جان مردم اهمیت 
داده شــود دو هزار میلیارد  در روز درآمد 
دارید چقدر برای ایمنی هزینه کرده اید.

خبرنگاران باید ایمنی و ســلامت مردم 
را مطالبه کنند. باید بحث اســقاط وسیله 

خودرو را مطالبه کنید.
وی تاکید کرد: درباره سن فرسودگی یک 
شخص شــکایت کرده و دیوان رای داده 
اســت و مبنا را معاینه فنی گذاشته است 
کدام معاینه فنی؟ بروید در اطراف تهران 
ببینید ســیخ کباب در اگزوز می کنند و 
تست معاینه فنی می گیرند این ها با جان 
مردم سر و کار دارند بعد به من می گویند از 

معاینه فنی حمایت کنید.
او ادامه داد: باید به تصادفات اهمیت دهیم 
۱۸ درصد افرادی که در تصادفات کشته 
می شوند کمتر از ۱۸ سال هستند و هیچ 
نقشــی ندارند.ما در اجرای قانون مکلف 

هستیم اما به نفع مردم.
وی با انتقاد از عملکرد وزارت بهداشت در 
مواجهه با تصادفات رانندگی خاطرنشان 
کرد: چرا وزارت بهداشــت هیچ کاری با 
تصادفات ندارد، چرا هیچ گامی برنمی دارد. 
با سلام و صلوات که کار پیش نمی رود. من 
هم می توانم بایستم و تشکر کنم و بعد از 
پنج سال هم یک لوح تقدیر بگیرم و بروم اما 
ما فردا جواب مردم را چگونه می خواهیم 
بدهیم. چه جوابــی در برابر آمار فوتی ها و 
جانباختگان خواهیم داشت. این ها موارد 

مهمی است که باید توجه کنیم.
رئیس پلیس راهــور فراجا افزود: معتقدم 
که با ساده ترین اقدام و حداقل منابع هم 
می توان از آمــار جانباختگان و مصدومان 

حوادث رانندگی کم کنیم.
رئیس پلیــس راهور فراجــا تصریح کرد: 
زمانی کــه در ســال ۸۵ واردات خودرو 
آزاد شــد این موضوع تأثیر مســتقیم بر 
خودروهای تولید داخل داشــت و حتی 

کشته های ما نیز کاهش پیدا کرد.

کاهش سرانه مصرف مرغ در کشور

 ریزش ۳۰ میلیون 
قطعه ای جوجه ریزی 

در تیرماه
به گفته مدیرعامــل اتحادیه مرغداران 
گوشتی متناسب با کاهش مصرف تولید 
نیز روند کاهشــی به خــود گرفته و در 
حال حاضر مازاد تولید باعث شده است 
که مرغ زیر نــرخ مصوب در بازار عرضه 

شود.
به گــراش ایلنا، این فعــال اقتصادی با 
بیان اینکه خرید شرکت پشتیبانی امور 
دام می تواند ضررهای تولیدکنندگان را 
کاهش بدهد، افزود: این شرکت باید با 
جدیت مرغ مــازاد را جمع آوری کند تا 
قیمت ها واقعی شــوند و شاهد افزایش 
قیمت مرغ در بازار  و متعاقب آن واقعی 

شدن قیمت ها باشیم.
مدیر عامل اتحادیه مرغداران گوشــتی 
در پاســخ به این پرســش که شرکت 
پشــتیبانی امــور دام در هفته هــای 
اخیر خبــر از خریدهــای روزانه مرغ و 
تخم مرغ را رســانه ای را کرده است آیا 
این خریدهــا را کافی نمی دانید؟ گفت: 
این شــرکت روزانه اقدام به خرید مرغ 
منجمد می کند اما ایــن اعداد معنادار 
نیســت و خریدهای مازاد در ۳ استان 
شمالی کشــور که تاثیر بســیار زیادی 
در تولید مرغ کشــور دارند قابل توجه 

نیست.
این فعال اقتصادی با اشــاره به کاهش 
تولید مرغ در ماه هــای اخیر بیان کرد: 
در اردیبهشــت حــدود ۱۲۲ میلیون 
جوجه ریزی صورت گرفته که این عدد 
در تیر بــه کمتــر از ۹۳ میلیون قطعه 

رسیده است.
وی ادامه داد: تجربه سال های گذشته 
گــواه افزایش مصرف در مــاه محرم را 
می داد این در حالیســت که در محرم 
ســال جاری میزان مصرف قابل توجه 
نبــود. اســدالله نژاد در پاســخ به این 
پرسش که ســازمان دامپزشکی اعلام 
کرد که بعد از ۶ ســال مجوز صادرات 
مرغ به عــراق را صادر کرده اســت آیا 
این مســئله تاثیری در جمع آوری مرغ 
مــازاد در کشــور می گــذارد؟ اذعان 
کرد: تصمیمــات در زمینــه صادرات 
در ایــران لحظــه ای اســت از این رو 
امکان برنامه ریزی پایــدار برای تجار و 
تولیدکنندگان میســر نیست از سوی 
دیگر بــازار عراق به تنهایــی نمی تواند 
مرغ مازاد مــا را خرید کنــد و باید به 

دنبال توسعه بازارهای هدف باشیم.

دبیر کل کانون نهادهای سرمایه گذاری 
ایران با تاکید بر اینکه رتبه بورس ایران 
در رعایت حقوق سهام داران خرد بسیار 
پایین است، اظهار کرد: تشکیل کانون 
حل  به  ند  می توا حقیقی  ران  سهام دا

مشکلات در این حوزه کمک کند.
به گزارش ایسنا، سعید اسلامی بیدگلی 
ینکه تلاش  در نشست خبری با بیان ا
این  سرمایه گذاری  نهادهای  کانون 
است که فارغ از منافع یک گروه خاص 
به بازار سرمایه کمک کند، اظهار کرد: 
گره هایی که امروز در اقتصاد کشور وجود 
دارد، پیچیده و طولانی است و احتمالا 
ز این گره ها نفع  بازیگران زیادی هم ا
می برند. باز شدن این گره ها نیازمند این 
است که همه بازارها کار خود را درست 

انجام دهند.
اسلامی در ادامه با اشاره به قیمت گذاری 
دستوری گفت: به نظر من تنها دلیل 
قیمت گذاری دستوری فساد است. ما 
ز ظرفیت های قانونی  نستیم ا حتی نتوا
استفاده کنیم؛ چرا که طبق قانون اگر 
دولت در امور شرکت ها دخالت کند، باید 
زیانی که ایجاد می شود را جبران کند، در 
حالی که این اتفاق اکنون رخ نمی دهد.   
ند  در این مورد اجماع حقوقی می توا
اگر تصمیمی می گیرند  تا  کمک کند 
که به زیان سهام داران است، آن زیان را 

جبران کنند.
اسلامی در ادامه با بیان اینکه رتبه بورس 
ایران در رعایت حقوق سهام داران خرد 
بسیار پایین است، اظهار کرد: در بازار 
سرمایه برخی حقوق بدیهی سهام داران 
خرد رعایت نمی شود. تشکیل کانون 
سهام داران حقیقی می تواند کمک کننده 

باشد.
وی در ادامه با بیان اینکه شرایط بازار 
سرمایه با افزایش تعداد سهامداران تغییر 
کرده، اظهار کرد: دولت دیگر نمی تواند 
نکار کند و باید  ر سرمایه را ا نقش بازا
قناع  درباره تمام تصمیمات، مردم را ا
کند. شورای عالی بورس به عنوان یک 
تصمیمات  تخاذ  ا در  فراجناحی  رکن 
نقش دارد و این تضاد تصمیمات نقاط 
تمام  لبته  ا و  ضعف محسوب می شود 
این موضوعات به شکل حاکمیت مربوط 
که آباد این اجازه را می دهد ارکان خود 

التزام داشته باشیم؟
اسلامی با اشاره به پیش نویس اصلاحیه 
قانون بازار گفت: درباره بررسی پیش 
ر سرمایه جلسات  نویس اصلاحیه بازا
متعددی برگزار شد و اشکالات و ایرادات 
متعددی را به این پیش نویس متوجه 
دیدیم از جمله اینکه توجهی به روندهای 
جهانی نشده و از آنجایی که پس از ۱۵ 
آمده  پیش  قانون  تغییر  فرصت  سال 

ز این فرصت به درستی استفاده  باید ا
کرد از این رو نامه ای مبنی بر شمردن 
ایرادات و اشکالات محتوایی را به مرکز 

پژوهش های مجلس ارسال کردیم.
سرمایه  نهادهای  کانون  کل  دبیر 
گذاری درباره شرایط اقتصادی کشور 
دامه  برای سرمایه گذاری در بورس ا
داد: اقتصاد ایران دچار ابهاماتی جدی 
است و می دانیم که برجام چه تاثیراتی 
می تواند بر بازار سرمایه داشته باشد. در 
حال حاضر مجموعه اقتصاد ایران با عدم 
تعادل های متعددی مواجه است و این 
شرایط باعث شده سرمایه داران نسبت به 
سرمایه گذاری دربازار ها کوتاه نگر باشند.
سرمایه داری  وقتی  فزود:  ا اسلامی 
متوجه می شود، در مدت زمان ۶ ماهه 
۲۵ درصد دارایی و ثروت خود را در بازار 
سرمایه از دست می دهد به طور قطع وارد 
بورس نمی شود و همین شرایط باعث 
نواع بازارها شده و  کوچ سرمایه بین ا
ولویت نسبت به  ر باید در ا سیاست  گذا

برقراری ثبات در اقتصاد اقدام کند.
در ادامه این نشست، محمدرضا دهقانی، 
دبیرکل کانون کارگزاران بورس و اوراق 
بهادار با تاکید بر اینکه هدف این کانون 
کمک به توسعه بازار سرمایه است، اظهار 
کرد: اگر بازار سرمایه بزرگ شود، همه 

ذینفعان منتفع می شوند.

رئیس مجلس تاکید کرد: درخصوص قیمت ها، 
مصوبه مجلس سبد خانوار و کالابرگ است و 
همینطور بازگشت قیمت ها به شهریور ۱۴۰۰ و هیچ 
مصوبه ای هم در جلسه سران که بخواهد این قانون را 

لغو کند، وجود نداشته است.
شهباز حسن پور، نایب رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی گفت: مطابق با مصوبه مجلس 
کالاهای اساسی که به دست مردم به ویژه دهک های 
پایین می رسد، باید بر اساس قیمت شهریور ماه 
سال ۱۴۰۰ باشد اما امروز قیمت ها به اندازه ای 
لجام گسیخته شده که از مطرح کردن آنها شرم مان 

می آید.
به گزارش انتخاب، شهباز حسن پور در جلسه روز 
یکشنبه مجلس شورای اسلامی در تذکری به هیئت 
رئیسه مجلس اظهار کرد: رئیس مجلس موظف است 
که نمایندگان را در جریان آخرین وضعیت امور قرار 
دهد؛ در بحث برجام مطالبی شنیده می شود که ما 

نمایندگان در جریان نیستیم.
وی خطاب به رئیس مجلس با بیان اینکه »جنابعالی 
مردی جهادی و مرد میدان هستید«، تاکید کرد: 
مطابق با مصوبه مجلس کالاهای اساسی که به دست 
مردم به ویژه دهک های پایین می رسد، باید بر اساس 
قیمت شهریور ماه سال ۱۴۰۰ باشد اما امروز قیمت ها 
به اندازه ای لجام گسیخته شده که از مطرح کردن 

آن ها شرم مان می آید.
نماینده کرمان در مجلس افزود: هرکجا کم می آورند، 
می گویند که دولت در حال اجرای مصوبه مجلس 
است؛ دولت بگوید کدام مصوبه مجلس را اجرا می 

کند؟
حسن پور خطاب به رئیس مجلس گفت: شما را به 
خدا بفرمایید که آیا مجلس بر اساس گفته امام این 
انقلاب هنوز در راس امور است یا نه؟ اگر مجلس در 

راس امور است، مصوبات جلسه سران سه قوه خلاف 
مصوبات مجلس است؛ ما شنیده ایم که قرار است در 
موضوع قیمت ها در جلسه سران تصمیم گیری شود، 
این در حالی است که این موضوع باید به مجلس بیاید 
و ما در مجلس پاسخگوی مردم و از صبح تا شب در 

میان آن ها هستیم.
وی با بیان اینکه »برخی مصوبات دولت در استان 
کرمان دقیقاً خلاف قانون است«، اظهار کرد: غیر 
از هیئت رئیسه مجلس شخص رئیس مجلس و 

نمایندگان چه کسی باید از قانون پاسداری کند؟
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس همچنین 
خاطرنشان کرد: تا امروز یک ریال بودجه درباره 
هیچ موضوعی اعم از مباحث جاری و عمرانی کشور 
پرداخت نشده است. آیا در این شرایط باید وام بنیاد 
مسکن را نیز به بقیه کارها گره بزنیم؟ یک وام ۲۰۰ 
میلیون تومانی نیز در این خصوص پرداخت نشده 
است. امروز با وجود اینکه رئیس کل بانک مرکزی 
اعلام کرده است که بانک ها حق ندارند برای اعطای 
وام ۲۰ درصد پیش پرداخت بگیرند، بانک ها عملًا نه 

تنها پرداخت وام را تعطیل کرده اند بلکه ۳ قفل نیز 
شده اند و حتی یک ریال وام به مردم داده نمی شود.

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به تذکر شهباز حسن پور تاکید کرد: عملاً درباره 
قیمت ها مصوبه مجلس همان موضوع حفظ قیمت 
سبد خانوار و کالابرگ و قیمت های شهریور ۱۴۰۰ 
است و هیچ مصوبه ای در جلسه سران سه قوه برای 

لغو این موضوعات تصویب نشده است.
قالیباف خاطرنشان کرد: درباره موافقتنامه های 
بودجه دوستان سازمان برنامه گفتند که موافقت 
نامه ها امضا شده و در هفته قبل ۱۲ هزار میلیارد 
تومان بودجه به استان ها واگذار شده است؛ هر سال 
بخش اول بودجه که به صورت نقدی به عنوان تنخواه 
به استان ها پرداخت می شده اما امسال این تنخواه 
به صورت اوراق تخصیص داده شده است. در این 
خصوص حتماً آقای میرکاظمی رئیس سازمان 
برنامه و بودجه را به صحن مجلس دعوت خواهیم 
کرد تا درباره مباحث مربوط به موافقتنامه ها و مسائل 

بودجه ای با هم صحبت کنیم.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

برخی مصوبات دولت در استان کرمان خلاف قانون است
دبیر کل کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران:

رتبه بورس ایران در رعایت حقوق 
سهام داران خرد بسیار پایین است

به گزارش خبرگزاری تسنیم، ارسلان مالکی با یادآوری این که تاکنون 
۲۲ هزار هکتار از زمین های داخل محدوده شهرها که سند آنها متعلق به 
وزارت راه و شهرسازی است در اختیار طرح نهضت ملی مسکن قرار گرفته 
است، اظهار کرد: علاوه بر این ۳۵ هزار هکتار از اراضی در حریم شهرها 
هم که مالکیت آنها تثبیت شده، در حال طی مراحل الحاق به محدوده 
شهرها هستند که پس از این الحاق در اختیار طرح نهضت ملی مسکن 

قرار خواهند گرفت.
وی افزود: کل زمین های داخل محدوده و اراضی داخل حریم شهرها 
در مجموع تامین کننده ۲.۷ میلیون واحد طرح نهضت ملی مسکن 

خواهند بود.
وی با اشاره به زمین های مازاد سایر دستگاه ها مطابق ماده ۱۰ قانون 
جهش تولید مسکن، گفت: براساس تکلیف مشخص شده در قانون، 
این اراضی توسط وزارت راه و شهرسازی شناسایی می شوند و باید ظرف 
دو ماه توسط همان دستگاه در اختیار طرح جهش تولید مسکن قرار 
داده شوند. قانون تاکید دارد که اگر ظرف دو ماه دستگاه مذکور اراضی 
را در اختیار طرح نهضت ملی قرار ندهد سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور موظف است ظرف مدت یک ماه سند زمین را به نام وزارت راه و 

شهرسازی منتقل کند.
عضو هیئت مدیره سازمان ملی زمین و مسکن با اشاره به اینکه تاکنون ۶ 
هزار و ۶۰۵ هکتار از اراضی مازاد سایر دستگاه های دولتی شناسایی شده 
است، گفت: بلافاصله ۲ ماه پس از شناسایی زمین ها، اطلاعات مربوطه 
به ادارات ثبت اسناد استان ها و سازمان ثبت اسناد و املاک کشور ارائه 

شده است.
مالکی با بیان این که تاکنون تنها موفق به اخذ سند مالکیت ۵۹۰ هکتار از 
این زمین ها یعنی کمتر از ۹ درصد کل اراضی شده ایم، اضافه کرد: شتاب 
ما برای تامین زمین برای طرح نهضت ملی، تکلیف قانون جهش تولید 
مسکن است که براساس آن باید سالانه یک میلیون واحد ساخته شود 
در حالی که در برخی شهرها اصلاً زمین نداریم و در برخی از استان ها نیز 

نیازمند همکاری بیشتر سایر دستگاه ها هستیم.

سند ۵۹۰ هکتار زمین دستگاه های 
دولتی به نام وزارت راه زده شد

۱۸درصد کشته شدگان 
تصادفات زیر سن قانونی

رنا
: ای

س
عک

فرد بیمه شده بازنشسته بیشتر از ۵ سال و کمتر از ۱۰ سال باشد 
می تواند با پرداخت کسری ماه ها و یا سنوات تا ۱۰ سال به نرخ روز از 

مزایای حقوق و یا مستمری بازنشستگی استفاده کنند.
به گزارش ایرنا، نمایندگان در نشست علنی  ۲۳ مردادماه مجلس 
شورای اسلامی با الحاق یک تبصره به ماده ۶ طرح نقل و انتقال 
سوابق بیمه یا بازنشستگی بین صندوق های بازنشستگی، موافقت 
کردند که براساس آن در صورتی که سابقه پرداخت حق بیمه فرد 
بازنشسته بیشتر از ۵ سال و کمتر از ۱۰ سال باشد، بیمه شده می 
تواند با پرداخت کسری ماه ها و یا سنوات تا ۱۰ سال به نرخ روز از 

مزایای حقوق و یا مستمری بازنشستگی استفاده کنند.

بازنشستگانی که کمتر از ۱۰ سال حق 
بیمه دارند، حقوق دریافت می کنند

بررسـی اطلاعـات یـک نهـاد نظارتـی بیانگـر آن 
اسـت کـه ۲۲ بانـک از ۲۷ بانـک عامـل پرداخـت 
تسـهیلات نهضت ملـی مسـکن، هیچ وام سـاخت 
مسـکنی پرداخـت نکرده انـد و ۴ بانـک هـم کمتر 
از ۱۰ میلیـارد تومـان تسـهیلات داده انـد و بخش 
ز تسـهیلات هـم توسـط بانـک مسـکن  کمـی ا

پرداخـت شـد.
بـه گـزارش فـارس، وعـده سـاخت ۴ میلیـون 
مسـکن در ۴ سـال، یکی از عمده تریـن وعده های 

رئیـس دولـت سـیزدهم اسـت.
ینبـاره پروژه  هایـی در مراحـل مختلـف  در ا
پیشـرفت در اسـتان  های مختلـف کشـور در حال 
اجـرا اسـت و مقـرر شـده اسـت شـهریور امسـال 

فعلا۱۰۰هـزار واحـد مسـکن افتتـاح شـود.
بـه عقیـده کارشناسـان یکـی از مهمتریـن موانـع 
تحقـق سـاخت یـک میلیـون واحـد مسـکونی در 
سـال، عملکرد نظـام بانکی در پرداخت تسـهیلات 

سـاخت مسـکن است.
بـرای بررسـی ایـن مسـئله ابتـدای باید بـه تعهد 
قانونی نظـام بانکـی برویم. بـر این اسـاس مجلس 
شـورای اسـلامی در قالـب قانـون جهـش تولیـد 
ر میلیـارد تومـان  مسـکن پرداخـت ۳۶۰ هـزا
تسـهیلات سـاخت مسـکن به ۱.۲ میلیـون نفر در 

سـال را بـه نظـام بانکـی تکلیـف کـرده بود.
پـس ایـن تکلیـف قانونـی بانـک مرکـزی ۱۶آبان 
مـاه سـال ۱۴۰۰ در قالـب نامـه ای خطـاب بـه 
مدیرعامل هـای بانک هـای کشـور، سـهمیه بانکی 
و سـقف فردی تسـهیلات موضوع سـاخت نهضت 

ملـی مسـکن را ابـلاغ کرد.
بـر مبنـای جزئیـات ایـن نامـه، سـقف فـردی 
تسـهیلات موضوع قانـون جهش تولید مسـکن در 
تهـران ۴۵۰ میلیون تومـان، شـهرهای بالای یک 
میلیون نفـر جمعیـت ۴۰۰ میلیون تومـان، مراکز 
اسـتان ۳۵۰ میلیـون تومـان، سـایر شـهرهای 
کشـور ۳۰۰ میلیـون تومـان و در روسـتا ۲۵۰ 

میلیـون تومـان تعییـن شـده اسـت.
علاوه بـر تعییـن سـقف فـردی سـهمیه پرداختی 
هر بانک نیـز در نامـه بانـک مرکزی قید شـده که 

در جـدول ذیـل قابل رویت اسـت. 
جدول ۱

 عملکرد نظام بانکی در پرداخت 
تسهیلات ساخت مسکن، تقریبا هیچ

بـر ایـن اسـاس بـا وجـود گذشـت ۹مـاه از تاریخ 
ابـلاغ دسـتور العمـل توسـط بانـک مرکـزی، بـر 
اسـاس آمار رسـیده از یک نهاد نظارتـی، ۲۲ بانک 
از ۲۷ بانـک عامـل هیـچ تسـهیلاتی را به سـاخت 
مسـکن در قالـب نهضت ملـی پرداخـت نکرده اند.

بـر ایـن اسـاس، نظـام بانکـی مجموعـا تـا ایـن 
لحظـه تنهـا ۱۳.۵ هزار میلیـارد تومان تسـهیلات 
بـه بخـش سـاخت مسـکن داده کـه بخـش عمده 
ایـن تسـهیلات نیـز توسـط بانـک عامـل مسـکن 

پرداخـت شـده اسـت.
نکتـه جالـب اینکـه نظـام بانکـی در طـول ۶مـاه 
گذشـته تنهـا ۷ هـزار میلیـارد تومـان تسـهیلات 
معـادل ۱.۹درصـد از تعهـد قانونـی خـود را بـه 
نهضـت ملـی مسـکن پرداخـت کـرده و عمـلا 
ایـن بخـش از اقتصـاد کشـور قصـد نـدارد وظیفه 
خـود بـرای تامیـن مالـی نهضـت ملـی مسـکن را 
بـه سـرانجام برسـاند. ایـن اتفـاق در شـرایط رخ 
می دهـد، سـاخت مسـکن به عنـوان یک پیشـران 
قتصـادی  قتصـادی نقـش مهمـی در توسـعه ا ا

کشـور دارد.
بر ایـن اسـاس، چهـار بانک ملـی، ملـت، تجارت و 
پارسـیان در مجموع ۹.۷میلیارد تومان تسـهیلات 
سـاخت مسـکن پرداخـت کردنـد در حالـی کـه 
متعهـد بـه پرداخـت ۱۱۹ هـزار ۶۲۵میلیـارد 

تومـان تسـهیلات بودنـد.
از سـوی دیگر بانـک عامل مسـکن نیـز ۱۳.۵هزار 
میلیـارد تومـان تسـهیلات سـاخت مسـکن بـه 
مـردم داد در حالـی کـه مطابـق قانـون مکلـف 
بـه پرداخـت ۶۳ هـزار میلیـارد تومان تسـهیلات 

سـاخت مسـکن اسـت.  
جدول 2 

جزئیات پرداخت تسهیلات
 نهضت ملی مسکن

مجمـوع جزئیـات پرداخـت تسـهیلات مسـکن 
توسـط نظـام بانکـی بیانگـر آن اسـت، کـه ایـن 
بخـش از تامیـن مالی نظـام اقتصادی کشـور هیچ 
توجهـی بـه سـاخت مسـکن نداشـته و اهمیتـی 

بـرای وعـده رئیـس جمهـور قائـل نیسـت.
در همین راسـتا، اقبال شـاکری، عضو کمیسـیون 
عمـران مجلـس شـورای اسـلامی در گفت و گـو 
بـا خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری فـارس، ضمن 
اشـاره بـه مصوبـه قانـون بودجـه ۱۴۰۰ پیرامون 

ز تسـهیلات پرداختـی  تخصیـص ۲۰ درصـد ا
بانک هـا بـه حـوزه سـاخت مسـکن گفـت: بـر 
مبنـای ایـن مصوبـه ۱.۲ میلیـون خانـوار واجـد 
شـرایط و بـدون سـرپناه بـه منظـور صاحب خانـه 
شـدن تسـهیلات سـاخت ۳۰۰ میلیـون تومانـی 

دریافـت می کننـد.
نماینده مردم تهـران، ری و شـمیرانات در مجلس 
شـورای اسـلامی،با اشـاره به اینکـه امـروز تحقق 
مانع زدایی و پشـتیبانی از تولید مسـکن در دست 
بانک  هـا اسـت، گفـت: همـه مسـئولان اجرایـی 
بایـد زمینـه تحقق شـعار سـال را مهیا کـرده و در 
حـوزه مسـکن وزارت راه و بانک مرکزی به سـبب 
تعلل نظـام بانکی در پرداخت سـهم سـاخت واحد 
مسـکونی از تسـهیلات بایـد فعالیـت بیشـتری 

انجـام دهند.

وی افـزود: تـرک فعـل نظـام بانکـی در پرداخـت 
تسـهیلات محـرز بـوده و بایـد مطابـق قانـون بـا 

آن هـا برخـورد شـود.
 بانک مرکزی بانک های
 متخلف را جریمه کند

به گزارش فـارس، بـر اسـاس قانون جهـش تولید 
مسـکن در صورتـی کـه نظـام بانکـی تعهـد خـود 
در تامیـن مالـی سـاخت مسـکن را انجـام ندهـد، 
بـا جریمـه افزایـش سـپرده قانونـی توسـط بانک 

مرکـزی مواجـه خواهد شـد.
حـال بایـد دیـد آیـا بانـک مرکـزی از ایـن ابـزار 
قانـون بـرای روشـن شـدن لکوموتیـو اقتصـادی 
کشـور اسـتفاده می کند یـا همچنـان شـاهد  دور 

کنـد سـاخت مسـکن در کشـور هسـتیم.

مدیرکل صنایع حمل و نقل وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: از تیرماه امسال 
تا تیرماه ۱۴۰۳ در راستای طراحی محصولات جدید و محصولات خاص کشورمان 

گام بر خواهیم داشت که توانمندی خوبی نیز در این زمینه وجود دارد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، منوچهر منطقی در خصوص تولید خودرو های 
جایگزین سمند و تیبا، گفت: دو خودروساز بزرگ کشور در حال کار روی خودرو های 

اقتصادی هستند و نیمه دوم سال آینده محصول آن ها به بازار عرضه می شود، این نیاز در حال حاضر مقرر 
است با واردات تامین شود.

وی در ادامه درباره ساز و کار وزارت صمت برای واردات خودرو های اقتصادی، گفت: مقرر است با واردات 
خودرو از یک سو بازار تنظیم و از سوی دیگر بستر رقابتی شدن قیمت خودرو های داخلی با محصول خارجی 

فراهم شود.
منطقی درباره آئین نامه واردات خودرو افزود: پیش از این فقط خودرو هایی وارد کشور می شد که افراد متمول 
می توانستند از آن ها استفاده کنند، اما وزارت صمت با برنامه ریزی و بررسی بازار، خلا های موجود در این 

حوزه را احصا کرده است.

ورود جایگزین های سمند و تیبا 
به بازار از نیمه دوم ۱۴۰2

سازمان جهانی کار می گوید: بیش از ۱.۵ درصد به آمار جوانانی که در حال کار یا 
تحصیل نیستند، به نسبت سال گذشته در جهان افزوده شده است.

به گزارش خبرنگار ایلنا به نقل از سازمان جهانی کار، طبق گزارش اخیر این 
ســازمان نرخ جهانی بیکاری جوانان با وجود افول نسبی همه گیری کرونا 

همچنان روند کاهشی دارد.  براساس این گزارش، بیش از ۱.۵ درصد به آمار جوانانی که در حال کار یا 
تحصیل نیستند، به نسبت سال گذشته در جهان افزوده شده است.  طبق این گزارش در بازار کار جهانی 
وضعیت زنان جوان بدتر از مردان جوان است و نسبت اشتغال به جمعیت )EPR( آنان بسیار پایین تر 
است. در سال ۲۰۲۲ آمارها نشان می دهد که زنان جوان خود ۱.۵ برابر کمتر از مردان پس از همه گیری 
کرونا شانس استخدام دارند.  آمارهای ســازمان جهانی کار نشان می دهد که این ارقام تنها آمارهای 
میانگین است و وضعیت در مناطق کمتر توسعه یافته جهان و قاره آسیا و آمریکای جنوبی به مراتب بدتر 
است.  سازمان جهانی کار و کارشناسان آن تاکید کردند که فرصت اشتغال شایسته به همراه آموزش حق 
تمام جوانان در کشورها هستند و دولت ها و وزرای کار و امور اجتماعی کشورها موظف به ارائه برنامه و 

برنامه ریزی برای بازگشت به استانداردهای آماری قبل از همه گیری کرونا هستند.

گزارش سازمان جهانی کار از افزایش
 نرخ بیکاری جوانان

روند حرکت بازار سرمایه روز گذشته نزولی بود و شاخص های این بازار 
قرمزپوش شدند. به گزارش ایسنا، شاخص کل بورس با ۳۴۴۷ واحد 

کاهش به رقم یک میلیون و ۴۶۳ هزار واحد رسید.
شاخص کل با معیار هم وزن هم با کاهشی ۴۳۷ واحدی در رقم ۳۹۵ 

هزار و ۴۴۷ واحد ایستاد. در این بازار ۳۴۵ هزار معامله به ارزش ۳۸ هزار و ۴۱۰ میلیارد ریال انجام 
شد. ملی صنایع مس ایران، پتروشیمی نوری، فولاد مبارکه اصفهان و صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی و در مقابل پتروشیمی شازند و سایپا نسبت به 

سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی بورس گذاشتند.
شاخص کل فرابورس هم ۵۹ واحد کاهش یافت و رقم ۱۹ هزار و ۲۰۵ واحد را ثبت کرد.

در این بازار ۱۵۲ هزار معامله به ارزش ۱۱۱ هزار و ۲۱۶ میلیارد ریال صورت گرفت.
بیمه پاسارگاد و سرمایه گذاری صبا تامین نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی و در مقابل 
پتروشیمی زاگرس، پالایش نفت شیراز، بهمن دیزل و تولید برق عسلویه مپنا نسبت به سایر 

نمادها بیشترین تاثیر منفی را روی فرابورس گذاشتند.

بورس دوباره قرمز شد

بورسبیکاری صمت

کاغذ اقتصادی

عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات ساخت مسکن تقریبا هیچ

 ۲۲ بانک یک ریال هم وام ندادند
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نحوه تامین »مسکن« محرومان 
توسط بنیاد مستضعفان

معاون بنیاد مســتضعفان در تشــریح آخرین اقدامــات بنیاد 
مستضعفان برای تامین مسکن محرومان و نیازمندان، از کمک 
این بنیاد با همکاری نهادهای دیگر برای احداث و ساخت بیش 

از ۴۸ هزار واحد مسکونی خبر داد.
به گزارش ایسنا، بنیاد مســتضعفان در زمینه ساخت و احداث 
مســکن محرومان و نیازمندان در سراسر کشور طی تفاهم نامه 
مشترک با نهادهایی همچون کمیته امداد، سازمان بهزیستی، 
بنیاد مسکن و ... اقدامات و فعالیت هایی را در دستور کار دارد که 
در این زمینه، شرکت اسکان ایران به عنوان یکی از شرکت های 
زیرمجموعه بنیاد مستضعفان فعالیت می کند. در همین راستا 
وحید خاوئی- معاون بنیاد مستضعفان و مدیرعامل بنیاد علوی 
در گفت وگو با ایسنا، ضمن تشــریح اقدامات بنیاد مستضعفان 
برای تامین مســکن محرومان، اظهار کرد: بنیاد مســتضعفان 
طبق رسالت خود، مسکن محرومان را در اولویت اقدامات قرار 
داده اســت؛ به گونه ای که این بنیاد با مشــارکت مالی بیش از 
۲،۴۰۰ میلیارد تومان بــه عنوان کمک بلاعــوض با نهادهای 
حمایتی همچون ســازمان بهزیســتی و کمیته  امداد همکاری 
می کند. تاکنون ۵۰۰ میلیارد تومان از تعهدات بنیاد به حساب 

محرومین مشمول طرح های مسکن واریز شده است.
وی با اشاره به همکاری بنیاد مســتضعفان با سازمان بهزیستی 
در زمینه احداث مســکن بیان کرد: این بنیاد از ســال ۱۳۹۴ 
مســاعدت مالی در احداث مســکن خانوارهای پر معلول را در 
اولویت اقدامات خود قرار داده اســت. تا امروز ســاخت مسکن 
برای ۱۴ هزار و ۳۰۰ واحد مسکونی عملیاتی شده که در اواخر 
سال گذشته، ۴۰۰۰ واحد دیگر نیز به این تعداد افزوده شد. در 
مجموع همکاری بنیاد مستضعفان با ســازمان بهزیستی برای 
تامین مســکن خانواده های پر معلول  ۱۸ هــزار و ۳۰۰ واحد 
مســکونی بوده و تاکنون بیش از ۱۲۵۰۰ واحد به بهره برداری 

کامل رسیده است.

آغاز رتبه بندی معلمان
 از 2۶ مرداد ماه

وزیر آموزش و پرورش از آغاز رتبه بندی معلمان از ۲۶ مرداد خبر 
داد و گفت: با سازمان برنامه صحبت کردیم تا بخشی از مطالبات 

معلمان را به صورت علی الحساب بپردازیم. 
به گزارش ایسنا، یوسف نوری با حضور در شبکه افق و در آستانه 
هفته دولت درباره اقدام تحولی خــاص در دوره مدیریتش گفت: 
رهبری در دیدار با معلمان در اردیبهشــت ماه فرمودند از اجرای 
ســندتحول ناخرسند هســتند. در راســتای اجرای سندتحول 
بنیادین، اولین اقــدام تحولی ما تحول در مرکــز ثقل آموزش و 

پرورش یعنی تربیت معلم است. 
وی افزود: تربیت معلم بیش از ۱۰۰ سال قدمت دارد که در ابتدای 
دهه ۹۰ تبدیل به دانشگاه فرهنگیان شد اما دستخوش حوادثی 
شد که باید آنها را ترمیم می کردیم. نسبت استاد به دانشجو یک 

به ۱۱۰ بوده است. 
وی با اشاره به اینکه در برنامه ششم این نسبت باید یک به ۲۰ باشد 
گفت: اولین اقدام، دریافت مجوز و موافقت با جذب هیئت علمی 
و ترمیم این نســبت با همکاری وزارت علوم اســت. براین اساس 
۱۰۰۰ دکتر معلم را جذب دانشــگاه می کنیم. ۳۰۰ نفر دیگر از 
نخبگان نیز وارد دانشگاه فرهنگیان می شوند. البته دریافت مجوزها 
زمان بر است. حدود ۵۶۰۰ دکتر معلم داریم که از بین اینها ۱۰۰۰ 

دکترمعلم برتر جذب دانشگاه فرهنگیان می شوند. 
نوری با تاکید بر اینکه دانشــگاه فرهنگیان برای تحول بنیادین، 
ماموریت گرا شد، در پاسخ به پرسشی درباره رتبه بندی معلمان 
نیز گفت: معلم، محور تحول است. یکی از کارهایی که باید برای 
معلم انجام شود این است که او را در شرایطی قرار دهیم که بتواند 

بر کیفیت آموزش بیفزاید.

رئیس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی فراجا ضمن 
انتقـاد از بـی توجهـی برخـی از دسـتگاه هـا بـه 
وظایف خود در امر کاهش جانباختگان و آسـیب 
دیـدگان تصادفات رانندگـی بار دیگر بـر ضرورت 
افزایش ایمنی خـودرو و جـاده و همچنین اصلاح 
قوانین به منظـور افزایـش بازدارندگـی آن تأکید 

کـرد.
به گزارش ایسـنا، سـردار سـیدکمال هادیانفر در 
نشسـت خبری که پیش از ظهـر امروز در سـالن 
همایش هـای نورالرضـا برگزار شـد، گفـت: حوزه 
پلیـس راهور حـوزه کامـلا متفاوتـی اسـت که با 
جان مـردم سـروکار دارد. دیگر بخش هـا و حوزه 
ها در کشـور نیز مسـئولیت های مهمـی دارد؛ اما 
هیچ کدام به اندازه پلیس نیسـت که مستقیما بر 
جان مردم تمرکز داشـته باشـد. بـرای درک بهتر 
اهمیـت این موضـوع بایـد بگویـم کـه در همین 
یک سـاعتی که این جلسـه برگزار شـد دست کم 
دو نفـر در جـاده های مـا و در تصادفـات رانندگی 
کشـته شـدند و ۵۰ نفـر نیـز دچـار مجروحیـت 
شدند که از این تعداد دسـت کم ۲۰ نفرشان برای 
همیشـه دارای معلولیت شـدند. این آمـار به هیچ 

عنوان پذیرفته شـده نیسـت.
هادیانفـر ادامـه داد: ۵۱ درصـد از جانباختـگان 
حـوادث رانندگـی در دم و در همـان صحنـه 
تصادفـات جان خـود را از دسـت می دهنـد که از 
این تعـداد ۳۴ درصد سرنشـین خودرو هسـتند. 
۴۹ درصـد نیـز بعـد از تصـادف جـان خـود را از 
دسـت می دهند کـه در ایـن میـان ۴۳ درصد در 
بیمارسـتان و ۶ درصد در حین انتقـال جان خود 

را از دسـت مـی دهند.
نبود تجهیزات تشخیص خونریزی مغزی، 

در برخی بیمارستان ها
رئیـس پلیـس راهـور فراجـا ادامـه داد: آمـار ۴۳ 
درصـدی مـرگ آسـیب دیـدگان تصادفـات در 
بیمارسـتان ها آمـار بالایـی اسـت. متأسـفانه در 
بسـیاری از بیمارسـتان های مـا ابـزار و تجهیزات 
مربـوط بـه تشـخیص ضربـه مغـزی شـدن یـا 
خونریزی داخلـی وجود ندارد. فرد به بیمارسـتان 
منتقـل می شـود، از او سـوال می پرسـند کـه آیا 
سـردرد یا سـرگیجه دارد یا خیـر و ناگهـان بعد از 
یک سـاعت همین فرد در بیمارسـتان یا حتی در 
خانـه و به دلیل خونریـزی داخلی یـا ضربه مغزی 
فوت مـی کنـد. لازم اسـت بـه ایـن مـوارد توجه 
ویـژه ای شـود و ایـن تجهیـزات و امکانـات بـرای 

بیمارسـتان هـا فراهم شـود.

هادیانفـر با تأکیـد بر اینکه در شـرایطی هسـتیم 
کـه بایـد صادقانه عمـل کنیـم، گفـت: تصادفات 
تعـارف بردار نیسـت. تصـادف بـه عامل انسـانی، 
خـودرو و راه بازمی گـردد و واقعیت این اسـت که 
نه خـودرو، نـه راه و نـه عامل انسـانی ما مناسـب 
نیسـت. دلیل تصادفـات بـه قوانین بـاز می گردد؛ 
اما قوانیـن ما بازدارنده نیسـت. وقتـی در اصفهان 
یک خانمی فـردی را در تصادف کشـته و بعد می 
گویـد دیـه اش را می دهـم ایـن یعنـی قوانین ما 
بازدارندگـی کافـی را نـدارد کـه لازم اسـت ایـن 

موضوع نیـز مـورد توجه جـدی قـرار بگیرد.
رئیـس پلیـس راهـور فراجـا بـه موضوع اسـقاط 
خودروهـا اشـاره کـرد و افـزود: امـروز خروجـی 
خـودروی مـا ماننـد انتهـای قیف شـده اسـت و 
روند اسـقاط خودرو بسـیار کنـد اسـت و در واقع 
می تـوان گفت که اصـلا بـه آن توجه نمی شـود. 
وقتی یک خـودرو ۲۰ بار تصادف کـرده و بعد وارد 
جـاده می شـود و بـاز هم تصـادف می کنـد و این 
بار باعـث مـرگ چندیـن نفـر می شـود. ایـن ها 
مـواردی اسـت که بایـد بـه آن توجـه شـود. ما تا 
کـی باید تعـارف کنیـم و فقـط از یکدیگر تشـکر 

کنیـم.
هادیانفـر افـزود: سـال ۸۳ مـن در پلیـس راهـور 
بودم. آن زمان ۵۲۰۰ نقطه حادثه سـاز در کشـور 
بود. زمانـی که دوبـاره به پلیـس راهور بازگشـتم 
در سـال ۹۸ خواسـتند که آمار نقـاط حادثه خیز 
در شـهرها و جاده هـا را به مـا بدهند. باز هـم آمار 

۵۲۰۰ نقطـه بود. خـب چـرا در این مـدت کاری 
نشـده. ما تـا کـی بایـد بپذیریـم کـه راه اصلی ما 
جدا شونده نداشـته باشـد و آن وقت دو پژو که در 
هـر دو آن ها اعضـای خانواده حضـور دارند بیایند 
و در این راه شـاخ به شـاخ با هـم برخـورد کنند و 
منفجر شـوند و کسـی هم کاری از دست شـان بر 

نمی آیـد و ایـن جان هـای عزیز پرپر شـوند.
رئیـس پلیـس راهور فراجـا ادامـه داد: یـک زمان 
به مـا می گفتنـد در مصاحبـه هایتان هیـچ نامی 

از خودروها نیاوریـد چرا که به روند تولید آسـیب 
مـی خـورد. خـب مـا نامـی نیاوردیـم امـا چـرا 
همچنـان ایـن خودروها قربانـی می گیـرد. امروز 

وضعیـت چه شـده اسـت؟.
وی با بیـان اینکه مـا همچنـان در محورهای مان 
کشـته مـی دهیـم، گفـت: تصادفـات نیـز مانند 
ویروس اسـت. چطور وقتـی که کرونا وارد کشـور 
شـد تمام کشـور برای مقابله با آن بسـیج شـدند 
باید در برابر ویروس تصادفات نیـز همین رویکرد 

را داشـته باشـیم. اتفاقـا ویـروس کرونـا رفـع می 
شـود اما ویروس تصادفـات رفع نمی شـود و لازم 
اسـت که تمـام کشـور و تمـام دسـتگاه هـا برای 
کاهش آمـار آن بسـیج شـوند تا مـا بتوانیـم آمار 
جانباختـگان و مصدومـان حـوادث رانندگـی را 

کاهـش دهیم.
کاهش جانباختگان تصادفـات بـا واردات خودرو 
رئیس پلیـس راهـور فراجـا افـزود: زمانـی که در 
سـال ۸۵ واردات خـودرو آزاد شـد ایـن موضـوع 

تأثیر مسـتقیم بر خودروهای تولید داخل داشـت 
و حتی کشـته های مـا نیـز کاهش پیـدا کرد.

تست معاینه فنی با سیخ کباب!
وی به تعیین سن فرسـودگی خودرو در قانون نیز 
اشـاره کرد و گفت: قانون آمده و سـن فرسـودگی 
خودرو را مشـخص کرده امـا از آن طـرف یک نفر 
رفته و در دیوان عدالت شـکایت کـرده که معاینه 
فنی باید معیار باشـد. کدام معاینه فنـی وقتی در 
همین اطراف تهران سـیخ کباب را وارد اگزوز می 
کنند و مثـلا با آن تسـت چهارگاز مـی گیرند من 
نمی توانم چشـمم را روی این موارد ببندم. گاهی 
برخی از این شـرکت های معاینه فنی ما را دعوت 
می کنند و مـی گوینـد از مـا حمایت کنیـد. چه 
حمایتی باید بکنیم وقتـی در طرف دیگـر جان و 
ایمنی مردم وسـط اسـت. خب این هـا را به خاطر 

پولش می گوینـد اما جـان مردم مهمتر اسـت.
هادیانفـر بـه آمـار مـرگ کـودکان در حـوادث 
رانندگـی نیـز اشـاره کـرد و گفـت: ۱۸ درصـد از 
فوتی هـای ما در تصادفـات رانندگی کمتـر از ۱۸ 
سـال دارند. این هـا چه گناهـی کرده انـد که باید 
آینده شـان ایـن طور تباه شـود. چنـد وقت پیش 
از یـک بیمارسـتان بازدید کـردم. در آنجـا فردی 
بود کـه می گفـت ۲۰ سـال اسـت درگیـر درمان 
عـوارض ناشـی از تصادفـات اسـت و بیـش از ۲۰ 
عمل سـنگین جراحـی انجام داده اسـت. بـه این 

ها بایـد توجه شـود.

وزیر آموزش و پرورش اظهار کرد: تحصیل در مدارس 
استعدادهای درخشان برای پنج دهک اول جامعه باید 
کاملًا رایگان شود. به گزارش ایسنا، یوسف نوری در 
پانزدهمین نشست قرارگاه اجرایی سازی سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش با اشــاره دستور نشست 
در مورد، اقدامات تحولی معاونت آموزش متوسطه 
در آموزش مهارت های برنامه نویســی به معلمان و 
دانش آموزان و گزارش طرح و برنامه های سازمان ملی 
پرورش استعدادهای درخشان اظهار کرد: پرداختن 
جدی به افزایش صلاحیت ها و توانایی های معلمان 
از برنامه های اصلی وزارت آموزش و پرورش است، لذا 
دانشگاه فرهنگیان موظف شده تا مهارت برنامه نویسی 
را به عنوان یکی از مهارت های شش گانه لازم برای 
اعطای گواهینامه صلاحیت معلمی مورد سنجش 

قرار دهد.
برنامه نویسی وارد محتوای

 برنامه درسی می شود
وی بر ضرورت اجرایی ســازی مصوبه شورای عالی 

آموزش و پرورش در این خصوص تأکید کرد و افزود: 
مهارت های برنامه نویســی پس از تأیید در سازمان 
پژوهش باید وارد محتوای برنامه درســی شــود تا 
دانش آموزان را برای زندگی در زیســت بوم جدید 
آماده سازد. رئیس قرارگاه اجرایی سازی سند تحول 
بنیادین مدارس سمپاد را مورد عنایت ویژه مقام معظم 
رهبری دانست و افزود: مکلف به ساماندهی و ارتقای 
این مدارس هستیم. نوری انجمن فارغ التحصیلان 
سمپاد را یکی از مهم ترین ظرفیت های موجود برای 
ارتقای هویت ملی و بهره گیری توانمندی دانش آموزان 
سمپادی دانست که در موقعیت های برتر شغلی و 

تحصیلی کشورهای مختلف دنیا قرار گرفته اند.
شهریه حداقلی مدارس سمپاد از 

دانش آموزان پنج دهک اول دریافت 
نخواهد شد

رئیس هیأت امنای سازمان ملی پرورش استعدادهای 
درخشــان با بیان اینکه نباید هیچ دانش آموز واجد 
شرایطی به دلیل عدم برخورداری در پرداخت شهریه 

از تحصیل در مدارس سمپاد باز بماند، تصریح کرد: با 
افزایش اعتبارات این سازمان، شهریه حداقلی مدارس 
ســمپاد را از دانش آموزان پنج دهــک اول دریافت 
نخواهیم کرد و دانش آموزان پنــج دهک دوم نیز با 

اعطای تسهیلات مورد حمایت قرار می دهیم.
وزارت آموزش و پرورش موظف به ارتقای 

سواد رایانشی و دیجیتال دانش آموزان
محمدمهدی کاظمی، معاون آموزش متوســطه با 
بیان اهمیت جایگاه هوش مصنوعی، سواد رایانشی 
و دیجیتال در زیست بوم آینده علم و دانش و اشتغال 
کشور، یکی از برنامه های تحولی این معاونت را آموزش 
مهارت های یاد شده از طریق آموزش برنامه نویسی 
عنوان کرد و افزود: مطابق مصوبه جلسه ۹۹۸ شورای 
عالی آموزش و پرورش که با امضای ریاست جمهور 
ابلاغ شده است، وزارت آموزش و پرورش موظف به 
ارتقای سواد رایانشی و دیجیتال دانش آموزان از مسیر 
برنامه درسی رسمی است. عضو قرارگاه اجرایی سازی 
سند تحول بنیادین عنوان کرد: ارائه این آموزش ها از 
سال گذشته شروع شده و در سال آینده تحصیلی با 
محوریت دفتر آموزش متوسطه اول در این معاونت 

ادامه خواهد یافت.
۷ درصد رتبه های زیر۳۰۰۰ کنکور متعلق به 

دانش آموزان سمپادی است

الهام یاوری، رئیس سازمان ملی پرورش استعدادهای 
درخشان با اشاره به سیاست ها، رویکردها و اقدامات 
این ســازمان پس از ابلاغ اساســنامه آن در امور 
مختلف از جمله تربیت چند ساحتی دانش آموزان، 
ساماندهی باشگاه دانش پژوهان جوان و گسترش 
چتر خدمات ســمپاد برای دانش آموزان مستعد 
خارج از این مدارس اظهارکرد: با بررسی آمار تحلیلی 
از وضعیت پذیرفته شدگان کنکور سراسری، مشاهده 
می کنیم، مدارس سمپاد یکی از مسیرهای تحقق 
عدالت در نظام آموزش و پرورش اســت. وی ادامه 
داد: مطابق آمــار ارائه شــده، ۷۵ درصد رتبه های 
زیر۳۰۰۰ کنکور متعلق به دانش آموزان سمپادی 
است که بخش قابل توجهی از آن ها شهرستانی و 
غیرتهرانی هستند. به گزارش مرکز اطلاع رسانی 
و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، یاوری با 
بیان اینکه حدود ۳۰ درصد دانش آموزان سمپادی 
با تخفیف شــهریه و ۱۰ درصد به صــورت رایگان 
در مدارس ثبت نــام می کنند، افــزود: قرارگیری 
دانش آموزان سمپادی مناطق کمتر توسعه یافته 
در میان پذیرفته شدگان برتر کنکور نشان می دهد، 
این مدارس می توانند دانش آموزان را به سطحی از 
توانمندی ارتقاء دهند که بدون برخورداری از امکانات 
ویژه مستقر در مناطق توسعه یافته کشور در ردیف 

برترین های کنکور سراسری قرار گیرند.

انتقاد پلیس از وزارت بهداشت در مورد تصادفات
تست معاینه فنی با سیخ کباب در اطراف تهران

تحصیل در مدارس سمپاد برای دانش آموزان 
پنج دهک اول »رایگان« می شود

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت:
با نسخه پزشک، افزایش قیمت 

دارو نداریم
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت، وضعیت پوشش های بیمه ای 
در صندوق های مختلف این سازمان بیمه گر و همچنین وضعیت 

قیمت دارو با اجرای طرح دارویاری را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا، دکتر محمدمهدی ناصحی در نشست خبری 
با خبرنگاران، گفت: ســازمان بیمه ســلامت برای تامین مالی 
هزینه های درمانی مردم با توجه بــه محدودیت منابع در همه 
کشورها بویژه کشور ما کار مهمی در تامین سلامت آحاد جامعه 
بویژه افراد کمتر برخوردار در ســه دهک پایین جامعه دارد که 
توفیق داشتیم امسال اقدامات مرتبط با بیمه این افراد را انجام 
دهیم. در زمینه بیمه رایگان ســه دهک پایین، عشــایر و بیمه 
همگانی که عمدتا نیازمند کمک دولت هستند توفیق مناسبی 
در صندوق روستاییان و عشایر و صندوق همگانی در سال جاری 
داشتیم. صندوق دیگر ما صندوق بیمه کارکنان دولت است که 
با توجه به نقش کارکنان دولت بســیار مهم اســت. در صندوق 
سایر اقشار، خانواده معظم شهدا، اتباع، مددجویان کمیته امداد، 
خانواده زندانیان و... همه در این صندوق هســتند. در صندوق 

بیمه ایرانیان نیز خدمات خویش فرما ارائه می شود. 
وی افزود: شاید اگر سرانه مصوب قانون را حساب کنیم بودجه 
حداقل ۲۰ هزار میلیارد تومان کمتر از منابعی اســت که  باید 
ارائه خدمت کنیم و قطعا نقصان هایــی در پرداخت ها و تامین 
مالی داریم اما با توجه به همکاری ســازمان برنامه و بودجه این 
مشکلات در حال برطرف شدن است و خوشبختانه مدتی است 

اعتبارات ما به موقع پرداخت می شود. 
او ادامه داد: پوشــش همگانی بیمه در ســه مقولــه می گنجد. 
پوشش جمعیتی، پوشــش خدمات و پوشش مالی مردم در این 
زمینه است. در بحث پوشش جمعیتی خوشبختانه از سال قبل 
در مناطق آســیب پذیر اقدامات را آغاز کردیم تا این گام مهم 
برداشته شــود. پوشــش جمعیت تاکنون حدود ۸۱۲ هزارنفر 
جمعیت در حاشــیه شــهرها را بیمه کردیم و به دل جمعیت 
رفتیم. در کنار این کار مهم قانون گذار امــر مهم بیمه رایگان 
سه دهک پایین جامعه را با تامین منابع ۶۰۰۰ میلیارد تومانی 
دنبال کرده است و تخصیص ها در حال اجرا است تا با این مبالغ 
بیمه رایگان با بیمه ۵ میلیون و ۴۰۰ هزارنفر انجام شــود که با 
احتساب آن ۸۱۲ هزارنفر، درحال حاضر بیش از ۶ میلیون نفر 

از جمعیت ما در سال ۱۴۰۱ بیمه شدند. 

دبیرکل مجمع ملی جوانان با بیان اینکه در حال 
حاضر بیش از ۴۰۰۰ تشکل جوانان در کشور و در 
حوزه های مختلف در حال فعالیت اند، گفت: جوانان 
بسیاری نیز در صف تاسیس سازمان های مردم نهاد هستند که 
انتظار تسهیل فرآیند ثبت و صدور پروانه فعالیت سمن ها را به 
صورت تخصصی دارند. امیر کرمیان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
پیش نویس  قانون "تشکل های اجتماعی"، اظهار کرد: بر اساس این 
پیش نویس وزارت ورزش و جوانان به عنوان دستگاه تخصصی حوزه 
جوانان از صدور مجوز تاسیس تشکل منع و تمامی مجوزها توسط 
وزارت کشور صادر خواهد شد که این امر موجب سخت تر شدن 
فرآیند تاسیس سازمان مردم نهاد و کمرنگ شدن نقش متولی اصلی 
جوانان می شود. وی با بیان اینکه جوانان مدیران آینده کشور هستند 
و انجام فعالیت های اجتماعی علاوه بر خدمت به مردم، موجب تجربه 
اندوزی آنان و تمرین برای اداره امور کشور در سال های آینده خواهد 
شد، تصریح کرد: با اطمینان می توان عنوان کرد که یکی از حوزه های 
مدیر پروری در کنار کسب تجربه و خدمت به مردم، تشکل های 
جوانان هستند که در صورت تصویب پیش نویس قانون مذکور، این 
راه کسب تجربه و فرصت انجام خدمت داوطلبانه از دست خواهد 
رفت. کرمیان در عین حال افزود: حلقه مفقوده این جریان، عدم 
اطلاع رسانی فعالیت های جوانان و حتی معرفی این افراد به عنوان 
جوانان شاخص و فعال اجتماعی از کانال صدا و سیما و رسانه ملی 
است. این خلاء به شدت احساس می شود و مدیران مربوطه باید 
به این حوزه توجه بیشتری داشته باشند و برنامه هایی را در جهت 

معرفی این تلاشگران گمنام، تولید و به جامعه منعکس کنند.
وی با اشاره به رویکرد دولت در جهت استفاده از ظرفیت جوانان به 
عنوان دستیاران و مشاوران جوان وزراء و نیز روسای سازمان های 
دولتی و استانداران، خطاب به مدیران ارشد در سطح کشور توصیه 
کرد: توصیه می کنیم مدیران ارشد در سطح کشور و استان ها از توان 
و پتانسیل ویژه  جوانان فعال در حوزه مشارکت های اجتماعی که از 
نزدیک با مشکلات مردم آشنایی دارند و در عین حال از تحصیلات 

و تخصص لازم نیز برخوردار هستند، استفاده کنند. 

در سال های اخیر با معدن کاوی، جاده کشی، تصادف با گونه های 
حیات  وحش و ... موجب تخریب زیستگاه ها و تاثیر بر جمعیت 
گونه های جمعیت در معرض انقراض شده ایم. به گفته معاون 
محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط 
زیست، سازمان نه تنها بودجه و اعتبارات کافی از دولت برای 
حفاظت دریافت نمی کند بلکه دچار موانعی برای درآمدزایی 
مستقل از دولت است بنابراین حفاظت به خوبی صورت 
نمی گیرد. به گزارش ایسنا، در ۱۵ مردادماه یک قلاده توله یوز 
ماده بر اثر تصادف در محور عباس آباد  - میامی تلف شد این در 
حالیست که یوز به عنوان یک گونه در معرض انقراض دارای 
اهمیت زیادی است و ارزش ژنتیکی بسیار بالایی دارد. این 
اتفاق بار دیگر موجب پررنگ تر شدن ضرورت حفاظت بیشتر از 
زیستگاه ها شد. در این شرایط معمولا سازمان حفاظت محیط 
زیست به عنوان متولی اصلی شناخته می شود این در حالیست 
که به گفته معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست به منظور حفاظت بهتر از گونه های 
جانوری از خارپشت و مارهای سمی گرفته تا گونه های در معرض 
انقراض مانند یوز آسیایی لازم است دستگاه های متولی مانند 
وزارت راه وشهرسازی به وظایف خود در این زمینه عمل کنند و از 
سوی دیگر اختیارات بیشتری به سازمان حفاظت محیط زیست 
به منظور تامین منابع مالی لازم برای افزایش توان حفاظتی خود 
داده شود. حسن اکبری در گفت و گو با ایسنا، به انواع گونه های 
در معرض خطر انقراض در کشور اشاره کرد و گفت: در حال 
حاضر تنها مسئله یوز بحران اصلی زیست محیطی کشور نیست. 
بسیاری از پرندگان مانند میش مرغ، سیاه خروس و گوزن زرد 
که حدود نیم قرن در اسارت است و خزندگانی مانند بسیاری از 
مارهای سمی که کاهش جمعیت فراوان داشته اند، گونه های 

کاریزما یا بومی ما هستند که در معرض تهدید قرار گرفته اند.
وی تغییر اقلیم و تعارض های انسانی را باعث آسیب و قرار گرفتن 
بسیاری از گونه ها در معرض تهدید دانست و با اشاره به اعتبارات 
داده شده از جانب دولت گفت: در همه دنیا نیز صرفا اعتبارات 
دولت به تنهایی به کمک محیط زیست نمی آید اما با صراحت 
اجازه ورود بخش خصوصی و حفاظت مشارکتی را می دهند تا از 

منابع درآمدی خود استفاده کند.

معاون شهرســازی و معماری شهرداری 
تهران گفت: شرکت ها و موسسات دانش 
بنیان براســاس مصوبه مجلس شورای 
اسلامی و ابلاغیه شهرداری تهران، با رعایت 
ضوابط و مقررات و به شــرط عدم ایجاد 
مزاحمت برای همسایگان، مجاز به استقرار 

دفاتر خود در واحدهای مسکونی شدند.
به گزارش ایسنا، حمیدرضا صارمی با اشاره 
به ابلاغ "دستورالعمل مکان استقرار شرکت 

ها و موسسات دانش بنیان" به مناطق ۲۲ گانه شهرداری تهران، گفت: به دنبال تصویب 
"قانون جهش تولید دانش بنیان" در مجلس شورای اسلامی و نامه اخیر معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری، عنوان دفتر شرکت های دانش بنیان به لیست مشاغل مجاز 
به استفاده از واحدهای مسکونی برای استقرار، در بند ۲۴ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، 

اضافه شد.
وی با اشاره به تفاهم نامه معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و شهرداری تهران با 
موضوع »ایجاد و ارتقاء زیست بوم نوآوری و کارآفرینی در راستای تحقق شهر هوشمند 
در شهر تهران« بیان کرد: طبق یکی از تبصره های این تفاهم نامه، شرکت ها و موسسات 
دانش بنیان و خلاق، واحدهای فناور مورد تائید وزارت علوم یا معاونت علمی و فناوری و 
همچنین مراکز نوآوری و شتاب دهنده ها، شرکت های دانش بنیان یا خلاق تائید شده 
با اولویت حوزه های مأموریتی شهرداری، به شرط عدم ایجاد مزاحمت برای همسایگان 
و مجاورین و اخذ مجوز از سازمان فناوری نوین و نوآور شهری، می توانند برابر ضوابط و 

مقررات، در پهنه های مختلف و در واحدهایی با کاربرد مسکونی، فعالیت کنند.

موزه گردی کودکان باید چه ویژگی هایی 
داشــته باشــد تا کودک از این گردش 
تاریخی و فرهنگی خسته نشود و با علاقه 

آن را دنبال کند؟
برای یافتن پاسخ این پرسش با گروهی 
از کودکان که قرار است با راهنمایی سید 
احمد محیــط طباطبایی ـ رییس ایکوم 
ایران )کمیته ملــی موزه ها( ـ  موزه ملی 
ایران را ببینند، همراه می شویم. پیش از 

آن ایسنا با تعدادی از کارشناسان، موزه داران و راهنمایان گردشگری کودک به گفت و 
گو نشست و کیفیت و کمیت حضور نسلی که قرار است میراث دار این سرزمین باشد، 

را به بحث گذاشت.
به زعم آن ها، کودک و نوجوان در حالی که مخاطب اصلی موزه ها است اما امروزه هیچ 
تمایلی برای موزه گردی ندارد، از طرفی خانواده ها و آموزش و پروروش که نقش بسزایی 
در ایجاد این علاقه دارند، در این مورد کوتاهــی می کنند. در این میان موزه ها نیز از 
حضور کودکان حمایت نمی کنند و برای حضور این نسل که قرار است حافظان میراث 

تاریخی و فرهنگی کشور باشند، امکانات و زیرساخت های لازم را در نظر نمی گیرند.
از سوی دیگر، موزه های اندکی هســتند که در حوزه کودک و نوجوان فعال هستند 
و این فعالیت ها به صورت مقطعی و در مناسبت های خاص جان می گیرد. موزه های 
اختصاصی کودک نیز بیشــتر به مباحث فرهنگی می پردازند و تاریخ در آن ها نقش 
کمرنگی دارد، اما همین موزه ها توانسته اند پای کودکان و نوجوانان را به موزه ها بکشند. 

بنابراین باید از این موزه های اختصاصی حمایت شود تا بتوانند مؤثرتر عمل کنند.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
در جمع بانوان فعال استان کرمان گفت: 
همین الان اعلام می کنم کارآفرینان زن 

را به صورت ویژه حمایت می کنیم.
انســیه خزعلی ۲۱ مردادماه در نشست 
با اقشار زنان ضمن شــنیدن مشکلات 
زنان در حوزه های مختلــف اجتماعی، 
فرهنگی، اقتصادی و ... بیان کرد: بیش 
از ۱۰۰ میلیارد اعتبــار در حوزه بانوان 

استان در زمینه های آموزش، حوزه علمیه، کارآفرینی، فرهنگی، اقتصادی، مسکن، 
دانش بنیان و... در نظر گرفته شده است.

وی با اشــاره به تخصیص اعتبار برای راه اندازی کارگاه های اشتغالزایی در زندان ها 
افزود:  بسیاری از آسیب های اجتماعی باید با انگیزه و شور زنان فعال در میان خود 

مردم و به کمک دولت برطرف شود. 
خزعلی به دیدارهای خود طی دیروز و امروز در کرمان اشاره و با بیان اینکه از دیروز 
که با خانواده های کارآفرین مواجه بودم از انگیزه آن ها انرژی گرفتم و متوجه شدم 
اگر به این مردم تکیه کنیم موفق می شویم اظهار کرد: مطالباتی که در خصوص حوزه 
فرهنگی، خرید کاغذ و انتشار کتاب مطرح شد، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 

دستور کار قرار داده است.
خزعلی به موضوع رتبه بندی معلمان که یکی دیگر از مطالبات زنان حاضر در جلسه 
بود اشــاره کرد و گفت: رتبه بندی معلمان پس از سال ها انتظار در دولت مردمی در 
کمتر از یک سال بررسی شده و به زودی تصویب و عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.

استقرار شرکت ها و موسسات دانش بنیان 
در واحدهای مسکونی امکانپذیر شد

موزه گردی کودکان و مصائب 
آن در موزه مادر ایران

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور:

بانوان کارآفرین را به صورت ویژه 
حمایت می کنیم

انتقاد از واگذاری صدور
 مجوز »تشکل های جوانان« 

به وزارت کشور

درخواست محیط زیست 
برای استفاده از ظرفیت  بخش 

خصوصی جهت حفاظت از 
گونه های در معرض انقراض

خبر

خبر

وی به تعیین سن فرسودگی خودرو در قانون نیز اشاره کرد و گفت: قانون آمده و سن فرسودگی خودرو را 
مشخص کرده اما از آن طرف یک نفر رفته و در دیوان عدالت شکایت کرده که معاینه فنی باید معیار باشد. 
کدام معاینه فنی وقتی در همین اطراف تهران سیخ کباب را وارد اگزوز می کنند و مثلا با آن تست چهارگاز 
می گیرند من نمی توانم چشمم را روی این موارد ببندم. گاهی برخی از این شرکت های معاینه فنی ما را 
دعوت می کنند و می گویند از ما حمایت کنید. چه حمایتی باید بکنیم وقتی در طرف دیگر جان و ایمنی 

مردم وسط است. خب این ها را به خاطر پولش می گویند اما جان مردم مهمتر است.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه
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دوشنبه  24 مرداد ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

معاون امور عتبات و عالیات ســازمان حج و 
زیارت با اشاره به اینکه گذرنامه زائران اربعین 
نباید کمتر از ۶ ماه اعتبار داشته باشد، گفت: 
همراه داشتن کارت ۲ دُز واکسن کرونا برای 

خروج از ایران و ورود به عراق الزامی است.
حجت الاســلام صحبــت الله رحمانی در 
گفت و گو با خبرنــگار ایرنا اظهارداشــت: 
پیش ثبت نام متقاضیان شرکت در مراسم 
اربعین حسینی از ۱۰ تیر در سامانه سماح 
آغاز شد و به دلیل اســتقبال مردم و ایجاد 
فرصت مجدد برای متقاضیان سفر اربعین 
حسینی، زمان پیش ثبت نام که تا روز عاشورا 
)۱۷ مرداد( بود، تا پایان وقت روز جمعه )۲۱ 

مرداد( تمدید شد.
وی با اشاره به اینکه تا ۱۸ مرداد بیش از یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار نفر در ســامانه سماح 
پیش ثبت نام کردند، گفت: پیش ثبت نام از 
متقاضیان هیچ گونه تعهدی برای سازمان 
حج و زیارت مبنی بر اعزام نخواهد داشــت 
و اطلاع رســانی برای زمــان ثبت نام نهایی 
متقاضیان نیز در روزهای آتی اعلام خواهد 

شد.
رحمانی افزود: اگر هــر گونه محدودیتی از 
ســوی دولت عراق برای تشــرف به زیارت 
بارگاه سیدالشــهدا)ع( در نظر گرفته شود، 
نحوه ثبت نام قطعی متقاضیان از بین افرادی 
که پیش ثبت نام کرده انــد، تعیین و اعلام 

خواهد شد.
معاون امور عتبات و عالیات ســازمان حج و 
زیارت بیان کرد: طبق مصوبه ستاد مرکزی 
اربعین حسینی تزریق حداقل دو دُز واکسن 
کرونا از شرایط تشرف و خروج از ایران و ورود 
به عراق است و در صورتی که از زمان تزریق 
اخرین دُز، ۶ماه گذشــته باشد، متقاضیان 
باید نســبت به تزریق دُز یادآور اقدام  کنند 
که در زمان ثبت نام قطعی از وزارت بهداشت 
استعلام صورت می گیرد. از ثبت نام قطعی 
متقاضیانی که شرایط واکسیناسیون اعلامی 

را نداشته باشند، جلوگیری خواهد شد.
وی اظهار داشت: همچنین داشتن گذرنامه با 
حداقل ۶ ماه اعتبار از تاریخ برای اعزام الزامی 
است و متقاضیان در صورت لزوم باید نسبت به 

دریافت گذرنامه جدید اقدام کنند.

دولت برای جبران 
خسارت های سیل 
به بناهای تاریخی 
اهتمام جدی دارد

معاون اجرایی رئیس جمهوری گفت: دولت 
برای جبران خسارت هایی که سیل به بناها و 
آثار تاریخی کشور وارد کرده اهتمام جدی و 
لازم را دارد. طرح های جبران این خسارت ها 
در دستور کار دولت اســت که در یک بازه 
زمانی فوری و مناسب تامین اعتبار می شود.

سید صولت مرتضوی در گفت وگو با خبرنگار 
میراث فرهنگی ایرنا درباره اقدامات دولت 
برای جبران خســارت به میراث فرهنگی 
ناشی از سیلاب، اظهار داشت: برای اقدامات 
اولیه در هر اســتان متعاقب سیل، منابعی 
پیش بینی شده و به استان ها ابلاغ شده است، 
اما طرح های جبران خسارت های موارد دیگر 
از جمله میراث فرهنگی و بناهای تاریخی، در 
دستور کار دولت است که در یک بازه زمانی 
فوری مناسب تامین اعتبار می شود تا وزارت 
میراث فرهنگی نسب به مرمت و بازسازی 
بناهای تاریخی آسیب دیده بتواند به صورت 

مناسب اقدامات لازم را انجام دهد.
معاون اجرایی رئیس جمهوری اظهار داشت: 
دولت اهتمــام جدی و لازم بــرای جبران 
خسارت هایی که سیل به بناها و آثار تاریخی 
کشور وارد کرده دارد، زیرا این آثار و بناهای 
تاریخی، میراث ملی ما هستند و متعلق به 
همه ایران است و بخش بزرگی از آنها ارزش 

و اعتبار جهانی دارند.
وی تاکیــد کــرد: در بلایــای طبیعی و 
حوادث غیرمترقبه مانند ســیلاب و زلزله 
اولویت و رســالت تقدم و تاخر دارد؛ اولین 
رسالت ما امداد و نجات است. خوشبختانه 
پیش  اطلاع رسانی قبل از حادثه نوعی امداد 
بود که رسانه ها و رسانه ملی به خوبی در این 

زمینه کار کردند.
مرتضوی خاطرنشان کرد: در این حوادث 
اولویت اول حفظ جان شهروندان و جبران 
خســارت جانی و جراحات مردم است. در 
مقابل روان آب و سیلابی که در اوایل مرداد 
ماه در چندین استان در پهنه کشور صورت 
گرفت، با اقداماتی که انجام شده از افزایش 
تلفات جانی به خوبی پیشگیری شد، اگرچه 
کاهش داشــت اما حتی یک نفر هم جان 
خود را از دست بدهد مایه تاسف و تاثر همه 

ماست.
معــاون اجرایی رئیس جمهوری اســکان 
آسیب دیدگان بلایای طبیعی اولویت دوم 
دانست و افزود: در شــرایط سیلاب اخیر 
اسکان موقت انجام شده است، بعد از این باید 

ارزیابی های دیگری صورت بگیرد

آلبوم »زهره« با نوازندگی کمانچه مهرزاد اعظمی کیا و نوازندگی تنبک 
همایون جهانشاهی در ژانر موسیقی ردیف دستگاهی ایران پیش روی 
مخاطبان قرار گرفت. به گزارش خبرنگار مهر، »زهره« عنوان یکی 
تازه ترین آلبوم های منتشر شده در بازار موسیقی است که به تازگی در 
دسترس شنوندگان قرار گرفته است. »بیات ترک«، »سه گاه«، »ماهور«، 
»شکسته«، »تمبک« عنوان قطعاتی هستند که با نوازندگی کمانچه 
مهرزاد اعظمی کیا و نوازندگی تنبک همایون جهانشاهی در قالب یک اثر 
بی کلام عرضه شده اند. مهرزاد اعظمی کیا از جمله نوازندگان موسیقی 
کشورمان است که در حوزه نوازندگی کمانچه و آهنگسازی موسیقی 
ایرانی مشغول به فعالیت بوده است. کنسرت به همراهی گروه »مقام« به 
سرپرستی مهران اعظمی کیا، همکاری با گروه »ژولیاگ« به سرپرستی 
امین حیدری، همکاری با گروه »همنوازان حصار« به سرپرستی علی 
قمصری، کنسرت به همراهی گروه »افشارستان« به سرپرستی میلاد 
درخشانی، کنسرت در فستیوال بین المللی موسیقی مسکو به سرپرستی 
استاد مجید درخشانی، همکاری با گروه »رامشگران« و کنسرت با استاد 
اردشیر کامکار به سرپرستی سعید قربانی، کنسرت با »همنوازان حصار« 
به سرپرستی علی قمصری در فستیوال بین المللی موسیقی مسکو، حضور 
در آلبوم »خوشا سرو« به خوانندگی حسام الدین سراج، آهنگسازی امین 
حیدری، »نزدیک تر از دور« )آلبوم شخصی با همکاری شروین مهاجر( از 
جمله فعالیت های مهرزاد اعظمی کیا در عرصه موسیقی است. همایون 
جهانشاهی نیز از جمله نوازندگان تنبک است که از سال ۱۳۸۰ فعالیت 
موسیقایی خود را نزد هنرمندانی چون جعفر قاضی عسگر و نوید افقه 
آغاز کرد. کسب مقام سوم در ششمین جشنواره جوان، کسب مقام 
اول تنبک نوازی کشور در نهمین جشنواره جوان، اجرای کنسرت های 
متعدد با گروه های »سروا«، »جان«، »فراق«، »کهن کمان« و ارکستر 
ملی اصفهان، اجرای کنسرت باز عشق و یورش همراه با سیامک آقایی، 
اجرای کنسرت و تکنوازی در کنسرواتوار چایکوفسکی مسکو و فیلارمونی 
شهرهای سن پترزبورگ و تور از سال ۲۰۱۵ تا ۲۰۱۸، نوازندگی در 
آلبوم های مختلف از جمله »برف خوانی« به آهنگسازی علی قمصری، 
»از من جدا مشو« به آهنگسازی پژمان اختیاری، »بانو« به آهنگسازی 
مهرزاد اعظمی کیا و »کهن کمان« به آهنگسازی شروین مهاجر از جمله 

فعالیت های جهانشاهی در عرصه موسیقی است.

آلبوم »زهره« شنیدنی شد
گشتی در موسیقی بی کلام ایرانی

زائران اربعین به مدت 
اعتبار گذرنامه و واکسن 

کرونا توجه جدی کنند

همایون اسعدیان سخنگوی شورای صنفی نمایش عنوان کرد که ۴ فیلم 
جدید از چهارشنبه ۲۶ مردادماه روی پرده می روند.

همایون اسعدیان سخنگوی شورای صنفی نمایش در گفتگو با خبرنگار 
مهر درباره خروجی جلسه دیروز یکشنبه ۲۳ مردادماه این شورا گفت: 
در این جلسه مقرر شد از ۲۶ مردادماه فیلم سینمایی »رویای سهراب« 
به کارگردانی علی قوی تن در پردیس شهر آفتاب شیراز، »برای مرجان« 
ساخته حمید زرگرنژاد در سرگروه ملت، »ابلق« به کارگردانی نرگس آبیار 
در سرگروه کوروش و »شب طلایی« به کارگردانی یوسف حاتمی کیا به 

سرگروهی پردیس هویزه مشهد روی پرده بروند.

چهار فیلم جدید از چهارشنبه اکران می شود
از »ابلق« تا »شب طلایی«

در آیین گرامیداشـت خبرنـگار که روز یکشـنبه ـ ۲۳ 
مرداد مـاه ـ در تـالار وحدت برگـزار شـد، خبرنگاران 
از مشـکلات حرفه ای و معیشـتی خود سـخن گفتند. 
برخـی از آنهـا همچنیـن بـه شـکایت های پی در پـی 
سـازمان ها و افراد مختلـف از خبرنگاران اشـاره کردند 
کـه بـه جـرم افشـای فسـاد و بیـان حقایـق، صورت 

می گیـرد.
آیین گرامیداشـت روز خبرنگار با عنوان »روایت اول« 
روز گذشته یکشـنبه ـ ۲۳ مردادماه ـ به همت معاونت 
امور مطبوعاتی و اطلاع رسـانی وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسـلامی، در تالار وحدت برگزار شـد.
در این مراسـم محمدمهدی اسـماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسـلامی، فرشـاد مهدی پور معاون مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سیدرضا فاطمی امین 
وزیـر صنعـت معـدن و تجـارت، حجت الاسـلام قمی 
رئیس سـازمان تبلیغـات اسـلامی، ایمان شمسـایی 
مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی، محمود 
سـالاری معـاون امـور هنـری، مهـدی عرفاتـی دبیر 
شـورای  اطـلاع رسـانی  دولـت  و مدیرعامـل ایسـنا، 
گیتا علی آبـادی رییس دفتـر مطالعـات و برنامه ریزی 
رسـانه ها و جمعـی دیگـر از اهالـی فرهنـگ و رسـانه 

حضور داشـتند.
در بخشـی از ایـن مراسـم وزیر صمـت اعلام کـرد که 
کمک هزینه ۵۰ میلیـون تومانی خرید لـوازم خانگی 

برای خبرنـگاران در نظر گرفته شـده اسـت.
سـیدرضا فاطمی امیـن همچنیـن گفـت: مهمتریـن 
موضوعی که باید با آن مواجه شـویم، شیوه حکمرانی 
اسـت. کیفیت رسـانه ها بـر کیفیـت حکمرانـی تاثیر 
دارد. اگر رسـانه ها به موضوعات سـطحی و حاشیه ای 
وارد شـوند، باعث می شـوند حکمرانان هـم در فضای 
سطحی بمانند. اما اگر رسـانه ها کیفی و عمیق باشند 
و بـه مسـائل اصلـی کشـور متمرکـز شـوند، آن وقت 
افـرادی کـه در سـمت حکمرانـی باشـند و توانمنـد 
نباشـند خیلـی فرصـت مانـدن پیـدا نمی کننـد و یا 

آن ها هـم بـر موضوعـات اصلـی متمرکز می شـوند.
وزیـر دولـت سـیزدهم در آییـن تجلیـل از خبرنـگار، 
اظهار کـرد: مدیـران زیـادی دیده ام کـه کارشـان را با 
رسـانه ها تنطیـم  می کننـد. پـس شـما رسـانه ها هم 
شـریک مـا در حکمرانـی هسـتید. اگـر شـما دقیق و 
حرفه ای عمل کنیـد ما هـم حرفه ای عمـل می کنیم 
و اگر بـه حاشـیه برویـد ما هـم بـه حاشـیه می رویم.

بـه گفتـه وی یکـی از نکاتـی کـه می توانـد رسـانه را 
حرفه ای و عمیق کند، این اسـت که آدم های حرفه ای 
مرجع تحلیل اخبار شـوند. یک نظام حرفه ای در نظام 
رسانه ای شـکل بگیرد. اگر رسـانه ای خبر حاشیه ای و 

شایعه منتشر می کند توسـط خود رسـانه ها کنار زده 
شـود. هر چقدر خبرنگاران دقیق تر کار کنند قطعا در 

حل مسـایل کشـور موثر است .
فرشـاد مهدی پـور، معـاون مطبوعاتـی در مراسـم  
بزرگداشـت خبرنـگاران گفـت: تقـارن ۱۷ مـرداد 
مـاه امسـال بـا عاشـورا، فرصـت مغتنمی اسـت برای 
یادآوری نقشـی کـه پیامبر گونه بـرای انتقـال پیام بر 
دوش مـا اهالی رسـانه اسـت. اگر بنا باشـد در کشـور 
مسـیری را برای کسـی ذکر کنیـم که یـادآور حرکت 
اولیا الله اسـت، مسـیر مـا رسـانه ای ها اسـت. حضرت 
زینب )س( اولین فردی اسـت کـه با روایـت دقیقی از 
عاشـورا سـهولت تدوین گری را بر عهده گرفته اسـت. 
مـا در معاونـت مطبوعاتی تلاشـمان تمرکز بـر نقطه 
ابتدایـی زنجیـره تولید محتواسـت؛ یعنی کنشـگران 
اصلی خبرنـگاران هسـتند کـه می توانند روایـت اول 
را خلق کننـد. اگر مـا ضوابـط قوی تری ماننـد اجرای 
مـاده ۴۶ قانـون مطبوعـات را بـه اجـرا گذاشـتیم، از 
ایـن جهـت بـود کـه اهالـی رسـانه از امنیـت شـغلی 
بالاتـری بهره منـد شـوند. در تمامـی شـیوه نامه ها 
تلاش کردیم ایـن روال را حفظ کنیم. بسـته حمایتی 
کـه رییس جمهـور از آن سـخن گفتنـد هـم بخـش 
دیگـری از ایـن اقدامـات اسـت. ایـن  مسـیر نیازمنـد 
حمایت هـا و مشـارکت اسـت. این مراسـم شـاید این 
اولین بزرگداشت از جانب معاونت مطبوعاتی و وزارت 
فرهنگ و ارشـاد اسـت که برگزار می شـود و امیدوارم 
به آیینی پایـدار و مانـدگار در تجلیـل از اهالی رسـانه 
تبدیل شـود. بر اسـاس ایـن گـزارش ایسـنا، تقدیر از 
شـیرین ابوعاقله، خبرنگار شهید فلسـطینی، از دیگر 

بخش هـای ایـن مراسـم بود.
در ادامـه، حامـد هادیـان ـ خبرنـگار ـ دربـاره 
روزنامه نـگاری بحـران گفـت: مشـکلاتی وجـود دارد 
که همـه خبرنـگاران در حوزه هـای مختلـف از جمله 
بحران بـا آن درگیر هسـتند. مـا در سـازمان ها روابط 
عمومی هـا را داریـم که حـالا مشـاور رسـانه ای هم به 
آن اضافه شـده اسـت؛ اینها وظایفی دارنـد و اطلاعات 
سازمانشـان را منتقـل می کننـد ولـی در سـال های 
اخیر این روابـط عمومی ها دارنـد جای خبرنـگاران را 
می گیرنـد. برخی از آنهـا، به روش هـای مختلف حتی 
دادن اطلاعـات غلـط و مانع خبرنـگاران شـدن جای 
خبرنـگار را می گیرنـد. مدیران هـم انگار ایـن موضوع 
برایشـان جا افتـاده اسـت. هـدف اصلی مدیـران حل 
بحران در لحظه اسـت تـا سـریع از صدر اخبـار پایین 
بیاید کـه این رفتـار خـودش به فضـای کشـور ضربه 
می زنـد. مـردم درک می کننـد خیلـی از بحران هـا، 
بحران یـک روزه و مربـوط به یک دولت نیسـت. بر این 

اسـاس،  رفتار برخی روابط عمومی ها، خیلی مشـهود 
و ترسناک اسـت و باعث می شـود خیلی از بحران ها را 
خبرنگار نتوانـد پیگیری کند؛ مثلا در یک شهرسـتان 
اگـر سـیلی رخ دهـد، مسـوولان می خواهنـد سـریع 
مشکل حل شود تا فشار از سرشـان برداشته شود. این 
مسئله حل شـدنی نیسـت ولی به عنوان یک یادآوری 
می گویم بحران های کشـور یـک روزه حل نمی شـود. 

از خبرنگاران و انتقادهایشـان نترسـند. 
او افـزود: در مسـاله اوکرایـن دیدیـم کـه اوکرایـن در 
کشـورش را بـه روی خبرنگاران بـاز کرد ولی روسـیه 
درهایـش را بـه روی خبرنـگاران بسـت. اوکرایـن 
همزمان کـه می جنگید خبرنـگاران و مستندسـازان 
به انـدازه همان سـلاح ها برایشـان کارکرد داشـتند تا 
بتواننـد مردم جهـان را بـا آنها همـراه کنند. رسـانه ها 
برای همدلی یک کشـور خیلی موثرند. کشـور ما الان 
در وضعیتی است که رسـانه ها و خبرنگاران و عکاسان 
می توانند برای حل مشـکلات مفید باشـند. در کشور 
ما زیـاد بـه ارزش خبرنگار توجـه نمی شـود. در حالی 
که انتقـادات و پیشـنهادهای رسـانه ها می تواند یکی 

از سـتون های یک کشـور باشـد.
در آییـن گرامیداشـت خبرنـگاران، یـاد و خاطـره 
خبرنـگاران درگذشـته در پی کرونا هم گرامی داشـته 
شـد و از خانواده آنها تقدیر به عمل آمد و کمک هزینه 

زیـارت عتبات عالیـات بـه آنهـا تعلـق گرفت.
همچنین از سـیدمحمود دعایی ـ مدیر مسئول فقید 

روزنامـه اطلاعـات ـ هـم یـاد شـده و نامـش گرامـی 
داشـته شد.

محمدمهـدی اسـماعیلی ـ وزیـر فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی ـ هم در آیین گرامیداشـت خبرنـگار، ضمن 
تشـکر از معاونت مطبوعاتی برای برگزاری این  مراسم 
گفت: این مراسـم عمل نمادینی برای تقدیر و تشـکر 
از جامعه رسـانه ای کشـور اسـت. عزیـزان بسـیاری را 
در ایـام کرونـا از دسـت دادیـم کـه یادشـان را گرامی 
می داریم. چند تن از همکاران رسـانه ای پیشکسـوت 
را هم از دسـت دادیم؛ به ویـژه مرحوم دعایـی بزرگوار 
کـه همیشـه در جلسـات حضـور داشـتند. آخرین بار 
هم در همین تالار وحدت در مراسـم پاسداشـت زبان 

و ادبیات فارسـی بـا هم شـرکت کردیم.
وزیـر ارشـاد اظهار کـرد: بـرای حـوزه رسـانه در طول 
یک سـال گذشـته تـلاش کردیـم آنچـه مقـدور بـود 
بـرای مدیریـت دولـت مردمـی انجـام دهیـم. شـاید 
مهمترینـش لایحه جدیدی اسـت که در کمیسـیون 
فرهنگـی دولـت مصـوب شـد و الان طـرح در هیـات 
دولـت اسـت. ایـن گام بزرگـی اسـت. شـاید دهه هـا 
مطـرح بـود ولـی جلـو نرفتـه بـود. الان بـه تصویـب 
کمیسـیون فرهنگـی دولت رسـید. بیـش از سـه ماه 
جلسـات فشـرده ای در کمیسـیون داشـتیم. تـلاش 
کردیم همه مطالبات رسـانه ای در ایـن لایحه بگنجد. 
از وزیـر صمت تشـکر می کنـم که ایـن هدیـه را برای 

همـه فعـالان رسـانه تـدارک دیدند. 

وام ۵۰ میلیونی خرید لوازم خانگی برای خبرنگاران
سنا

: ای
س

عک

مدیـرکل دفتر نظـارت بـر عرضـه و نمایش 
فیلم با اعـلام اینکه فیلم هـای مانی حقیقی، 
هومن سـیدی و آرین وزیردفتـری که راهی 
جشـنواره های تورنتو و ونیز هسـتند، پروانه 
نمایـش گرفته انـد از رفع مشـکل چند فیلم 
دیگر از جملـه »روشـن« روح الله حجازی در 

آینده  نزدیـک خبر داده اسـت.
به گـزارش ایسـنا، رونـد رسـیدگی و صدور 
پروانـه نمایـش فیلم هـای سـینمایی در 
ماه هـای گذشـته بـه شـکلی پیـش رفـت 
که برخـی فیلمسـازان متقاضـی اکـران یا با 
مشـکل در گرفتن مجـوز روبرو شـدند یا اگر 
هم مجوز داشـتند اجازه اکران پیـدا نکردند، 
همیـن موضـوع سـبب انتقادهایـی در برابر 
سـختگیری های شـورای پروانه نمایش شد.

حـالا یـک روز پـس از گزارشـی کـه در ایـن 
زمینه در ایسـنا منتشـر شـد، روابط عمومی 
سـازمان سـینمایی در مطلبـی بـه نقـل از 
مدیـرکل دفتر نظـارت بـر عرضـه و نمایش 
فیلـم به رفـع مشـکل برخـی فیلم ها اشـاره 
کـرده، اما دربـاره بعضـی فیلم هـای پربحث 
و حاشـیه ای چند مـاه اخیـر مثل »بـرادران 
لیلا«، »شیشـلیک« و »چپ،راسـت« اظهار 

نظری نشـده اسـت.
 روح الله سـهرابی بـا ارائـه گزارشـی دربـاره 
اقدامات انجام شـده در حوزه نظارت بر عرضه 
و نمایـش فیلم گفتـه اسـت: طـی چهار ماه 
اخیـر در اداره کل عرضـه و نمایش سـازمان 
سـینمایی اقداماتی انجام گرفته که در پاسخ 
به تقاضاها و توقعات سـینماگران بسیار قابل 
تامل است. دسـتاوردهای مدیریت جدید در 
شـرایطی حاصل شده اسـت که سینما یکی 
از بحرانی تریـن دوره های خود اعم از مسـئله 
خـروج از دوران کرونا و بازگشـت به زیسـت 
طبیعـی سـینما و حاشـیه های پر رنگ تـر از 
متن همچون حواشـی برخی فیلم هـا، موانع 
مختلـف در تعامـل دوسـویه بیـن سـازمان 
سـینمایی و برخی صنـوف، بیانیه نویسـی و 
ایجاد اختلاف و شـکاف را تجربه کرده است. 
او تصریح کـرد: ایـن اداره کل بی توجه به امور 
حاشیه ای و در اقدامی حرفه ای و عملیاتی، در 
همه ی زمینه های تحت اختیـار اعم از صدور 
پروانه نمایش آثار سینمایی و غیرسینمایی، 
پروانـه مالکیت هـا، مدیریـت فضای اکـران، 
نحوه ایجاد تعامل بین سازمان و سینماگران 
و نظـارت بـر اقـلام تبلیغـی دوره شـلوغ و 

پرترافیکـی را طی کرده اسـت. 
وی دربـاره تعـداد پروانه نمایش هـای صادر 
شـده افـزود : بـا وجـود حساسـیت های 

موجـود مجـوز نمایـش بیـش از ۳۸ فیلـم 
سـینمایی صـادر شـده کـه در میـان آنهـا 
فیلم هـای حساسـیت برانگیز و یـا متوقـف 
مانده ای چـون »علفـزار«، »مجبوریـم« )در 
حال اکـران آنلایـن(، »ملاقـات خصوصی«، 
»جنـگ جهانـی سـوم«، »بانـک زده هـا«، 
»انفـرادی«، »تفریـق«، »بی رویـا« و غیره به 

چشـم می خـورد.
سـهرابی در ادامه خاطر نشـان کرد: بر اساس 
گزارش کارشناسـان ایـن اداره کل، مشـکل 
فیلم های بلاتکلیفی چون »روشـن«، »سـه  
کام حبـس«، »زنبور کارگـر«، »رگ هـای 
آبـی« و غیـره نیـز در حال حل شـدن اسـت 
و بنظر می رسـد طی یـک ماه آینـده تکلیف 
تعـداد دیگـری از فیلم هـا کـه بـه دلایـل 
مختلف اجـازه اکران نداشـته اند، مشـخص 

شـود. 
وی دربـاره یگـر اقدامـات صـورت گرفته در 
این حـوزه عنـوان کرد: طـی چهار مـاه اخیر 
در بخش آثار غیرسینمایی ۱۲۸ عنوان فیلم 
پروانه نمایـش گرفته اند، این در حالی اسـت 
کـه بیـش از ۲۰ عنـوان از ایـن ۱۲۸ اثـر، از 
سـالها قبل درگیر مشـکلات مختلف بوده و 
به دلایـل مختلـف اعـم از مضمـون و محتوا 
یا عـدم همـکاری عوامل اصلی جهـت انجام 
اصلاحـات ، از پروانه نمایش محـروم بوده اند.

سـهرابی یادآور شـد: صـدور پروانـه مالکیت 
فیلم هـا از دیگـر فعالیت هـای اداره کل 

عرضـه و نمایـش اسـت کـه در طـول چهار 
ماه اخیر در بخش سـینمایی ۵۵ عنوان فیلم 
و غیر سـینمایی ۳۵ عنـوان فیلـم مجموعـا 
بیش از ۹۰ پرونده اثر مورد مطالعه و بررسـی 
دقیق قـرار گرفتـه و پـس از حسابرسـی ها و 
مشخص شدن درصد سهام مالکین حقیقی 
و حقوقـی ، پروانـه مالکیـت آنها صادر شـده 

اسـت.
وی در ادامـه بـه اعـلام رئیـس سـازمان 
سـینمایی مبنـی بـر بخشـش آن گـروه از 
فیلمسـازان که به دلایـل موجه، بـدون اخذ 
پروانه ساخت اقدام به سـاخت فیلم کرده اند 
اشـاره کـرد و گفـت: در ایـن رابطـه ۲۹ اثـر 
درخواسـت بازبینی و ارزیابـی ارائه کردند که 
تا زمـان آماده سـازی ایـن گـزارش ۲۱ فیلم 
از آثار مذکـور مـورد بازبینـی و ارزیابـی قرار 
گرفته و آثار تایید شـده جهت تصمیم گیری 
نهایی به شـورای پروانـه نمایـش ویدیویی و 

سـینمایی ارجـاع داده شـده اند.
سهرابی در خصوص تشـکیل شورای صنفی 
نمایـش و شـروع فعالیـت این شـورا افـزود : 
چینش صحیـح اکـران و سـاماندهی پخش 
فیلم هـای سـینمایی کـه پـس از جلسـات 
متعـدد و رایزنی هـای مـداوم اتفـاق افتـاد از 
جملـه فعالیت هـای جدیـد اداره کل عرضه 
و نمایش اسـت که در مقطعی که تعـداد آثار 
در انتظـار اکـران،از هر زمانی بیشـتر اسـت، 

مهـم و موثـر خواهد بـود .

مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در واکنش به طرح برخی از شبهات و 
نتقادهای مرتبط با این مجموعه توضیحات  ا

مشروحی را ارائه داد.
خبرگزاری مهر – گروه هنر – علیرضا سعیدی: 
محمد اله یاری مدیرکل دفتر موسیقی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در بخش اول گفتگوی 
مشروح خود با خبرگزاری مهر که چندی پیش 
منتشر شد، ضمن ارائه برخی از نقطه نظرات 
بهامات و حاشیه های  ز ا خود درباره برخی ا
مطرح شده پیرامون فعالیت های انجام گرفته 
در حوزه موسیقی به نکاتی از جمله نحوه حضور 
دوباره اش در مدیریت دفتر موسیقی وزارت 
ارشاد پس از انتصاب در سمت مدیرکلی دفتر 
توسعه کتاب و کتابخوانی معاونت فرهنگی، 
موضوع مهم شفاف سازی در دفتر موسیقی 
و اصلاح فرآیند صدور مجوزهای موسیقی 
با تاسیس یک سامانه جدید در قالب پروژه 
»پنجره واحد«، نحوه رسیدگی به تخلف و 
کم کاری برخی از خوانندگان در کنسرت های 

موسیقی به ویژه کنسرت های موسیقی پاپ، 
پیشنهاد  و  کنسرت ها  بلیت  قیمت  نی  گرا
تشکیل نظام صنفی تهیه کنندگان موسیقی 

اشاره کرد.
وی در بخش دوم و پایانی این گفتگو که عمدتاً 
نتقادات وارد شده به نحوه  به پاسخگویی به ا
موسیقایی  تولیدات  ز  ا دولت  حمایت های 

جدی و غیربازاری اختصاص داشت ضمن اعلام 
برخی از جزئیات برنامه های حمایتی وزارت 
ارشاد در این زمینه به پرسش های خبرنگار مهر 
درباره موضوع پولشویی در کنسرت ها و حضور 
برخی از تهیه کنندگان که به مقاصد اقتصادی 
اجراهای زنده توجه بیشتری دارند تا اهداف 

فرهنگی آن، اشاره کرد.

ابهامات کنسرت ها
از پولشویی تا رفیق بازی!

توضیحات سازمان سینمایی درباره آخرین 
وضعیت نمایش برخی فیلم ها

گزارش
مهر

سنا
: ای

س
عک

هر
س: م

عک

ز متخصصـان میـراث فرهنگـی و نیروهـای پایگاه هـای  جمعـی ا
میراث ملـی و جهانی با انتشـار نامه ای سرگشـاده نسـبت بـه تعیین 
وضعیـت و اسـتخدام نیرو انسـانی شـاغل در ایـن پایگاه هـا معترض 
شـدند و نسـبت به آینده مرمـت، نگهـداری و حفاظـت از مهمترین 

آثـار تاریخـی، هشـدار دادند.
بـه گـزارش ایسـنا، پرداخـت حقـوق کارگـران پایگاه هـای میـراث 
ملـی و جهانـی همـواره بـا تاخیـر و تعلیـق مواجـه اسـت، وضعیـت 
ز آن هـا هـم بلاتکلیـف و  ر بسـیاری ا د کا ردا ا م و قـر سـتخدا ا
نابه سـامان اسـت. بیشـتر آن هـا نسـبت بـه کـف دستمزدهایشـان 

ند. کـه از یـک کارگـر معمولـی پایین تـر اسـت، شـاکی ا
وضعیـت ایـن نیروهـا کـه بـه مرمـت،  حفاظـت و نگهبانـی از آثـار 
تاریخـی ایـران مشـغول اند، بـه گونـه ای نابه سـامان اسـت کـه علی 
دارابـی ـ قائـم مقـام وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی ـ در اردیبهشـت ماه ۱۴۰۱ پـس از آن کـه نامـه کارگران دو 
پایـگاه جهانـی چغازنبیـل و شـوش بـه عـزت الله ضرغامـی ـ وزیـر 
میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع دسـتی ـ در اعتـراض بـه 
وضعیـت پرداخـت حقوق هـا و تاخیرهـای طولانی مـدت و مکـرر و 
بلاتکلیفـی در قـرارداد کارِ نیروهـا منتشـر شـد، گفـت: »همـکاران 
مـا در پایگاه هـا نزدیـک بـه ۸۰۰ نفـر هسـتند کـه حقوق شـان در 

مـاه ۶ میلیارد تومان می شـود، محـل پرداخت 
ایـن حقـوق از طرح هـای عمرانی اسـت کـه تا 
بـه جریـان بیافتـد سـه مـاه از سـال می گذرد، 
بنابراین همیشـه بـا عقب  ماندگـی در پرداخت 

حقـوق ایـن همـکاران روبـه رو هسـتیم. مکاتبـه کرده ایـم، وزیـر 
میـراث فرهنگـی هـم بـا معـاون اول رئیس جمهـور )محمـد مخبر( 
بـرای حـل ایـن موضـوع صحبـت کـرده  اسـت. دسـتور داده شـده 
موضـوع در سـازمان برنامه و بودجـه پیگیری می شـود و قرار شـده 
راهـی را بـاز کننـد. وزارت میـراث فرهنگـی هم بـه جد دنبـال این 

اسـت کـه مشـکل همـکاران پایگاه هـا را حـل کنـد.«
 طبق مـاده یک فصل اول ایـن دسـتورالعمل، آن دسـته از کارگران 
شـاغل در پایگاه هـای میـراث ملـی و جهانی کـه از محـل اعتبارات 
ملـی حق الزحمـه دریافـت می کننـد، پیـش از اسـفند سـال ۱۴۰۰ 
لعمل می شـوند  ا یـن دسـتور نـد، مشـمول ا ر بوده ا شـاغل بـه کا
یـی  ا ر عتبـارات طرح هـای تملـک و دا ز محـل ا فـرادی کـه ا و ا
سـرمایه ای یـا جـاری اسـتانی،   حق الزحمـه دریافـت می کننـد، 
مشـمول مقـررات ایـن دسـتورالعمل نبـوده و مدیـرکل اسـتان در 
چارچـوب قوانیـن و مقـررات ابلاغـی و مـورد عمـل مسـؤول تمـام 

امـورات آن هـا اسـت.

اعتراض به رفتار با کارگران پایگاه های میراث ملی و جهانی

خبر



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 61296

دوشنبه  24  مرداد ماه 1401

سرپرست فدراسیون فوتبال گفت: قصد داریم 
پیشــنهاد میزبانی از جام باشگاه های فوتسال 
زنان آسیا را به AFC ارائه دهیم و همه تلاش 

خود را در این زمینه به کار خواهیم گرفت.
به گزارش ایرنا، میرشــاد ماجدی روز گذشته 
)یکشنبه( در دوره دانش افزایی استعدادیابان 
اظهار داشت: من ۳۰ سال پیش در استعدادیابی 
فوتبال شاگرد ناصر صالح بودم. همچنین وجود 
علی تارقلی زاده که آسیا باید به او  افتخار کند 
و متاســفم برای فوتبال و فوتسال آسیا که این 

نگین ارزشمند را از دست داده است.
وی ادامه داد: در واقع حضور این عزیزان برای 
فوتسال بســیار تاثیرگذار و اثر بخش بوده و هر 
کسی رئیس فدراسیون فوتبال باشد باید از این 
سرمایه ارزشمند برای فوتسال کشور استفاده 
کند. همچنین حسین شمس و علی صانعی که 
سال ها افتخار حضور و همکاری را با هم داشتیم. 
علی رعدی معلم اخلاق فوتسال است و باید از 
این عزیزان بهترین استفاده را در زمینه رشد و 

توسعه رشته فوتسال داشته باشیم.
سرپرست فدراســیون فوتبال افزود: کار بسیار 
خوبی که ۱۰ ماه پیش در بحث اســتعدادیابی 
در فوتبال شروع کردیم و خروجی آن قهرمانی 

تیم فوتبال جوانان و نوجوانان پســران و نایب 
قهرمانی تیم ملی فوتبال بانــوان در جام کافا 
بود. باید در فوتســال هم این امر انجام شــود. 
بر اساس الگویی که در اســپانیا پیاده می شود 
بین ســال های ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۶ چهار ســال 
برنامه ریزی می کنند تا ۱۰ هزار استعداد را مورد 
شناســایی و ارزیابی قرار دهند؛ در اینجا اعلام 
می کنم که توانستیم نزدیک به ۳۰ هزار بازیکن 
زیر ۱۶ سال و زیر ۱۹ ســال در بخش پسران و 
دختران را شناسایی کنیم و از بین همین نفرات 
حدود ۷۰ درصد ترکیب تیم های ملی ما شکل 
گرفت که شاهد موفقیت و درخشش این تیم ها 

هستیم.
ماجــدی در ادامــه اظهار داشــت: در فوتبال 
برگه هــای اســتعدادیابی جداگانــه ای برای 
شهرستان ها، استان ها و کشور طراحی کردیم. 
در فوتســال این ضریب مطمئنا بالاتر است و 
من به عنوان سرپرســت فدراســیون این قول 
را می دهم هر برنامه ای که کمیته فوتســال در 
زمینه استعدادیابی ارائه دهد، همانند فوتبال 
تمام هزینه ها از جمله البسه، هزینه ایاب و ذهاب 
را با وجود همه مشــکلات و کمبودهای مالی، 
فدراســیون تامین می کند. چون استعدادیابی 

برای ما اهمیت ویژه ای دارد.
وی در پایان گفت: متاســفانه امسال در تقویم 
کنفدراسیون فوتبال آســیا مسابقات فوتسال 
بانوان دیــده نمی شــود و نمی دانــم که چرا 
این رقابت ها لغو شــده که جای تاســف دارد. 
نامه نگاری لازم در این زمینه صورت گرفته اما 
به سرانجامی نرسید. قصد داریم به کنفدراسیون 

فوتبال آسیا پیشنهاد میزبانی ایران در مسابقات 
جام باشگاه های فوتسال زنان آسیا را ارائه دهیم 
و بدون شــک تمام تلاش خود را در این زمینه 
خواهیم کرد، هرچند می دانیم به دلیل تحریم ها 
هزینه برگزاری را پرداخــت نمی کنند اما این 
رویداد برای ما اهمیــت دارد و از برگزاری آن 

حمایت می کنیم.

 ترکیب منتخب هفته اول لیگ بیست و دوم با حضور 
پر تعداد نمایندگان باشگاه سپاهان اصفهان همراه 
بود. به گزارش ایرنا، هفته نخست رقابت های لیگ 
برتر فوتبال ایران در دوره بیست و دوم با برگزاری 
هشــت دیدار طی ۲ روز و ثبــت ۱۴ گل به اتمام 
رسید. سرخابی های پایتخت در این هفته موفق به 
کسب پیروزی نشدند و در عوض تیم های سپاهان و 
گل گهر سیرجان در قامت یک مدعی ظاهر شدند.

در ترکیب منتخب هفته شاهد حضور نمایندگان 
هفت تیم هستیم که در این بین سپاهان با داشتن 
چهار نماینده گوی ســبقت را از بقیه ربوده است. 
تیم های گل گهر و نفت مسجدسلیمان با ۲ سهمیه 
در رده های بعدی جای گرفته اند.  یکی از عواملی که 
باعث شد پرسپولیس در جدال با ذوب آهن به سه 
امتیاز نرسد نمایش درخشان حبیب  ف عباسی بود. 
گلر جوان ذوبی ها با چند مهر به موقع هم به دشت 
یک امتیازی تیمش یاری رساند و هم خودش به 
نخستین  کلین شیت این فصل رسید.  بعد از یک 
نیمه اول متوســط، رامین رضاییان در ۴۵ دقیقه 
دوم دیدار با اســتقلال جزو بهترین های سپاهان 
بود و یک گل را هم به کمک مدافعین این تیم به 
ثمر رساند. رامین با این گل نوید یک فصل خوب 
را داد و باید دید تا چه حد می تواند در سمت راست 

طلایی پوشان بدرخشد.
هوادار به ســه امتیاز ارزشمند در اراک رسید. آنها 
در نیمه دوم مقابل حمــلات پردامنه آلومینیوم 
به خوبی مقاومت کردند و در ساختار دفاعی این 
تیم، فریبرز گرامی ســردمدار بود. او به خوبی در 
قلب خط دفاعی تیم پایتخت نشین عمل کرد و از 
ارکان اصلی کسب سه امتیاز بود.  یکی از زیباترین 
گل های هفته نخست به وسیله پیکان زده شد. گلی 
سه امتیازی با هنرنمایی دانیال جهانبخش. مدافع 
راست خودروســازان با فراری خوب و با استفاده 
از تکنیک بالایش توپ را به عرض آورد و ســپس 
شــوتی غیر قابل مهار را روانه دروازه ملوانان کرد 
تا مجتبی حسینی با سه امتیاز فصل را آغاز کند.  
بعد از اینکه یاسین سلمانی در لیگ بیست و یکم 
نتوانست انتظارات را برآورده کند و در تیم امید هم 
شاهد بازی قابل قبولی از او نبودیم؛ او با یک استارت 
عالی در لیگ بیست و دوم نشان داد به دنبال جبران 
است. هافبک جوان تیم مورایس گل نخست تیمش 
را به زیبایی وارد دروازه استقلال کرد و مقدمه ساز 
دشت سه امتیازی تیمش از ورزشگاه آزادی بود.  
از امیرحســین کریمی هم باید یاد کنیم. هافبک 
ســابق تیم های آلومینیوم و پیکان در لباس تیم 
جدیدش نفت مسجدسلیمان با هنرنمایی زیاد گل 

پیروزی بخش را زد و در الباقی دقایق مسابقه هم 
مهره ای تاثیرگذار در میانه میدان بود.

نوبت به ۲ بازیکن آماده گل گهر سیرجان می رسد. 
نوید عاشوری و رضا شکاری مقابل تراکتور خوش 
درخشیدند. عاشوری زننده گل اول و شکاری به 
ثمر رساننده ی گل دوم بود. هر ۲ گل به زیبایی و 
روی حرکات ترکیبی زده شد که گل دوم از زیبایی 
فوق العاده ای برخــوردار بود. ســورپرایز ترکیب 
سپاهان مقابل استقلال همین وینگر ۲۹ ساله بود. 

محمد علی نژاد که روی گل نخست تیمش نقش 
اصلی را بازی کرد؛ تا پایان یکی از خطرناک ترین 

مهره ها بود و حسابی آبی پوشان را آزار داد.
پیمان رنجبــری در لباس تیــم جدیدش نفت 
مسجدسلیمان استارت فوق العاده ای داشت. هم 
یک گل زد و هم یک پاس گل داد تا مشخص شود 
قرار است در لیگ بیســت و دوم عصای دست رضا 
مهاجری در فاز تهاجمی باشد. رنجبری می توانست 

در این دیدار یک گل دیگر هم به ثمر برساند.

ایران نامزد برگزاری جام باشگاه های فوتسال زنان آسیا

ترکیب منتخب هفته اول لیگ برتر

حمله طوفان زرد به فوتبال ایران

این شکست برای استقلال 
لازم بود

پیشکسوت باشگاه استقلال با برشــمردن اشتباهات فنی این 
تیم در دیدار با سپاهان، گفت: ریکاردو ساپینتو در بدو ورودش 
به استقلال تلنگر خورد تا با هوشــیاری بیشتری مهره چینی 

کند.
به گزارش خبرنگار مهر، آبی پوشــان تهــران که مدافع عنوان 
قهرمانی در فصل تازه لیگ برتر هستند، کارشان را با شکست 
خانگی برابر ســپاهان آغاز کردند که این نخســتین شکست 
خانگی آنها در همه هفته های اول ادوار گذشته این مسابقات 

بود.
در خصوص این بازی کوروش تشت زر پیشکسوت آبی پوشان و 
کارشناس فوتبال در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: شاید 
اســتقلال بعد از جدایی فرهاد مجیدی به شکست نیاز داشت 
تا ســایه رکوردها و نام مجیدی دیگر برای آنها سنگینی نکند. 
به نظرم این شکســت، آن هم در هفته اول این اتفاق را برای 
آبی پوشان رقم زد. ضمن اینکه ســاپینتو هم در همین اولین 
بازی یک تلنگر به جا خورد تا یقین پیــدا کند حتی اگر روی 
نیمکت استقلال بزرگ هم نشسته باشد، باید اشتباهاتش را به 

حداقل برساند تا نتیجه بگیرد.
وی افزود: از نظر مــن مهره چینی آن هــم در ترکیب اولیه با 
اشتباهاتی همراه بود که اگر این اشتباهات نبود، چه بسا بازی 
با نتیجه دیگری به پایان می رسید و یا لااقل با شکست استقلال 

همراه نمی شد.
تشت زر تصریح کرد: یکی از اشــتباهاتی که باید به آن اشاره 
کرد، استفاده همزمان از چشمی و سیلوا در خط دفاعی است. 
سیلوا و چشمی هر دو کند هستند و از ســن جوانی و چابکی 
آنها هم گذشته است و بیشتر با چاشــنی تجربه کار می کنند. 
هر دو بازیکن هم متخصص دفاع وســط هســتند و استفاده 
همزمان از آنها در سیستم ۳ دفاعی باعث می شود یکی از آنها 
در پست دفاع کنار به کار گرفته شــود و عملًا کارایی اش کم 
شود. امیدوارم ساپینتو متوجه این نکته شده باشد که استفاده 
همزمان از چشمی و سیلوا در سیستم دفاع ۳ نفره خودکشی 
است. کارشــناس فوتبال گفت: تعویض هایی که انجام شد با 
اینکه احساسی بود، اما قدری تیم را در فاز تهاجمی راه انداخت.

من انتظار داشتم از بازیکنی مثل امیرعلی صادقی که بهترین 
بازیکن در بازی های تدارکاتی بود بیشــتر اســتفاده می شد و 
زودتر به کار گرفته می شد. حتی شاید بهتر بود این بازیکن در 

ترکیب اولیه تیم قرار داشته باشد.
هافبک سابق آبی پوشان گفت: آنچه در استقلال مشهود است، 
فقدان و خلاء یک هافبک خلاق و بازی ساز است. تیمی که از 
این تعداد بالا مهاجم و بازیکن در فاز تهاجمی بهره می برد، باید 
حداقل یک هافبک با قابلیت ارســال پاس های خلاقانه و رو به 
جلو داشته باشد و این مشکلی اســت که در این تیم همچنان 

به مشهود می باشد.
وی اضافه کرد: ســپاهان برای نباختن به آزادی آمده بود اما 
با هوشــیاری برنده این دیدار شد و توانســت در عین ناباوری 
دســت پر میدان را ترک کند و این ۳ امتیاز برای آنها بســیار 

شیرین بود.
تشــت زر در ادامه بیان داشــت: با اضافه شــدن محبی، کاوه 
رضایی، مهدی قایدی و حتی مرادمند این تیم کامل تر می شود 
و به همان نسبت انتظار هم از ســاپینتو بالاتر می رود و ما هم 
امیدواریم در هفته های پیش رو آبی پوشان با تیم کامل تر خود 

نتایج بهتری کسب نمایند.

ابوالفضل سام در دومین روز از مسابقات شنای 
بازی های کشورهای اسلامی رکورد ملی ۱۰۰ 

متر کرال پشت را جا به جا کرد.
به گزارش ایسنا، در دومین روز از مسابقات شنای بازی های 
کشورهای اســلامی، شــناگران ایران در مرحله مقدماتی 
ماده هــای ۲۰۰ متــر آزاد، ۲۰۰ متر قورباغــه و ۱۰۰ متر 
کرال پشت مســابقه دادند که به مرحله فینال یا نیمه نهایی 
رسیدند. ابوالفضل ســام که در روز نخست رکورد ملی ماده 
۲۰۰ متر کرال پشت را شکسته بود دیروز هم در ماده ۱۰۰ 

متر کرال پشت رکورد شکنی کرد.
در ماده ۲۰۰ متر آزاد علیرضا یاوری با ثبت زمان ۱:۵۴٫۸۱ 
پنجم شــد و جواز حضور در فینال این ماده را کسب کرد و 
ســامیار عبدلی نیز با زمان ۱:۵۹٫۹۴ یازدهم شــد و به کار 

خود پایان داد.
در ماده ۲۰۰ متــر قورباغه مهران قاســم زاده با ثبت زمان 
۰۲:۲۳٫۰۹ در رتبه هشــتم قرار گرفت و فینالیســت این 

ماده شد.
در ماده ۱۰۰ متر کرال پشت ابوالفضل سام و هومر عباسی به 
آب زدند که سام همچون روز نخست این مسابقات بار دیگر 
رکورد شــکنی کرد و با ثبت زمان ۵۶٫۷۸ عــلاوه بر بهبود 
رکورد این ماده با ایستادن در جایگاه دوم راهی نیمه نهایی 
شد. عباسی نیز که رکورددار پیشین این ماده بود با ثبت زمان 
۵۷٫۹۳ و ایستادن در رتبه چهارم جواز حضور در نیمه نهایی 

را کسب کرد.

تیم ملی والیبال زنان ایران در دیدار نیمه نهایی 
بازی های همبستگی کشورهای اسلامی موفق 
به شکست جمهوری آذربایجان تا طلسم ۵۶ 
ساله این تیم برای کسب مدال مسابقات رسمی با صعود به 

دیدار نهایی شکسته شود.
به گزارش ایرنا، مرحله نیمه نهایی مســابقات والیبال زنان و 
مردان بازی های همبستگی کشورهای اسلامی روز گذشته 

)یکشنبه( با چهار دیدار پیگیری شد.
تیم ملی والیبال زنــان ایران در دیدار خــود در این مرحله 
به مصاف جمهوری آذربایجان رفت و ســه بــر یک این تیم 
را شکســت داد و به عنوان فینالیست نخســت این بازی ها 

معرفی شد.
شاگردان الساندرا کمپ دلی که در ست دوم این دیدار ۲۵ بر 
۱۸ مغلوب جمهوری آذربایجان شدند، در ست های اول، سوم 
و چهارم به ترتیب با امتیازهای ۲۵ بر ۱۸، ۲۵ بر ۱۶ و ۲۵ بر 
۲۲ به پیروزی رسیدند تا مدال نقره و نایب قهرمانی این تیم 
قطعی شود و امروز)دوشنبه ۲۴ مرداد( برای مقام قهرمانی 

به میدان بروند.
آخرین مدال تیم ملی والیبال زنان ایران در مسابقات رسمی 
در بازی های آسیایی سال ۱۹۶۶ به رنگ برنز به دست آمد تا 
طلسم ۵۶ ســاله این تیم برای کسب مدال با صعود به دیدار 
نهایی بازی های همبستگی کشورهای اسلامی شکسته شود 
و شاگردان کمپ دلی به نخستین مقام این تیم بعد از انقلاب 

دست یافتند.

شناگر ایران باز هم رکورد 
شکنی کرد

طلسم ۵۶ ساله والیبال زنان 
ایران شکست
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خبر

خبر
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س
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کاغذ ورزش

افقی
 1 - شاه مغول - گو وارونه - کارگردان 
سریال مرد هزار چهره2 - صد متر مربع، 
واحد سطح، پسوند فاعلی, مخفف اگر 
- جهت، دید چشم، نور اندک، در زبان 
می  اروپا،   - می گویند  آب  به  ترکی 
گویند شهر شهر چیست - کاسه بزرگ 
پول   - تاختن  تنهایی  به   - چوبین3 
قدیمی - گریزحیوان، مرکز ایتالیا، شهر 
بی دفاع، شهر فراری4 - پرتقال معروف 
- حقه - مخترع ماشین کفشدوزی5 

- ژست، ادا و اطوار - جوهر مخصوص 
مهر، جوهرگین - درهم پیچیدن6 - هزار 
كیلو، بدن، ماهی كنسروی - بله، پاسخ 
وصف   - تر  پست  تر،  نازل   - مثبت 
نوعی سرو7 - خود آرایی  - نان تنك 
روغنی - ضربه سر - انکرالاصوات8 - 
سطح، چهره، مایه پیشرفت بعضی ها 
مؤدبانه  ضمیر  آمیز،  احترام  ضمیر   -
- ماشین های راهسازی9 - جای پا، 
رفوزه - دشوار - در جواب هوی - تبانی، 
صلح و آشتی، آداپتاسیون10 - ستارگان، 
گناهان - دندانه چرخ - نابینا11 - سیب 

بابا - به وارونه12 -  مازندرانی  - زن 
تشك ماوس، درخت بی میوه - عضو 
پرواز، اندام پرواز پرنده - امر به یافتن، 
بیهوده - عمارت، سازنده ساختمان13 
- نت چهارم، نت قبل از سل، کلید آن 
در موسیقی معروف است - آهو - زمان 
سنج14 - جوشن چرمین - گونه - سم 
ها، باد کشنده، باد زهر آلود، جمع سم15 
- فیلمی از مهرداد فرید - یاری، کمک 

- آب نیمه گرم

عمودی
دستگاه  اجزای  از  تنفسی،  لوله   -  1
تنفسی،حلقوم و گلو، زندان مسعود سعد 
سلمان - واحد بازی تنیس، عدد شش 
عرب - پسوند گرویدن  - نقره2 - رو 
 - عود  - چوب خوشبو،  دست خوردن 
چسبناک - ستون بدن، عضو رونده، از 
اعضای بدن3 - مرغ سعادت - فتنه، 
بدی، فتنه و بدی - دسر وارونه - آب 
منجمد، آب صفر درجه4 - گرفتن تمام 
 - - وصف كننده  باز پس گیری  حق، 
و  نغمه  درس خوانده5 - صدا، صوت، 
 - پدر  برادر   - قانون  بی  شهر   - بانگ 
نوعی میمون6 - کز وارونه - فیلمی از 
فدراسیون   - آتش7   - كریمی  نیكی 
جهانی كشتی، هیات رییسه ای که در 
وارونه -  مو  تاسیس شد -  سال1912 
جامه ستور8 - پر گویی، زدني پرچانه 
ها، طرف - لباس - میله آهنی جابجا 
 - بیرم  دیلم،  سنگین،  اجسام  كننده 
ملامت وسرزنش9 - بوی نامطبوع - از 
 - ادبانه  بی  خطاب   - درخت  اعضای 
شماردن10 - تابستان دچار آن می شویم 

- وسیله كشاورزی، گندم درو كن، ابزار 
عامل  سیستم  انواع  از  یكی  درویدن، 
ها11 - كامل كننده - پارچه تن پوش 
آخرت12 - قلب، سرای محبت - فنجان 
- منصوب به عیسی - از اقوام نزدیک، 

برادر پدر13 - کمک - فرمانده لشکر - 
ازالقاب حضرت فاطمه)ع(14 - ایتالیای 
قدیم، از امپراطوری های باستان - زیر 
 - انگور  درخت  سرخ،  - گل  مانده  پا 
 ، اندازه   ، پیمانه  تلخ،   - خسته  نفس 

شماره و حساب ، گذشتن بر چیزی15 - 
طلیعه اعداد، عدد نخستین، عدد پیشتاز 
- سبك، نام بحری در عروض - عروس 
میگیرد، پولی که به عروس و داماد داده 

می شود

جدول شماره ۱2۹۶
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خبر

خبر

گرانی ها اعتماد مردم 
به نمایندگان مجلس 

را هم کم کرده است
عضو هیأت رئیســه کمیســیون عمران 
مجلس با اشــاره به نارضایتی مــردم از 
وضعیت معیشتی و گرانی کالاهای اساسی 
گفت: افزایش ۱۰ درصدی حقوق کارمندان 
و بازنشستگان با افزایش صد درصدی قیمت 
کالاها همخوانی ندارد، متأسفانه گرانی ها 
اعتماد مردم به نمایندگان مجلس را هم 
کم کرده اســت. به گزارش ایلنا، صدیف 
بدری در جلســه علنی مروز یکشنبه ۲۳ 
مردادماه مجلس شورای اسلامی با استناد 
به بند )۱۱( مــاده )۲۲( آیین نامه داخلی 
مجلس در تذکری پیرامون حفظ شأن و 
اقتدار مجلس و صیانت از حقوق نمایندگان 
گفت: با توجه به مســائل و مشکلاتی که 
مردم در یک هفته گذشــته که در حوزه 
انتخابیه حضور داشــتیم، مطرح کردند 
افزایش گلایه های مردم بســیار مشهود 
است، مردم از وضعیت معیشتی و گرانی 
کالاهای اساسی گلایه مندند به خصوص در 
مورد نبودن داروها به ویژه داروهای بیماران 
خاص و شــربت آنتی بیوتیــک کودکان 
گلایه های بسیاری را مطرح کردند. نماینده 
مردم اردبیل و نمین و نیر و ســرعین در 
مجلس خطاب به رئیــس مجلس افزود: 
آقای قالیباف در جلسه مشترک با دولت 
بیش از گذشته عنایت داشته باشید چرا 
که اگر تمهیدات اساســی صورت نگیرد، 
فشار اقتصادی بر مردم بیشتر خواهد شد، 
متأسفانه این وضعیت موجب شده اعتماد 
مردم به نمایندگان مجلس هم کم شود. 
او یادآور شد: افزایش حقوق ۱۰ درصدی 
کارکنان دولت با افزایــش صد درصدی 
قیمت کالاها همخوانی ندارد. سخنگوی 
دولت نیز هر وقت کم مــی آورد توپ را در 
زمین مجلس می اندازد در صورتی که در 
لایحه دولت پیشنهاد حداکثر افزایش ۱۰ 
درصدی حقوق کارکنان آورده شده بود. 
بدری افزود: افزایش حقوق بازنشسته های 
لشکری و کشوری به میزان ۱۰ درصد نیز با 
افزایش قیمت ها همخوانی ندارد، متأسفانه 
با وجود گذشت ۵ ماه از فصل کاری سال 
۱۴۰۱ هنوز موافقتنامه هــای اعتبارات 
دولتی و تملک دارایی و سرمایه ای مبادله 
نشده اســت این در حالی است که فصل 
کاری در استان های سردسیر مانند اردبیل 
گذشته و هنوز دولت اعتبارات عمرانی را 
تخصیص نداده اســت لذا خواهشمندیم 
در نشست مشترک با دولت پیرامون این 

موضوعات بحث جدی انجام شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
سبد  مجلس  مصوبه   ، ها قیمت  درخصوص 
خانوار و کالابرگ است و همینطور بازگشت 
قیمت ها به شهریور ۱۴۰۰ و هیچ مصوبه ای 
هم در جلسه سران که بخواهد این قانون را لغو 
کند، تصمیم گیری نشده است و این موضوع 

روشن و مشخص است.
 ، لیباف تاکید کرد: درخصوص قیمت ها  قا
ر و کالابرگ است  نوا مصوبه مجلس سبد خا
به شهریور  ها  قیمت  بازگشت  و همینطور 
۱۴۰۰ و هیچ مصوبه ای هم در جلسه سران که 
بخواهد این قانون را لغو کند، وجود نداشته 
است. به گزارش خبرآنلاین، رسانه ها، لایحه 
اصلاح قانون بودجه ۱۴۰۱ را منتشر کرده اند 
که به پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه، اداری 
و استخدامی و بانک مرکزی در جلسه هیات 
وزیران به تصویب رسیده و با امضای ابراهیم 
رئیسی به مجلس شورای اسلامی ارسال شده 
که طبق آن حذف عبارت »به قیمت شهریور 
ز مجلس  نون بودجه ، ا ز متن قا ۱۴۰۰« ا

درخواست شده است .
لزام دولت به استفاده از   همچنین با وجود ا
کالابرگ با هدف کاهش فشار معیشتی به 
مردم ، دولت، تاکنون این ساز و کار مصوب را 
اجرا نکرده و علت امتناع خود را »آماده نبودن 
زیرساعت ها« اعلام کرده است و خبرهای 
م  لزا ین ا یزنی دولت به لغو ا ز را غیررسمی ا
نه  ا ر مه رویه فعلی پرداخت یا دا نونی و ا قا

نقدی است.
، شهباز حسن پور بیگلری  یلنا  به گزارش ا
در نشست علنی مجلس اظهار داشت: رئیس 
مجلس موظف است آخرین وضعیت کشور 
را به اطلاع نمایندگان برساند، هم در بحث 
برجام مطالبی شنیده می شوند که نمایندگان 
از جزئیات آن مطلع نیستند و هم در وضعیت 
لباتی  مطا کشور  روز  یط  شرا و  قتصادی  ا
وجود دارد که شما باید پاسخگو باشید. عضو 

فزود:  قتصادی مجلس یازدهم ا کمیسیون ا
جناب آقای قالیباف، شما مرد میدان و نیروی 
مجلس  مصوبه  براساس  هستید،  جهادی 
ر است قیمت هایی که به دست مردم و  قرا
براساس قیمت  یین می رسد،  پا دهک های 
مروز قیمت ها به  ما ا شهریور ۱۴۰۰ باشد، ا
حدی افزایش یافته و لجام گسیخته است که 
ما از طرح آن شرم داریم و هر جا سخنگوی 
ز پاسخگویی کم می آورد، مشکل را  دولت ا
ین  ما ا زد، ا ندا به گردن مصوبه مجلس می ا
م مصوبه مجلس  سوال مطرح است که کدا

اجرا شده است.
و خطاب به رئیس مجلس شورای اسلامی  ا
یا مجلس  یید آ ا به خدا بفرما گفت: شما ر
نقلاب هنوز در رأس  مامین ا براساس گفته ا
مور است  گر در رأس ا مور است یا نه و ا ا
مصوبات نشست سران قوا چرا خلاف مصوبات 

مجلس است.

 

ر است  یم در بحث قیمت ها قرا ما شنیده ا
ما باید  در جلسه سران تصمیم گیری شود، ا
این در مجلس تصمیم گیری شود، چرا که ما 
پاسخگوی مردم هستیم و در تمام روز در بین 

آن ها هستیم.
او با انتقاد از عدم اختصاص بودجه به بحث های 
عمرانی گفت: تا به امروز یک ریال به بخش 
عمرانی اختصاص داده نشده است، همچنین 
بانک ها قفل شده و ریالی به مردم پرداخت 

نمی شود.
در پاسخ به این تذکر، رئیس مجلس شورای 
 ، اسلامی تاکید کرد: درخصوص قیمت ها
ر و کالابرگ است  نوا مصوبه مجلس سبد خا
به شهریور  ها  قیمت  بازگشت  و همینطور 
۱۴۰۰ و هیچ مصوبه ای هم در جلسه سران که 
بخواهد این قانون را لغو کند، تصمیم گیری 
ین موضوع روشن و مشخص  نشده است و ا

است.

»نه« بزرگ قالیباف به رئیسی درباره »لغو« دو 
مصوبه مجلس در جراحی بزرگ

نماینده جنبش حماس در ایران گفت: ما امروز وظیفه داریم که پروژه 
مشترک منطقه ای را در برابر سلطه صهیونیست ها و آمریکایی ها 
طراحی کنیم. به گزارش ایسنا، خالد قدومی صبح روز یکشنبه در 
نشست بین المللی »مقاومت اسلامی؛ رمز پیروزی حق بر باطل« 
که از سوی مجمع بین المللی اساتید مسلمان دانشگاه ها به مناسبت 
روز مقاومت اسلامی و سالگرد پیروزی حزب الله لبنان در جنگ ۳۳ 
روزه علیه رژیم صهیونیستی در دانشگاه علم و صنعت برگزار شده 
بود با گرامیداشت یاد شهدای جنگ ۳۳ روزه غزه و محکومیت رژیم 
صهیونیستی افزود: این جنگ و تحولات آغاز مسیر پیروزی ما و زوال و 
نابودی صهیونیست هاست. او با بیان این که رزمندگان مقاومت اسلامی 
در منطقه مولفه های جنگ با رژیم صهیونیستی را ترسیم و طراحی 
کرده اند، افزود: در همین چارچوب جریان مقاومت در جنگ ۳۳ روزه 
لبنان و همچنین دیگر جنگ ها در فلسطین طی مدت اخیر توانسته 
در برابر متجاوزان به پیروزی برسد و نبرد ما تا آزادی کامل فلسطین و 
بیرون  راندن متجاوزان از سرزمین مان ادامه دارد. خالد قدومی با اشاره 
به ضرورت وحدت بین گروه های مختلف مقاومت در منطقه در بخشی 
دیگر از صحبت های خود به تحولات در فلسطین و کرانه باختری اشاره 
کرد و گفت: شاهد یک بیداری جدید در کرانه باختری هستیم. شاهد 
یکپارچگی و وحدت در مناطق مختلف فلسطین هستیم و این موضوع 
بعد از نبرد سیف القدس بیش از گذشته خود را نشان داده است. نماینده 
حماس در تهران در ادامه با بیان این که ما اکنون یک وظیفه مهم داریم و 
آن این است که پروژه مشترک منطقه ای را در برابر سلطه صهونیست ها و 
آمریکایی ها طراحی می کنیم، گفت: در این زمینه لازم است که ما احترام 
نیروهایی که در منطقه نقش آفرین و روبه پیشرفت هستند نگه داریم 
و آنها را شریک کنیم تا بتوانیم در برابر طرح های دشمنان برای جهان 
اسلام بایستیم در همین چارچوب شراکت و همکاری بین مردم منطقه 
برای جلوگیری از دخالت بیگانگان بسیار مهم است. قدومی همچنین 

بر اهمیت داشتن وحدت رویه در برابر رژیم صهیونیستی تاکید کرد.

نماینده حماس: باید پروژه مشترک 
منطقه ای طراحی کنیم

خضریان نماینده مجلس طی رشته توییتی به جزئیاتی از پیش نویس 
توافق احیای برجام پرداخته است.  به گزارش انتخاب، خضریان 
نماینده جبهه پایداری نوشته است: با توجه به آخرین گزارش های 
دریافتی از  مذاکرات وین، متاسفانه در پیش نویس توافق  احیای برجام 
همچنان با سیاست قطعی کشور فاصله زیادی دارد. بطوریکه در متن 
همچنان سخنرانی رئیس جمهور آمریکا به عنوان تضمین قرار گرفته 
و راستی آزمایی رفع تحریم نیز به جای ایران به آمریکا سپرده شده 
است! ضمن اینکه ضروریات حداقلی یک  توافق خوب همچون لغو 
تحریم های نفتی و بانکی، مختومه شدن پرونده های مسائل باقی مانده 
در آژانس بین المللی انرژی اتمی،  تبدیل ارز حاصل از  فروش نفت به 
ارز مورد نیاز و شناسایی مشتری جهت برقراری روابط بدون مشکل 

تجاری و  اقتصادی نیز در پیش نویس حل نشده است.

پیش نویس توافق  احیای برجام با 
 سیاست قطعی کشور فاصله زیادی دارد

یک سـال و نیم دیگر تا پایان دوره مجلـس یازدهم باقی 
مانـده و ایـن روزها انتقـادات زیادی نسـبت بـه عملکرد 
سـاکنان فعلی بهارستان مطرح اسـت، محمدرضا باهنر 
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین در گفت وگو با ایلنا با 
بیان اینکه مجلس جای سرداران حکمرانی خوب است، 
می گوید: کسـانی که در مجلس هستند افراد متخصص 
و عالمی هسـتند اما در جایـی حکمرانـی نخوانده اند. او 
در بخش دیگـری از صحبت هایـش درباره ایجـاد قانون 
جامـع انتخابـات صحبـت می کنـد و می گویـد اگـر در 
انتخابات ریاسـت جمهـوری ۵ نفر هـم تایید صلاحیت 
می شـوند باید ۵ تفکر موجود کشـور را نمایندگی کنند. 
باهنر که سـابقه نمایندگی هفـت دوره خانه ملـت را در 
کارنامه سیاسی خود دارد، در بخشی از صحبت هایش به 
عملکرد مصوبـات مجلس اشـاره می کنـد و می گوید ما 
در مجلس از اول تـا آخر هر چه دلتـان بخواهد مطالبات 
غیرممکن داریـم. وی در ایـن گفت وگو اشـاره ای هم به 
رد صلاحیت لاریحانی می کند و درباره عملکرد شـورای 
نگهبـان هـم تاکیـد دارد کـه ردصلاحیـت لاریجانـی 
مخصوصـاً بـا آن دلایلی کـه شـورای نگهبـان آورد چیز 

عجیبـی بود.
گفت وگوی ایلنا با محمدرضا باهنر را می خوانید:

اعتقادی ندارم که دولت ها 
را سیاه و سفید ببینیم

باهنـر گفت: مـن اعتقـادی نـدارم کـه دولت ها را سـیاه 
یا سـفید ببینیم، با وجـود آنکه مـن یک فعال سیاسـی 
مشهور هسـتم و دارای مواضعی هسـتیم که آن رفتار در 
اصولگرایـی تعریـف می شـود امـا قبول نـدارم کـه ما به 
یک دولت فقـط به به بگوییـم و دولت دیگـر را کاملا نقد 
کنیم. متاسـفانه در کشـور این افـراط و تفریط هـا وجود 
دارد. دولتـی کـه روی کار می آیـد مخالفـان و رقبای آن 
تـلاش می کنند بـه هر شـکلی دولـت را ناکارآمـد جلوه 
دهنـد و اگـر بتوانند کارشـکنی کـرده و نگذارنـد طرف 
موفق شـود. یـک عـده هـم طرفـدار دولـت هسـتند و 
فکـر می کنند بـر دامـن کبریایـی دولـت نبایـد گردی 
بنشـیند، بنابرایـن مـن ایـن تحلیـل را قبـول نـدارم. او 
افـزود: اسـتدلال من این اسـت کـه ۴۴ سـال از پیروزی 
انقلاب و اسـتقرار نظام جمهوری اسـلامی می گذرد، اگر 
بخواهیم خدمـات نظام جمهوری اسـلامی را بشـماریم 
یک طومار بلندبالایی اسـت و برای اشـاره بـه چند مورد 
می تـوان بـه دفاع مقـدس اشـاره کـرد که داسـتان های 
خـود را دارد. به تعبیـر شـورای امنیت سـازمان ملل که 
قطعنامه ۵۹۸ را پیشـنهاد داد و ما پذیرفتیـم، در جنگ 
۸ سـاله به زیربناهای ما هزار میلیارد دلار خسـارت وارد 

شـد. پالایشـگاه ها، نیروگاه ها، بنـادر و جاده هـا در ۷یا۸ 
اسـتان  ما بـا موشـک شـخم زده شـدند. ایـن تخریب و 
خرابی هـا در مدت ۸ سـال بازسـازی شـد. فکـر می کنم 
این بازسـازی در دنیا سـابقه نداشته باشـد. به طور مثال 
هنوز در ویتنـام که ۷۰ سـال قبل جنگ داشـته، برخی 

مکان های جنـگ زده را نتوانسـتند بازسـازی کنند.
هر دولتی نقاط مثبت و منفی دارد

بـه گفتـه ی نماینـده پیشـین مجلـس بنـده در زمانی 
که از مجلـس دوم یعنی سـال ۶۳ در بهارسـتان بـودم و 
آن موقع تقسـیمات کشـوری خیلـی محدودتـر از حالا 
بـود، اتفاقاتی در توسـعه و عمـران رخ داد. مثـلا وقتی به 
روسـتاهای۲۰ هزار نفـری می رفتیـم، به مـا می گفتند 
شـما کـه نماینده مـا هسـتید بـرای روسـتای مـا خانه 
بهداشـت، مدرسـه و غیره بدهید. یعنی یک روستای۲۰ 
هزار نفره هیـچ کـدام از این امکانـات را نداشـت. انقلاب 
هم زمانی که پیروز شـد ۷۰ درصد مردم ما روستانشـین 
بودند و عمـلا ایـن۷۰ درصد جزء شـهروندان کشـور به 
حساب نمی آمدند و هیچ چیز نداشـتند. امروز  روستای 
بالای۱۰ هـزار نفر نداریم کـه برق، آب، خانه بهداشـت و 
مدرسـه و غیره نداشـته باشـد. او افزود: من سـال ۵۰ در 
کنکور از شـهر کرمان شرکت کردم. آن سـال کرمان ۱۵ 
دبیرسـتان داشـت که برای سـال آخر یعنی سال ششم 
دبیرسـتان بـه طور متوسـط هـر کـدام ۳۰ دانـش آموز 
داشـتند که ۴۵۰ نفر می شـد. ما که کنکور دادیم از ۴۵۰ 
نفـر ، ۳۰ نفر قبـول شـدند یعنی بـرای هـر ۱۵ نفر فقط 
یک کرسـی دانشـگاه وجود داشـت، امروز کرسـی های 
دانشـگاه ها بیش از دیپلمه های ما اسـت. یعنی بـه ازای 
هر نفـری که دیپلـم می گیرد، مـا ۱.۲ صندلی دانشـگاه 
داریم. در حالیکه قبل انقلاب ۴ دانشـگاه مطرح در کشور 
داشـتیم و ما تلاش می کردیـم در این دانشـگاه ها قبول 
شـویم. باهنر اضافه کـرد:  این کارهـا را چه کسـی کرده 
اسـت؟ دوازده دولـت قبلـی ایـن کارهـا را کردنـد دیگر! 
از دولـت زمـان جنگ یعنـی دولـت مهندس موسـوی 
تـا دولـت مرحـوم آیـت الله هاشـمی، آقایـان خاتمـی، 
احمدی نـژاد، روحانی و دولت آقای رئیسـی هم انشـاالله 
ادامه می دهـد. مجموعه دولت هـا این کارهـا را کرده اند. 
از طرف دیگر هم اشـکالاتی در دولت وجـود دارد که این 
اشـکالات هم تلنبار کار همه این دولت هاست. هر دولتی 
هم که ما آن را روی صندلی و کرسـی نقد بنشانیم، نقاط 
منفی و مثبتی دارد. بنابراین می خواهـم بگویم دولت ها 

را سیاه و سـفید نبینیم.
دولت نباید فکر کند فقط سر زدن
 به مردم مشکلات را حل می کند

محمدرضا باهنر گفـت:  زمانی کـه آقای رئیسـی دولت 
را به دسـت گرفت، تـورم چند درصدی داشـتیم؟ رشـد 
تولید ناخالص داخلی و غیره....، مـن چند کار دولت آقای 
رئیسی را خیلی موفق می دانم؛ یکی مسـاله کرونا است. 
البتـه کرونا در جهـان یک نقطـه شـروع، اوج و حضیض 
داشـت و این را قبول داریم. ولی بالاخـره زمانی که آقای 
رئیسـی آمـد کشـتارهای کرونـا در شـبانه روز گاهی به 
۵۰۰ یـا ۶۰۰ نفر می رسـید و اخیـرا به صفر هم رسـید. 
اما در مقایسـه با جهـان که نـگاه می کنیم، کشـور ایران 
در برابر کشـورهای پیشـرفته و اروپایی، جزء پیشـتازان 
مبارزه با کروناسـت. اگرچه ریشـه برخی کارها در دولت 
قبلی انجام شـد، امـا در این دولـت همت اساسـی انجام 
شـد. او افـزود: نکتـه دومـی کـه دولت آقـای رئیسـی را 
موفق می دانم سـرمایه اجتماعی این دولت اسـت. یعنی 
دولت بین مـردم اسـت. علاوه بـر خدمات دولـت قبلی، 
متاسـفانه یکی از نقاط ضعـف دولت قبل این بـود که در 
مسـاله ارتباط با مردم خیلی کنـد بود حالا سـن وزرا بالا 
بود و حوصله نداشـتند یا غیره، اما آقای رئیسـی و وزرای 
او در بیـن مردم حضور بیشـتری دارند. البتـه صرف بین 
مردم بودن مشـکلات را حـل نمی کند اما اینکه مـردم را 
ببینند و رئیس جمهور به آن ها سـر می زنـد و در جریان 
مشـکلات آن ها قرار می گیرد، خوب اسـت. باهنر تاکید 
کرد: البته دولـت نباید فکر کنـد فقط سـر زدن به مردم 
مشـکلات را حل می کنـد، یکـی از کارهای اشـتباه وزرا 
این اسـت که در هر سـفر کلی وعـده و وعیـد می دهند. 
در صورتـی که امکانات وجـود ندارد که وعـده می دهند، 
مشـکلات با شـیوه دسـتوری حل نمی شـود. یک سری 
لـوازم و مقدمات می خواهـد. دولتمردان بروند سـربزنند 
و همـدردی کننـد، برنامـه تعریـف کننـد بـرای حـل 

مشـکلات اما وعده و وعیـد ندهند.
دولت در ماجرای حذف ارز ۴2۰۰ تومانی

 باید دقت کند چون کار سنگین است
 و عده ای تحت فشارند

مـا الان بیـش از ۸۰۰ هـزار میلیـارد تومـان پـروژه 
نیمه تمام دولتـی داریم. بعضـی از این پروژه هـا از زمان 
جنگ باقی مانده اسـت. موقعی کـه ما این همـه پروژه 
نیمه تمام داریم، بـه طور مثال سـالیانه دولت و مجلس 
خیلی تـلاش کننـد، ۶۰ هـزار میلیـارد تومـان بودجه 
عمرانی تصویب می کنند. ریاضیدانـان می گویند ۸۰۰ 
هزار میلیارد را تقسـیم بـر ۶۰ هزار میلیـارد می کنند و 
می گوینـد ۱۲ سـاله همـه پروژه ها تمـام می شـود اما 
ما مهندسـان می گوییـم هیچ زمانـی تمام نمی شـود. 
چون این ۶۰ هزار میلیارد تومـان فقط هزینه نگهداری 

کارگاه و اسـتهلاک پروژه اسـت. پروژه موقعی که نیمه 
کاره باشد، باد، باران، گرما و زلزله باعث استهلاک پروژه 
می شـود، این ۶۰ هزار میلیارد تومان فقط هزینه حفظ 
وضع موجـود اسـت. حـالا در این اوضـاع اگر بنا اسـت 
رئیس جمهور و وزرا بروند کلنگ بیمارستان و کارگاه را 
بزنند، بایـد دقت داشـته باشـند. بحث پر سـرو صدای 
دیگر مسـاله حـذف ارز ۴۲۰۰ تومانی اسـت. این کاری 
بود که باید حتما انجام می شـد. یعنی۳۰ سـال روزگار 
همـه دولت هـا می دانسـتند کـه ایـن کار بایـد انجـام 
شـود اما جرأت رفتـن به سـمت آن را نداشـتند. خیلی 
از مخالفـان هم می گوینـد ایـن کار لازم بـوده ولی الان 
زمان این کار نبـود. ما سـوال می کنیم پس چـه زمانی 
بایـد انجـام شـود؟ ایـن همـت بزرگـی بـود و خیلی ها 
تحت فشـار قـرار گرفته انـد و برخـی می گوینـد یارانه 
به ما نرسـیده اسـت. این کارهای سـنگین یک سـری 
اقدامـات در حین اجـرا و پـس از آن می خواهـد اما این 
مسـیر اجتناب ناپذیر بوده و باید پیـش می رفت. اینکه 
دولت این شـهامت را کرده دسـت مریـزاد دارد. اما باید 
دقت کننـد چـون کار سـنگین اسـت و عـده ای تحت 
فشـارند. ما امروز بـه ازای قیمت هر بشـکه نفـت ۱۰۰ 
یـورو، سـالی ۳۰۰ میلیارد یـورو انـرژی در کشـورمان 
مصـرف می کنیـم. ایـن انـرژی کـه در دنیـا مصـرف 
می شـود بایـد دو خاصیـت داشـته باشـد یـا بایـد رفاه 
مردم را بالا ببرد یـا تولید را. ما ۳۰۰ میلیـارد یورو انرژی 
مصرف می کنیم اما رفاه مردم را بـالا نمی برد و تولیدی 
هم اتفـاق نمی افتد یعنی داریم اسـراف مـی کنیم. من 
مطمئنم اگـر در یک برنامه حسـابی البته نه شـتابزده، 
یک پروسـه ۶ سـاله در سـه فـاز دو سـاله یا پروژه سـه 
فازه ۹ سـاله را تعریف کنیم، می توانیم۳۰ درصد انرژی 
را صرفه جویی کنیـم بدون آنکه بـه رفاه مـردم و تولید 
آسـیبی وارد شـود. ایـن۳۰ درصـد صرفه جویی یعنی 
سـالی۱۰۰ میلیارد یورو وارد اقتصاد کشـور می شـود و 

می توان با آن کلـی کار انجـام داد. هدفمنـدی یارانه ها 
بحث هزار تومـان و ۱۰۰ هزار تومان نیسـت. هر ۱۰۰۰ 
میلیارد تومان را یک همت می گویند، بحـث ۱۰۰ و ۲۰ 
و ۵۰ تا همت نیسـت خیلی بالاتر از این حرف هاسـت و 
باید سـامان پیدا کند. برخی وزرا در جایگاه واقعی خود 

قـرار نگرفته اند
مجلس جای سرداران حکمرانی خوب است

یک سـری اشـکالات هم اسـت و فکـر می کنیـم برخی 
وزرا در جایگاه واقعی خود قـرار نگرفته اند. ما در نیروهای 
مسـلح قبول کردیم کـه یک نفـر اگر بخواهد سرلشـکر 
شـود، باید درجات نظامی را طـی کند. اول باید سـتوان، 
سروان، سـرگرد و سـرهنگ شـود و اگر کار مهم نخبگی 
انجام داد می تواند سـرتیپ و سرلشکر شـود. امروز دیگر 
از زبـان احدی نمی شـنوید که یـک نفر بـه خاطر خوب 
بـودن و فضائـل اخلاقـی از همـان اول درجـه سـروانی 
بگیـرد. طی کـردن این سلسـله مراتب مهم اسـت. حالا 
یـک نفـر باهوش تـر و فعال تر اسـت این سلسـله مراتب 
را سـریع تر طی می کنـد.  اما ما هنـوز در جریان مسـائل 
اقتصـادی و سیاسـی ایـن بـاور را نداریـم. من چـون ۲۸ 
سـال در مجلس بـودم، می توانم آن را نقـد کنم. معتقدم 
مجلس جای سـرداران حکمرانی خوب اسـت. کسـانی 
که در مجلس هسـتند افراد متخصص و عالمی هسـتند 
امـا در جایی حکمرانـی نخوانده اند. افراد خوبی هسـتند 
اما ماننـد درجـات نظامی یـا سـروانند، سـرگروهبان یا 
سـتوان هسـتند. اینکه سـردار جبهه حکمرانـی خوب 
باشـند، نیسـتند. من می گویم انتخاب در کشـور ما باید 
حزبـی شـود. در حزب اسـت کـه فـرد می تواند سلسـه 
مراتب را طـی کـرده و بـالا بیاید. دانشـگاه های مـا عالم 
تربیت می کنند اما حکمـران تربیت نمی کننـد. تربیت 
حکمران در دنیا یک رویه و پروسـه مشـخص اسـت و ما 

باید ایـن رویه را قبـول کنیم.

دولت فکر نکند فقط با سر زدن به مردم مشکلات حل می شود
محمدرضا باهنر نماینده پیشی مجلس

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

و  اراضي  ثبتي  قانون تعيين تكليف وضعيت  هيات موضوع 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160319078004196 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي مجتبي 
قزويني پوراكبري فرزند حسن به شماره شناسنامه 2980210633 صادره از کرمان 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 109٫5 مترمربع تحت پلاك 16969 فرعي 

از 3968 اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 899 فرعي از 3968 اصلي بخش 
2 کرمان  واقع در کرمان شهرک شهید همت کوچه 18 اواسط کوچه سمت راست  
خريداري از مالك رسمي آقاي فریدون عیش آبادی  محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/05/09/  تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/05/24
محمود مهدی زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه 2 شهرستان کرمان

شناسه آگهی: 1356596

آگهی موضوع ماده  3 قانون و ماده 13 آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 

وساختمانهای فاقد  سند رسمی
آراء  برابر  که  املاکی  بدینوسیله  مذکور  مواد  اجرای  در 
هیأتهای  حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی گلباف که ادامه 
ترتیب  به  است  گردیده  تجویز  مذکور  قانون  مطابق  آنها  ثبتی  عملیات 
شماره پلاک و بخش و محل وقوع ملک و مشخصات مالک واقع در 

بخش25و27 کرمان بشرح ذیل:
1- متقاضي خانم فاطمه ابراهيمي نسكي فرزند غلامعباس به شماره 
به مساحت  باب خانه  از گلباف در ششدانگ یک  شناسنامه 6 صادره 
2267 متر مربع پلاک 496 فرعي از 22-اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاك 55 فرعي از 22- اصلي واقع در بخش 25 کرمان گلباف روستای 

حرمک خريداري از مالك رسمي آقاي عباس شمس الدینی گوکی
2- متقاضي آقاي محمد طلوعي فرزند علي به شماره شناسنامه 8 صادره 
از گلباف در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 67 مترمربع پلاك 11 
فرعي از 455 -اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 455- اصلي  واقع 
در بخش 27 کرمان گلباف خیابان ولیعصر نبش کوچه 23 خريداري از 

مالك رسمي مهین السادات امیرحسینی
3- متقاضي خانم صديقه غلامحسين زاده گوكي فرزنددادخدا به شماره 
شناسنامه 357 صادره از گلباف در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
550 متر مربع پلاك يك فرعي از 637-اصلي مفروز و مجزي شده از 
پلاك 637- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان ولیعصر 

کوچه شماره 2 خريداري از مالك رسمي ابراهیم مهدی زاده گوکی
4- متقاضي خانم مهرناز ايران پور فرزند غلامعباس به شماره شناسنامه 
5130007956 صادره از بوانات در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 

1273/5 مترمربع 2 پلاک فرعي از 1234- اصلي مفروز و مجزي شده 
از پلاك 1234- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان امام بعد 
از تکیه نبش کوچه سرآسیاب خريداري از مالك رسمي اسمعیل ایرانپور
به شماره  فرزند عبدالله  امير مجاهدي گوكي  آقاي رضا  متقاضي    -5
شناسنامه 47 صادره از گلباف و خانم طلعت کفشگر فرزند حسين به 
شماره شناسنامه 1039 صادره از كرمان بالمناصفه در ششدانگ یکباب 
خانه به مساحت 1059 متر مربع پلاك یک فرعي از 1661-اصلي مفروز 
و مجزي شده از پلاك 1659-اصلی و 1661- اصلي واقع در بخش 27 
کرمان گلباف خیابان انقلاب کوچه شماره 8 خريداري از مالك رسمي 

عبدالله امیرمجاهدی گوکی و صغری امیرمجاهدی گوکی
6- متقاضي آقاي ابراهيم امير مجاهدي گوكي فرزند محمدرضا به شماره 
شناسنامه 2011 صادره از گلباف در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 
322 متر مربع پلاك يك فرعي از 2267-اصلي مفروز و مجزي شده 
از پلاك 2267- اصلي  واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان انقلاب 

کوچه شماره 7 خريداري از مالك رسمی مریم وحیدی پناه
به فاصله 15 روز آگهي  نوبت  به منظور اطلاع عموم مراتب در دو  لذا   
مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول:1401/05/24
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/08
محمد مقصودی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گلباف                                                                                          
شناسه آگهی: 1362844

آگهی فقدان سند مالکیت
فرعی   516 پلاک  مالک ششدانگ  پسند  محمد  آقای  چون 
برگ  دو  ارائه  با  45 کرمان  بخش  در  واقع  512-اصلی  از 
سند  اصل  نموده  اعلام  و  ادعا  شده  تصدیق  شهود  شهادت 
دفتر   538 صفحه   20341 ثبت  ذیل  قبلا  که  اخیرالذکر  پلاک  مالکیت 
جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  و  صادر  جیرفت  محلی  املاک    118
مفقود گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک 
بر حسب دستور تبصره یک  نامبرده  به درخواست  بنا  لذا  نموده  را  فوق 
ماده 120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی می گردد تا 

چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
تاریخ  از  باشند  می  خود  نزد  ادعا  مورد  مالکیت  سند  اصل  وجود  ویا 
انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل 
سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
انقضای مهلت مقرر در آگهی  از  جیرفت اعلام نمایند بدیهی است پس 
اداره  واین  بود  نخواهد  مسموع  هیچکس  از  ادعایی  )10روز(هیچگونه 
وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک 

اقدام خواهد نمود .
جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.م الف:267

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

موضوع  اختلاف  حل  هیات  صادره  آرا  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان 
زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است 
لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح ذیل به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به 

مراجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند 

آقای میلاد غلامی کوهبنانی فرزند باقر به شماره شناسنامه 721 

صادره از کوهبنان در یک باب خانه به مساحت 585٫05 متر 
مربع مفروز و مجزی شده از پلاک 1301 فرعی از 1 اصلی واقع 
در کوهبنان خیابان بین الحرمین کوچه 3 خریداری از مالک 

رسمی خانم فاطمه نجم الدینی
شماره  به  میرامین  فرزند  الامینی  روح  بیگم  منیره  خانم 
شناسنامه 15 صادره از کوهبنان در یک باب خانه به مساحت 
320 مترمربع مفروز و مجزی از پلاک  51 فرعی از 18 اصلی 
واقع در کوهبنان بلوار آزادی خریداری از مالک رسمی آقای 

اسمعیل خسروی کوهبنانی

تاریخ انتشار نوبت اول:  1401/5/24
تاریخ انتشار نوبت دوم: 6/8/ 1401  

حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1362870



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

پیاپــی 1296 پنجــم    شــماره  1401    ســال  مــاه  مــرداد  دوشــنبه 24   

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

فرمانده انتظامی بردسیر با اشاره به وقوع یک فقره اخاذی تبعه افغان 
در این شهرستان گفت: در این حادثه فرد متهم با ایستادن در جاده 
و درخواست کمک از خودروهای عبوری، پس از توقف یک نیسان با 
چاقو صاحب خودرو را تهدید و به اتاقکی بیرون از روستا برده و خودرو 

او را به همراه کارت های بانکی سرقت می کند.
سرهنگ منصور رمضان نژاد افزود: در این ماجرا پلیس بلافاصله 
پس از اطلاع از موضوع، به کمک مردم منطقه نسبت به شناسایی و 

دستگیری متهم اقدام کرد.
او اظهارداشت: خودرو مسروقه در این ماجرا کشف، به صاحب آن 
تحویل و متهم نیز به مراجع مربوطه معرفی شد.او تاکید کرد: این 
موضوع به هیچ عنوان جنبه امنیتی نداشته است، مردم نیز از دامن 
زدن به شایعات در این حوزه بپرهیزند و اخبار را از مراجع رسمی 

پیگیری کنند.

 نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس خواستار جبران خسارت 
های سیل در این شهرستان ها شد.

حسین جلالی با اشاره به مشکلات و چالش هایی که سیلاب در 
شهرستان های انار و رفسنجان به جای گذاشته است خواستار رفع 
مشکلات مردم شد.  او تصریح کرد: خسارت ها باید در اسرع وقت 

جبران شود و زندگی مردم به روال عادی برگردد.
او عنوان کرد: سیل به منازل مسکونی، امکانات زیربنایی شهری و 

روستایی و منازل مسکونی خسارت زده است.
جلالی گفت: خسارت ها باید کامل بررسی و در قالب وام های کم 

بهره و کمک بلاعوض جبران شود.
او افزود: سیل به هزاران هکتار باغ پسته و صدها خانه خسارت 

جدی وارد کرده است.

معاون خدمات شهری شهرداری زرند گفت: شهروندان با رهاسازی 
نخاله های ساختمانی خود در معابر اصلی و درب منازل، موجب 

مخدوش شدن چهره شهر می شوند.
 مهدی ضیاءالدینی اظهار کرد: با هدف ساماندهی معابر و مکان های 
عمومی شهر، عملیات جمع آوری نخاله های ساختمانی و پسمانده های 
ناشی از اجرای عملیات فاضلاب شهری توسط نیروهای حوزه معاونت 

خدمات شهری در حال انجام است.
او افزود: این شهرداری روزانه بالغ بر ۵۰ تن انواع نخاله های ساختمانی 

را از سطح شهر جمع آوری می کند و به معدن نخاله انتقال می دهد.
معاون خدمات شهری شهرداری زرند خاطرنشان کرد: شهروندان 
با رهاسازی نخاله های ساختمانی خود در معابر اصلی و درب منازل، 
موجب مخدوش شدن چهره شهر می شوند و این امر مشکلات زیادی 

را برای سایر شهروندان به وجود آورده است.

نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس:اخاذی در بردسیر ناکام ماند
خسارت های سیل در رفسنجان و انار جبران شود

نخاله های ساختمانی زرند جمع آوری می شود

عکس نوشت

مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
کرمان گفت: طبق تفاهم نامه صورت 
گرفته قرار است ۵۰ واحد مسکونی برای 
ایتام در کرمان ساخته شود که ۲۱ واحد 

آن تمام شده است.
 سلطانی نژاد، در دیدار با مدیرکل کمیته 
امداد استان کرمان، ضمن ارائه گزارشی از 
اقدامات بنیاد مسکن برای تامین مسکن 
مددجویان کمیته امداد به ویژه تفاهم 
نامه ساخت مسکن برای ایتام گفت: سهم 
استان کرمان ۵۰ واحد بود که ۲۱ واحد  
آن تمام شده و ۲۹ واحد باقی مانده آن 
با ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی در حال 

اجرا است. 
او همچنین از تفاهم نامه ساخت ۴۰ 
هزار واحد مسکونی با همکاری بنیاد 
مسکن کمیته امداد امام خمینی )ره( 
و بسیج سازندگی در کشور خبر داد و  
بیان داشت: در مرحله اول ۵ هزار واحد 
مسکونی در کشور عملیاتی شده که سهم 
استان کرمان در مرحله اول، ۴۰۰ واحد 

مسکونی است. 
عسکری، مدیر کل کمیته امداد در این 
جلسه ضمن تشکر از زحمات مدیر کل 
بنیاد مسکن در تامین مسکن مددجویان 
گفت: سلطانی نژاد مدیری جهادی و 

میدانی است

سازمان امور مالیاتی اعلام کرد: اتباع خارجی 
جهت دریافت شناسه اختصاصی اتباع به هیچ 
عنوان از سایت های غیرمجاز و سودجو استفاده 

نکنند و فقط به دفاتر کفالت مراجعه کنند.
لیاتی کشور در اطلاعیه ای   سازمان امور ما
لیاتی خواست جهت دریافت  ز مؤدیان ما ا
شناسه اختصاصی اتباع خارجی به هیچ عنوان 
از سایت های غیرمجاز و سودجو که در قبال 
دریافت وجه اقدام به ارائه کد اختصاصی اتباع 

بیگانه می کنند، استفاده نکرده و جهت دریافت 
کد اختصاصی خود به دفاتر کفالت به آدرس 

kanoonnobat.ir مراجعه کنند.
در این اطلاعیه آمده است که خدمات سازمان 
یگان است  لیاتی به صورت کاملًا را امور ما
ئه شده  را و هیچ گونه وجهی بابت خدمات ا
دریافت نمی شود و در صورت مراجعه به سایر 
سایت ها هیچ گونه مسئولیتی به عهده این 

سازمان نیست.

و  طبیعی  منابع  جنگلداری  ره  دا ا رئیس 
توجه  با  گفت:  کرمان  جنوب  آبخیزداری 
ز  ینکه دره دلفارد ا به اهمیت گردشگری و ا
مهمترین ییلاقات جنوب کرمان محسوب می 
شود، پایش آن به صورت جدی در دستور 

کار است.
 جواد درینی در حاشیه بازدید از جنگل های 
منطقه گردشگری دلفارد گفت: در راستای 
مدیریت و پایش ذخیره گاه های جنگلی، پایش 
و ارزیابی جنگل های طبیعی دهستان دلفارد از 
توابع شهرستان جیرفت در دستور کار قرار دارد.
ز  ینکه دره ییلاقی دلفارد ا و با اشاره به ا ا

محسوب  کرمان  جنوب  ییلاقات  مهمترین 
می شود، افزود: حفظ سلامت، زادآوری، بنیه 
بی جنگل های طبیعی مشرف بر این  و شادا
دهستان از اولویت های اساسی اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان محسوب 

می شود.
درینی افزود: با توجه به اهمیت گردشگری و 
اکوسیستمی، این منطقه همه ساله مورد پاییش 

و ارزیابی قرار می گیرد.
و  بادام  کیکم،  بنه،  نظیر  کم  گونه های  و  ا
انارشیطان را از گونه های مورد تاکید با حفاظت 

بیشتر در این منطقه عنوان  کرد.

به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب استان کرمان 
بی عملکرد و  یا ز ر زرسی ، ا مهندس محسن ترلانی مدیر کل دفتر با
پاسخگویی به شکایات و نماینده تام الاختیار وزارت جهاد کشاورزی 
ستان کرمان  تباطات مردمی در جنوب ا ر ری میز ا در حاشیه برگزا
ستان کرمان ، میز  نی دولت به ا ستا ر داشت: همزمان با سفر ا ظها ا
ارتباطات مردمی وزارت جهاد کشاورزی با ۲۳ میز خدمت در سازمان 
جهادکشاورزی جنوب استان کرمان برگزار و بالغ بر ۱۳۰۰ درخواست 
مردمی به صورت چهره به چهره رسیدگی و حسب نوع درخواست 

مراجعین دستوراتی نیز صادر گردید.
نماینده تام الاختیار وزیر جهاد کشاورزی در میز ارتباطات مردمی در 
رتباطات مردمی خدمت  جنوب استان کرمان گفت: هدف اصلی میز ا
رسانی به مردم هست که توجه و رسیدگی به مشکلات مردم از اولویت 

های اصلی دولت مردمی میباشد.
ینده  نما بر  ه  ین میز خدمت علاو ا ن کرد: در  ترلانی عنوا مهندس 
واحدهای تخصصی وزارتخانه و مدیران کل  و معاونین و مدیران سازمان 
فزایی و هماهنگی بیشتر و ایجاد سرعت  جهادکشاورزی ، با هدف هم ا
در روند پاسخگویی به مطالبات کشاورزان ، نماینده بانک کشاورزی ، 
ورزی و نظام  ورزی، نظام مهندسی کشا صندوق بیمه محصولات کشا

دامپزشکی نیز حضور داشتند.
هم شد تا  ین میز خدمت بستری فرا مهندس ترلانی عنوان کرد : در ا
ز ظرفیت ها و پتانسیل های جنوب استان  ز نزدیک بخشی ا مسئولان ا
کرمان را مشاهده و همچنین فرصتی مناسبی برای کشاورزان و بهره 
برداران جهت ارائه درخواست ها و پیشنهادات و انتقادات فراهم گردید 
ن و  ا ر ا ن و بهره برد ا ورز بقه و حضور پررنگ کشا ستقبال بی سا که ا
فعالین عرصه کشاورزی از میز خدمت در جنوب استان کرمان ، نشان از 
امیدواری و اعتماد مردم به دولت مردمی و خدمتگزاران خود می باشد که 
امیدواریم با پیگیری هایی که در سطح استان و وزارتخانه صورت میگیرد 

بخش اعظمی از مشکلات کشاورزان جنوب استان کرمان مرتفع گردد.

مسابقات چوگان جام مالکین

مسـابقات چـوگان آقایـان جـام مالکیـن عصـر 
روز جمعـه )۲۱ مـرداد( در مجموعـه چـوگان  
و سـوارکاری شـهدا برگـزار شـد و تیـم قصـر 
فیـروزه قهرمـان ایـن دوره از مسـابقات شـد .

زان
 می

بع:
من

ساخت ۵۰ مسکن برای 
ایتام کرمانی

اتباع خارجی از دفاتر کفالت کد شناسه اختصاصی بگیرند

رئیس جنگلداری منابع طبیعی جنوب کرمان اعلام کرد

پایش هر ساله مهمترین منطقه گردشگری جنوب کرمان

بالغ بر ۱۳۰۰ درخواست مردمی در میز ارتباطات 
مردمی وزارت جهادکشاورزی در جنوب استان 

کرمان رسیدگی شد

خبر

رئیس امور قرآنی اداره اوقاف و امور خیریه کرمان 
گفت: مرحله استانی چهل وپنجمین دوره مسابقات 
مور خیریه روز دهم  وقاف و ا سراسری قرآن ا
شهریورماه در اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان 

کرمان برگزار می شود.
حجت الاسلام مصطفی بساوند، رئیس امور قرآنی 
اداره اوقاف و امور خیریه کرمان در گفت وگو با ایکنا 
از کرمان از برگزاری مرحله استانی چهل وپنجمین 
دوره مسابقات سراسری قرآن اوقاف و امور خیریه 
در کرمان خبر داد و گفت: افتتاحیه این مسابقات 
روز دهم شهریورماه ساعت ۸ صبح در سالن شهدای 
گمنام اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان کرمان 
برگزار و اختتامیه مسابقات نیز در همان روز بعد از 

نماز مغرب و عشاء برگزار خواهد شد.

او با بیان اینکه متسابقین رشته های آوایی)حفظ، 
به  ئت تحقیق و ترتیل( به صورت حضوری  قرا
رقابت می پردازند، گفت: مسابقات رشته های اذان، 
دعاخوانی و همخوانی و همسرایی به صورت ضبط 

تصویری در محل مسابقات انجام می شود.
د: در رشته آوایی  مه دا دا حجت الاسلام بساوند ا
۵۷ نفر در بخش بانوان و ۵۴ نفر در بخش آقایان، 
در رشته همسرایی دو گروه از بانوان و دو گروه از 
آقایان، در رشته اذان ۷۹ مؤذن و در رشته های 
نی  قا در مرحله استا ۶۸ آ نو و  ۴۷ با نی  دعاخوا
چهل وپنجمین دوره مسابقات سراسری قرآن اوقاف 

و امور خیریه شرکت می کنند.
رئیس امور قرآنی اداره اوقاف و امور خیریه کرمان 
گفت: ۵ نفر داوری این مسابقات را در بخش آقایان 

برعهده دارند که علی اکبر کاظمی از استان یزد به 
عنوان داور لحن، حسن مختاری از استان یزد به 
عنوان داور صوت، هاشم سلطانی نژاد از کرمان داور 
حفظ، رسول دوست محمدی از کرمان داور تجوید 
و آقای احسان سلطانی نژاد از کرمان داور وقف و 

ابتدا هستند.
او گفت: در بخش بانوان مهدیه ناصرپور از استان 
یزد به عنوان داور لحن، فاطمه باقریان از استان 
یزد به عنوان داور صوت، فاطمه عبدلی از کرمان 
داور حفظ، الهام سلطانی نژاد از کرمان داور تجوید 
و نجمه چناریان از کرمان داور وقف و ابتدا داوری 
بقات  مسا دوره  چهل وپنجمین  استانی  مرحله 
سراسری قرآن اوقاف و امور خیریه در کرمان را 

برعهده دارند.

برگزاری مرحله استانی چهل وپنجمین دوره مسابقات قرآن اوقاف در کرمان

عنوان کتاب: رمان بابا گوریو
نویسنده: انوره دو بالزاک

ترجمه: مهدی سحابی
انتشارات: مرکز

نویسنده کتاب، انوره دو بالزاک، در بابا گوریو که یکی از مهم 
ترین و زیباترین آثار اوست، عمیقا به مفهوم مهر پدری و حماسه 
پدر بودن می پردازد. »پدری« و روابط بین پدر و فرزند همیشه 
یکی از مضمون های آثار بالزاک بوده است، اما بابا گوریو یک 

مورد استثنایی است.
داستان اصلی کتاب پس از توصیف ها و فضاسازی های بالزاک 
از جایی شروع می شود که بابا گوریو دست به کارهای مختلفی 

برای آسایش دخترانش می زند اما در مقابل… . 

فراخوان مسابقه نویسندگی 
اولین رمان جنایی انتشارات 

Minotaur Books و موسسه 
Mystery Writers of America سال 

2۰2۳ منتشر شد.
مهلت : ۲۵ آذر ۱۴۰۱

و   Minotaur Books انتشارات  توسط  مسابقه  این 
برگزار   Mystery Writers of America موسسه 
ملیتی  با هر  بالاتر  یا  نویسندگان ۱۸ سال  تمامی  می شود. 
می  نشده،  منتشر  ناشر  توسط  آنان  از  رمانی  بحال  تا  که 
باشید که  داشته  توجه  رویداد شرکت کنند.  این  در  توانند 
اگر قبلا اثر توسط خود نویسنده منتشر شد باشد، یعنی با 
شرکت دیگری قرارداد نبسته باشد، می تواند در این رقابت 
 Minotaur شرکت کند. برنده توسط ویراستاران انتشارات
متن  نوشتن  مهارت  و  ابتکار، خلاقیت  اساس  بر   Books

ارسالی انتخاب می شود. 
لینک ها و دانلودها:

جنایی  رمان  اولین  نویسندگی  مسابقه  وبسایت 
 Mystery Writers / ۲۰۲۳ Miniature Books

of America

کتاب

فراخوان 

همزمان با سفر ریاست جمهور به استان کرمان:
پاسخگویی مستقیم نماینده وزیر نفت 

به مردم در استان کرمان
ر کریمان،  نی رئیس جمهور به دیا ستا همزمان با سی و یکمین سفر ا
پایتخت مقاومت جهان اسلام )کرمان( نماینده تام الاختیار وزیر نفت در 
فته و به  ز استان کرمان حضور یا رتباطات مردمی شرکت گا محل میز ا

مطالبات مردمی در حوزه گاز و نفت پاسخ داد.
ستان کرمان، مرتضی رضیئی؛  ز ا بط عمومی شرکت گا ا و رش ر به گزا
نماینده تام الاختیار وزیر نفت و مدیرکل بازرسی، نظارت بر عملکرد و 
رسیدگی به شکایات  وزارت نفت در دو روز متوالی به صورت مستقیم در 
رتباطات مردمی وزارت نفت، به سوالات و مطالبات  ر میز ا محل استقرا

حوزه گاز و نفت پاسخ داد.
رتباطات مردمی وزارت نفت در روزهای پنجشنبه و جمعه ۲۰ و  میز ا
۲۱ مرداد ماه ۱۴۰۱ از ساعت ۸ صبح تا ۱۸ در شرکت گاز استان کرمان 
ئه و ثبت درخواست های خود به محل  ا ر نی ها برای ا مستقر بود و کرما

مذکور مراجعه کردند.
ئه گردید و به  را گفتنی است، در مدت دو روز بیش از ۴۰۰ درخواست ا

تمامی آنها پاسخ داده شده است.
ز  مه علاوه بر حضور مدیرعامل شرکت گا ین برنا یان ذکر است در ا شا
استان کرمان، روسای بخش های مختلف این شرکت جهت پاسخگویی 
و  یات، مشکلات  لبات، شکا به سوالات و مطا و  شتند  بهتر حضور دا

درخواست های مربوطه پاسخ دادند.


